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دستور کار نشست امروز بزرگترین مجمع نفتی دنیا چیست

دادخواهی نفتی ایران در اوپک
دستور مقام معظم رهبری درباره بازداشتی های حوادث اخیر: 

رافت اسلامی مبنا باشد
صفحه9

صفحه4

صفحه11

صفحه3

صفحه11

در برنامه جامع پیشنهادی کاهش آلودگی هوا مشخص شد

رفع آلودگی هوای تهران 
نیازمند 1۷ هزار میلیارد تومان

اروپا نگران مرگ برجام و خروج قطعی ایران است

تقلای بروکسل پیش از نشست مشترک 
با تهران

انتخابات کنست برای سومین بار تکرار می شود

تل آویو در کمای سیاسی
ائتلاف آبی-ســفید ، »بنیامین نتانیاهو« را به شــدت مورد حمله قرار داد و اعلام کرد که نباید فرصتی دیگر به او برای 
تشــکیل دولت جدید داده شود. »رام بن باراک«، عضو ائتلاف آبی- سفید در کنست اظهار داشت: اصلا منطقی و اخلاقی 

نیست و جهان هم این را قبول ندارد که به بنیامین نتانیاهو فرصت دهیم دولت جدید را تشکیل دهد...

کنفرانس مطبوعاتی لندن توسط واشنگتن لغو شد 

تحقیر و تمسخر ترامپ
 در نشست رهبران ناتو

دولت، سرگردان در چرخه مالیات و یارانه
سید قائم موسوی 

بنزین گران شد و آلودگی هوا ادامه دارد!
عباس محمدی*

کواکبیان از خطوط تولید شرکت قطعه سازی کروز دیدن کرد
سطح بالای تکنولوژی در قطعه سازی کروز

***
کواکبیان در دومین جشنواره خرمالوی کن:

شهرداری منطقه 5 ارزیابی خویش در زمینه باغات کن را تسریع بخشد
باغات کن مقصد گردشگری شود

1- در حالیکــه دولــت در اقدامــی چریکی، 
شــتابزده و تنش زا نــرخ بنزیــن را 300 درصد 
افزایــش داد تــا به قول خودش به کمک اقشــار 
آسیب پذیر بشــتابد )ولی کیست نداند که به نام 
اقشــار کم درآمد و به کام دولت است( در حرکت 
غیر عادلانــه و غافلگیرانه دیگری ســلبریتی ها و 
هنرمندان را از پرداخت مالیات معاف کرده است. 
حرکت هایی متناقض که منبعث از آشــفتگی های 
نظــری و ســردرگمی های چرخشــی دولت در 

سیاست های سلیقگی و بی پایه است.
2- در همه جای دنیا مالیات از جمله مهمترین 
درآمدهای دولت اســت و امری شــناور و مرسوم 
اســت که هر فــرد، نهــاد و ارگانی به تناســب 
درآمــدش مالیات پرداخت می کنــد و فرار از آن 
اقدامی غیراخلاقی و غیرقانونی اســت که بشدت 
در مراجــع قضایــی پیگیری می شــود. در ایران 
اما به واســطه اینکه بخش عظیمــی از اقتصاد به 
صورت زیرزمینی و پنهان در جریان اســت عملا 

 امکان پیاده ســازی سیســتماتیک فرآیند مالیات
 عملی نیست.

3- با وجــود عدم امــکان مالیات گیری کامل 
به علت اقتصاد غیرشــفاف، عــدم وصول مالیات 
از بخش های آشــکار اقتصادی جای شگفتی دارد. 
البته برخی نهادها هســتند که دارای زور زیادی 
هســتند و عملا دولت قــادر به اخــذ مالیات از 
آنها نیســت ولی بخشــودن مالیات سلبریتی ها با 
درآمدهای چشــمگیر هیچگونه توجیه اقتصادی، 
اخلاقی، اجتماعی و منطقی ندارد. آنچه مســئله 
را بغرنج می کند این اســت که افــرادی با درآمد 
یک هزارم این افراد به شکل منظمی انواع مالیات 
می پردازند و باور آن برایشان سخت است که افراد 
دیگری با درآمدهای کهکشــانی از مالیات معاف 

باشند.
4- وقتی سیستم در شرایط نامناسب اقتصادی 
برای کاســتن از فشار تحریم ها، فرار از بار یارانه و 
تامین هزینه هایش در عملی بشدت هزینه زا بنزین 

را که کالایی مبنایی و بلاشــک در افزایش قیمت 
ســایر کالاها و خدمات تاثیرگذار اســت افزایشی 
تصاعدی می دهد، معافیــت اقلیتی با درآمدهای 
نجومی نشــان از اســتمرار رویه های غیرعلمی و 
نوعی عدالت ستیزی و اقدامی غیراصولی و مصداق 
نمک پاشــی بر زخم اکثریت ضعیف با درآمدهای 
حداقلی اســت. هیچ اســتدلال متقنی نمی تواند 
سیاســت دولت را در این زمینــه توجیه کند که 
دولت از کم درآمدها و بی خانمان ها مالیات بگیرد 
تا اقلیتی در رفاه باشــند. نهادها و اماکن دیگری 
هم هســتند که درآمدهای بی زحمت کهکشانی 
دارند و مالیات نمی پردازند. آنها برای خودشــان 
تبدیل بــه دولتــی در دولت شــده اند. دولت به 
سادگی توده های بی بضاعت را قربانی اقلیت های 
نازپرورده، نهادهای مالیات گریز و اقتصاد پنهانی 
می کنــد. اینگونــه چرخه تبعیض هــای مالیاتی، 
فقیرتر شدن فقرا و فربه شــدن پردرآمدان ادامه 

می یابد.

در تصمیم ناگهانی گران شــدن قیمت بنزین، 
ایــن گران شــدن  نه تنها به حال محیط زیســت 
مفید نیست و از مصرف نمی کاهد، بلکه به دلایل 
گوناگون، آسیب رســان به منابع طبیعی کشور و 
اقتصاد هم هست. کاهش اعتماد اجتماعی ناشی از 
شوک خبر و میل پنهانی به مصرف سوخت بیشتر 
برای جذب درآمد بیشتر از دلایل آن است. واقعی 

شدن قیمت بنزین در اقتصاد با ثبات معنا دارد.
در مقام یک مدافع محیط زیســت و کسی که 
سال هاســت به ندرت از خودروی شخصی استفاده 
می کنــد، مدافع »واقعی شــدن« قیمــت بنزین 
هســتم. اما گران شــدن داریم تا گران شدن؛ در 
ســامانه اقتصاد علیل و نابسامان ایران که نه تنها 
مردم عادی، بلکه رئیس جمهور هم شب می خوابد 
و صبــح درمی یابد کــه قیمت کالایی ســه برابر 
شده)!( این گران شــدن ها نه تنها به حال محیط 
زیست مفید نیســت و از مصرف نمی کاهد، بلکه 
به دلایل گوناگون، آسیب رســان به منابع طبیعی 

کشور و اقتصاد هم هست.
نخست این که گران شدن بنزین باید متناسب 
با درآمد مردم باشــد تا به فقر دامن نزند که فقر 
خود یــک عامل تخریب محیط زیســت اســت. 
مدیــران مــا هــرگاه می خواهند کالایــی )مثلا: 
آب، بــرق، بنزین، نفــت و...(  را گــران کنند تا 
ریخت وپاش های سیســتمی را جبران کنند، خود 
را دوستدار محیط زیست نشان می دهند و فرمول 
گران سازی را ظاهرا برای کاستن از مصرف پیش 
می کشند. در صورتی که در واقع خواستار کاهش 
مصرف نیســتند و بلکه برعکس، مایل به افزایش 
آن هســتند تا درآمد را بالا ببرند. از سوی دیگر، 
واقعیت این اســت که بهای بنزیــن )و همچنین 

آب و بســیاری از کالاهای دیگر( به نسبت درآمد 
ســرانه ما اصلا ارزان تر از مثلا آمریکا نیســت؛ در 
آمریکا با یک حقوق متوســط )حــدود دوهزار و 
پانصد دلار( می توان بیش از ســه هزار لیتر بنزین 
خریــد، امــا در ایران با یک حقوق متوســط )دو 
میلیون و پانصدهــزار تومان( می توان فقط حدود 
هشــتصد لیتر بنزین خرید که برای یک کشــور 
نفت خیز مقدار بســیار کمی اســت. گران شدن 
بی رویه ســوخت )بدون قایل شدن تبعیض مثبت 
به نفع وســایل حمل ونقل همگانی و قشــرهای 
ضعیف تر جامعه( از آن رو که ســبب فشــارهای 
مختلف به منابع طبیعی، مثلا برداشــت چوب و 
بوته از جنگل و مرتع یا تجاوز به کوه و دشــت با 
هدف تبدیل ثروت های ملی به املاک شخصی یا 
افزایش ناآرامی اجتماعی می شــود، مضر به حال 

محیط زیست است.
دوم اینکه گران شــدن بنزین به این شــکل، 
یعنی با فرمول »شوک درمانی« سبب گران شدن 
همه کالاها و خدمات دیگر به کم  و زیاد می شود، 
به گونه ای که با گذشــت اندک زمانی باز هم بهای 
بنزین نســبت بــه کالاهای دیگر پاییــن به نظر 
خواهد آمد و ایــن دور باطل پیش می رود و فقط 
تورم افسارگســیخته که دشمن ثبات اقتصادی و 
اجتماعی اســت، ادامه خواهد یافــت. نتیجه این 
می شود که مصرف، پایین نمی آید و چیزی به نفع 
محیط زیست نمی شود. ســردار هادیانفر، رئیس 
پلیس راهور، چنــد روز پیش اعلام کرد که پیش 
از ســه برابر شدن قیمت بنزین، مصرف روزانه آن 
در کشــور ۹4 میلیون لیتر بوده و اکنون به 10۵ 
میلیون لیتر رســیده اســت. این بدان معنا است 
که نه تنها در درازمــدت، بلکه در کوتاه مدت هم 

گرانی سبب کاهش مصرف نمی شود. مشاهده های 
میدانی هــم چیزی از کم شــدن ترافیک و بهتر 
شدن هوا نشان نمی دهد و حتی در روزهای اخیر، 
آلودگی هوا به شــکل کم سابقه ای بیشتر شده که 
البته ممکن است دلیل های مختلفی داشته باشد.

ســوم این که وارد کردن شــوک بــه جامعه، 
موجب کاهشِ باز هم بیشــترِ اعتمــاد اجتماعی 
میان مردم و دولت می شــود که این خود ســبب 
بی اعتنایــی همگانی به قانــون و مقررات )به این 
دلیــل کــه از ســوی حاکمیت وضع می شــود( 
می گردد. نمــودی از این بی اعتنایــی را می توان 
در جولان موتورســیکلت ها در خط ویژه اتوبوس 
و پیاده روها و دیگر جاها دید؛ چنان که این وسیله 
حمل ونقل بدل به یک عامل بزرگ در آلوده سازی 
و ناامنی شهر شده است. یا در آن جا دید که مردم، 
به حرف نهادهای دولتــی در زمینه خودداری از 
بیرون آوردن خودروی شخصی گوش نمی سپارند.

واقعی کردن نرخ بنزین، هنگامی معنا می یابد 
و در کاهــش آلودگــی هوا مؤثر خواهــد بود که 
اقتصاد ثبات داشته باشد و بنزین برای استفاده در 
خودروی شــخصی صرفه کمی داشته باشد. یعنی 
هنگامی که وســایل حمل ونقل همگانی فراوان و 
راحت باشــند و قیمت شــان معقول باشد. این که 
دولت ها برای جبران کســری بودجه یا به تعویق 
انداختن ورشکستگی شرکت های بزرگ و بانک ها 
اقدام به کشــیدن پول از جیب همگان کنند، نه 
به حال محیط زیســت و نه به حال اقتصاد کشور 
مفید نخواهد بود و قطعا وضع محیط زیســت را 

بدتر هم خواهد کرد.
*کنشگر محیط زیست
منبع: خبر آنلاین

پس از تحریم های خمصانه آمریکا، داخلی سازی 
قطعات پیشــرفته خودرو از اتفاقات مهم در صنعت 
خودرو و قطعه ســازی بوده که نتایج چشــمگیری 
به دنبال داشته است. یکی از شرکت های قطعه سازی 
که در این امر عمکرد بسیار مطلوبی داشته شرکت 

صنایع تولیدی کروز است.
در همین راســتا مصطفی کواکبیــان، نماینده 
مردم تهران، ری، شــمیرانات، اسلامشهر و پردیس 
در مجلس شورای اســلامی از خطوط تولید، مراکز 
طراحی و تولید دســتگاه های صنعتــی این بنگاه 
اقتصادی بازدید به عمل آورد. در این بازدید مهندس 
ســخا، مدیرعامل شرکت کروز و مدیران بخش های 
مختلف از فعالیت ها، مدیریت بهره وری و نظارت بر 
کیفیت در این شــرکت توضیحاتــی را به وی ارائه 

دادند.

کواکبیان ضمــن ابراز خرســندی در بازدید از 
شــرکت قطعه سازی کروز گفت: ســه نکته در این 
بازدید مورد توجه بود؛ ابتدا اینکه شــرکت کروز از 
ســطح بالای تکنولوژی و دانش فنی برخوردار بوده 
و در زمینه تحقیق و توســعه کارهای فراوانی انجام 
داده است؛ در بعضی موارد همچنان تحقیق و توسعه 
در حال ادامه اســت که به نوبه خود جای تشــکر و 

قدردانی دارد.
وی در مورد نکته دوم اظهارداشت: در این بنگاه 
اقتصادی داخلی سازی قطعات خودرو با پیشرفت های 
قابل توجهی مواجه بوده است و قطعاتی که پیشتر 
از خارج از کشور تامین می شد با همت متخصصین 
و مهندسین داخلی سازی آن صورت گرفته که این 
اقدامــات باید مورد حمایت مســئولان ذیربط قرار 

گیرد، به ویژه آنکه در سال رونق تولید قرار داریم.

بکارگیــری نزدیک به ۷0 درصــد از نیروی کار 
از میان بانوان نکته ســومی بود که عضو کمیسیون 
امنیت ملی و سیاســت خارجی در مجلس شورای 
اسلامی به آن اشــاره کرد و گفت: اینکه در شرکت 
قطعه سازی کروز شاهد حضور پررنگ بانوان هستیم، 
نکتــه قابل توجهی اســت و برای ایــن موضوع از 

سهامداران این شرکت تشکر می کنم.
کواکبیان پیرامون حمایت مجلس از شرکت های 
قطعه ســازی و در کل حمایــت از تولیدکنندگان و 
فعالان حوزه صنعت نیز اظهار داشــت: در گام اول 
حمایــت بایــد دولت توجه به بخــش خصوصی را 
با جدیت بیشــتری در دســتور کار خود قرار دهد؛ 
حتی شــرکت های ایران خودرو و سایپا نیز باید به 
سمت خصوصی شدن حرکت کنند، چرا که بخش 
خصوصی انگیزه بیشــتری را برای ایجاد اشتغال و 
افزایــش بهره وری دارد. نماینده مــردم تهران، ری، 
شــمیرانات، اسلامشهر و پردیس در مجلس شورای 
اســلامی یادآور شــد: برای میــدان دادن به بخش 
خصوصی باید قوانین و موانع  دست و پا گیر مقابل 

تولید کنندگان را برطرف و اصلاح کنیم.
وی خاطرنشان کرد: افراد صنایع باید از راهنمایی 
فعالان بخش خصوصی بهره مند شــوند و مشکلات 
ایجاد شده در زمان تحریم برای شرکت هایی مانند 
کــروز را در مجلس به صورت موردی بررســی و به 

آنها کمک کنیم.
کواکبیان در پایان گفت: اگر در قبال  شرکت های 
بزرگی همچــون کروز و دیگر شــرکت های بخش 
خصوصی فعال در کشــور بی توجه باشــیم و مورد 
حمایت قوای ســه گانه قرار نگیرند، در دیپلماســی 
اقتصــادی منطقه نیز با مشــکلات متعددی روبرو 

خواهیم  شد.

نماینده مردم تهران، ری، اسلامشهر، شمیرانات 
و پردیس در مجلس شــورای اسلامی با بیان آیه ای 
از قرآن کریم و روایتی از امام حســن عســکری)ع( 
در مورد ضرورت دقــت در طعام بر اهمیت برپایی 
جشنواره مربوط به محصولات کشاورزی تاکید کرد و 
با اشاره به اینکه کن از ظرفیت های زیادی برخوردار 
است، گفت:  باغات کن می توانند مقصد گردشگری 

داخلی و خارجی شوند.
»مصطفی کواکبیان« روز چهارشنبه در »دومین 
جشنواره خرمالوی کن« که در سرای محله کن در 
منطقه ۵ شــهرداری تهران برگزار شد؛ بر ضرورت 
اســتفاده از ظرفیت های گردشــگری این منطقه از 

تهران تاکید کرد.
وی گفت: در این ســه ســال از مجلس شورای 
اســلامی خیلی تلاش کردیم که مشــکلات محله 
کن حل شــود و تعداد مصوبات شورای معماری و 
شهرســازی برای این منطقه با گذشته قابل قیاس 

نیست.
وی افزود:  در حوزه بافت فرسوده تسهیلاتی ایجاد 

شد و برای رفع مشــکلات توتستان ها و باغات کن 
پیگیری هایی را انجام داده ایم.

»علیرضا بزرگی« دبیر شورایاری محله کن در این 
جشنواره نیز برگزاری جشنواره از تولیدات باغداران را 
موجب قدردانی از زحمات باغداران در عرصه تولید 

ملی دانست.
وی با بیان اینکه در باغات کن، علاوه بر خرمالو، 
گردو، شاتوت، انجیر و انار هم تولید می شود، افزود: 
اگرچه کن نزد قدیمی ها نیازی به شناساندن ندارد 
اما این جشنواره ها پتانسیل گردشگری منطقه را به 

گردشگران داخلی و خارجی معرفی می کند.
بزرگی تاکید کرد: شایسته است مسئولین برای 

رفع مشکلات این محله قدم های جدی بردارند.
»سید حسین دلبری« معاون فرهنگی و اجتماعی 
شــهرداری منطقه پنج نیز در این جشنواره اظهار 
داشت: خرمالو میوه ای اســت که با فرهنگ تهران 
همخوانی دارد و پیش از این در خانه های تهرانی ها 

یک درخت خرمالو بود.
وی افزود:  بخش کــن در پهنه غرب تهران، لکه 

سبزی است که جزو بهترین لکه های این شهر است 
و هنوز باقی مانده و حفظ شده است.

معاون شــهردار منطقه ۵ ادامه داد:  این محدوده 
حفظ نمی شــود مگر اینکه تمام مردم و مسئولان 

نسبت به صیانت از آن توجه داشته باشند.
دلبری ابراز امیــدواری کرد که این جشــنواره 
محدود به حصار کن نشــود و همه شــهر تهران را 
در بر گیرد. به گزارش ایرنا؛ برپایی بازارچه از جمله 
برنامه های جنبی دومین جشــنواره خرمالوی کن 

است که در سرای محله برپا شده است.
بانوان در این بازارچه محصولات و مشتقات میوه 
خرمالو را عرضه می کنند و علاقه مندان می توانند از 

این بازارچه دیدن کنند .
باغداران کن علاوه بر تولید خرمالو،  فرآورده های 
دیگر و مشتقات آن را تولید و در بازار عرضه می کنند؛ 
شیره خرمالو، سرکه خرمالو، مربای خرمالو، لواشک 
خرمالو،  کیک خرمالو، چیپس خرمالو و برگه خرمالو 
از جمله محصولاتی اســت که در بیــن خانواده ها 

طرفداران بسیاری دارد.

سرمقاله

یادداشت

خبر

صفحه2

صفحه10

 با پایان اکران صورت گرفت 

بازگشت »خانه پدری«
 به صندوقخانه توقیف؟!

فیلم سینمایی »خانه پدری« در حالی 13 آذرماه آخرین روز اکران خود را پشت گذاشت که می توان گفت، فیلم به 
نوعی عملا اکران نشد. به گزارش ایسنا، پس از ماجراهایی که برای فیلم »خانه پدری« به کارگردانی کیانوش عیاری 

پیش آمد و این فیلم مدتی قبل پس از توقیف دوباره روی پرده رفت...

؟؟؟؟؟

؟؟؟؟؟؟
؟؟؟؟؟؟

دستور رهبر انقلاب درباره بازداشتی های حوادث اخیر: 

رأفت اسلامی مبنا باشد 
در گزارش شورای عالی امنیت ملی پیشنهاد شد که شهروندان عادی که بدون داشتن هیچ گونه نقشی در اعتراضات و اغتشاش های 

اخیرودر میانه درگیری ها جان باخته اند در »حکم شهید« محسوب شوند.
صفحه2

رئیس جمهور با اشاره به اتفاقات پس از گرانی بنزین: 

به وضعیت آنهایی که بیگناه از دست رفتند رسیدگی شود 
معاون حقوقی رئیس جمهور خبر داد: آغاز فعالیت کمیته بررسی وضعیت آسیب دیدگان وقایع اخیر کشور
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روحانی با اشاره به درخواست باراک اوباما رئیس جمهور 
آمریکا برای برقراری تماس تلفنی با او اظهار کرد: مشاوران 
و همراهان من در سفر نیویورک من را قانع کردند که برای 
پیشــرفت در مذاکرات خوب اســت که جواب تلفن رئیس 
جمهــور آمریکا را بدهم. این موضوع مورد تردید من بود اما 
وقتی همه مشاوران و همراهان من به اتفاق این نظر را مطرح 

کردند، من پذیرفتم.
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی 
رئیس جمهور صبح چهارشنبه در بیست و ششمین همایش 
ملی بیمه و توســعه با بیان اینکه ما کشوری هستیم که در 
معرض ریســک های خاص خودمان قرار داریــم، ادامه داد: 
کشوری هستیم که در طول ۴۱ سال گذشته تحت فشارهای 
تحریمی بوده ایم و طی دو ســال اخیر شدیدترین فشارهای 
تحریمی بر ما وارد شــد، اما در این زمینه همه تلاش دولت 
یازدهم و دوازدهم بر این بوده که این ریسک را کاهش دهد.

وی با اشاره به رویکرد دولت یازدهم و دوازدهم در تعامل 
با دنیا گفت: وقتی دولت یازدهم آغاز به کار کرد کشــور در 
شــرایط تحریمی پلکانی قرار داشت؛ در آن زمان بر اساس 
قطعنامه های ســازمان ملل مجاز بودیم که در سال نخست 
اجرای تحریم ها یک میلیون بشــکه نفت بفروشــیم و این 
میزان ســالانه ۲۰ درصد کاهش می یافت. در این شــرایط 
نخســتین کاری که ما انجام دادیم حذف آن ۲۰ درصد بود. 
در مذاکرات اولیه قرار شــد برای ادامه مذاکره صادرات نفت 

ایران کاهش پیدا نکند.
روحانی تصریــح کرد: گام دومی کــه دولت یازدهم در 
جهت کاهش ریســک در کشور برداشت این بود که معتقد 
بودیم برای حل این مســئله باید در سطوح بالاتری مذاکره 
کنیم؛ برای این کار مقدمــات لازم را آماده کردیم و تقریبا 
برای نخســتین بار بعد از انقلاب اســلامی در سال ۹۲ و در 
آغاز دولت یازدهم میــان وزرای امور خارجه ایران و آمریکا 

گفت وگو و مذاکره آغاز شد.
رئیس جمهوری با بیــان اینکه گفت وگو و مذاکره میان 
وزرای خارجه ایران و آمریکا ممکن است از دید مردمی که 
خیلی در سیاست سررشته زیادی ندارند، کار ساده ای باشد، 
خاطرنشان کرد: این کار کاری بزرگ بود؛ چرا که ما به مردم 
قول داده بودیم که در ظرف صد روز شــاهد اولین تحول در 
این ریســک باشند و اگر بنا بود ظرف صد روز این کار انجام 

شود بدون این سطح از تماس امکان پذیر نبود.
روحانی با اشاره به درخواست باراک اوباما رئیس جمهور 
آمریکا برای برقراری تماس تلفنی با او اظهار کرد: مشاوران 
و همراهان من در سفر نیویورک من را قانع کردند که برای 
پیشــرفت در مذاکرات خوب اســت که جواب تلفن رئیس 
جمهــور آمریکا را بدهم. این موضــوع مورد تردید من بود 
اما وقتی همه مشــاوران و همراهــان من به اتفاق این نظر 
را مطــرح کردند، من پذیرفتم و در آخرین لحظاتی که در 
حال ترک نیویورک بودم رئیــس جمهور آمریکا در هتلی 
که در آن حضور داشــتم به من تلفن زد و من پاسخ تلفن 

او را دادم.
وی با تأکید بر اینکه این صحبت کوتاه یک ربع، بیســت 
دقیقه ای لوکوموتیو بســیار قوی برای حرکت قطار مذاکره 
بود، خاطر نشان کرد: در این تماس تلفنی در ابتدا چارچوب 
را با ایشــان مشخص کردیم و ایشان ســه موضوع را برای 
مذاکره مشخص کرد و من گفتم که راجع به این سه موضوع 
آمادگی مذاکره نداریم، اما اگر موضوع اول که هسته ای است 
به زودی تمام شود و شما درست آن را اجرا کردید، موضوع 

دوم و سپس موضوع سوم در دستور کار مذاکره قرار خواهد 
گرفت. رئیس جمهور گفت: این حرکت باعث شد ما کمتر از 
۱۰۰ روز به توافق موقت ژنو رسیدیم و در این توافق به طور 
موقت تحریم ها در بسیاری از زمینه ها برداشته شد اما ماهانه 
۷۰۰ میلیون دلار از پول های بلوکه شــده ایران در بانک ها 
در اختیار ما قــرار می گرفت. همچنین در این توافق موقت 
پذیرفته شد که ایران حق غنی سازی دارد که این مهم ترین 

دستاورد بود.
روحانی افزود: هیچ کس باور نمی کرد که ما در مذاکره با 
شش قدرت بزرگ دنیا می توانیم از آن ها این نکته را بگیریم 
که برخلاف آنچه که در قطعنامه های سازمان ملل آمده ایران 
حق غنی سازی را دارد. پس از توافق موقت، مذاکرات بعدی 
را آغاز کردیم و در آن هدفی داشــتیم که از نظر بسیاری از 
کارشناســان شدنی نبود؛ ما می گفتیم که بعد از توافق تمام 
قطعنامه های ذیل فصل ۷ سازمان ملل علیه ایران باید یک 
جا فسخ شود. هیچ متخصص حقوق بین الملل باور نمی کرد 
که شــش قطعنامه فصل هفتی ســازمان ملل که ما حتی 
یک ســاعت آن ها را اجرا نکردیم توسط شورای امنیت یک 
مرتبه و یک جا لغو شــود. اما این کار شد و قطعنامه ۲۲۳۱ 

قطعنامه های تحریمی را لغو کرد.
رئیس جمهور با اشــاره به شــرایط کشــور بعــد از لغو 
قطعنامه های تحریمی اظهار کرد: بعد از برجام شاهد ایجاد 
رونق در اقتصاد و گشــایش های بسیاری در ایران بودیم. در 
این میان شرکت های خارجی به ایران آمدند و قراردادهایی 
امضا شــد و فقط یک کشور در آن شرایط ۵۰ میلیارد دلار 
به ما اعتبار داد. در آن زمان یکی از رهبران بزرگ آســیایی 
بــه من گفت که بعد از برجام با چشــم حســادت به ایران 
نــگاه می کردند؛ چرا که می دیدند کــه هر چه صنعت گر و 

سرمایه گذار است به سمت تهران سرازیر شده است.  
وی با بیان اینکه در کشــور بعد از برجام شرایط مناسبی 
ایجاد شد، اظهار کرد: در این شرایط لازم بود برجام را حفظ 
کنیم؛ در آینده خواهم گفت که با چه دردسرهایی برجام را 
نگه داشتیم و چه فشارهایی روی ما بود اما به هر قیمتی که 
بود من نگذاشــتم که ایران ناقض برجام باشد. ما گفتیم که 
اگر قرار است این توافق روزی نقض شود، به دست ما نقض 
نخواهد شد چرا که ما مسلمانیم و به عهدمان پایبند هستیم 
و چیزی را به سادگی امضاء نمی کنیم، اما اگر امضاء کردیم 

پای آن می مانیم.

روحانی با بیان اینکه دولت ســختی بســیاری کشید تا 
برجام را حفظ کند، خاطرنشــان کرد: ما در ســال ۱۳۹۳ 
می توانستیم به توافق نهایی برسیم، اما تا سال ۹۴ این اتفاق 
به تاخیر افتاد به دلیل اینکه صهیونیســت ها و عربستان در 
این زمینه فشارهایی وارد می کردند؛ وزیر خارجه عربستان و 
نخست وزیر رژیم صهیونیستی برای به تأخیر انداختن توافق 
به وین رفتند و توانستند در انجام توافق تأخیر بیاندازند و در 
آن تأخیر بود که به آمریکا قول دادند که قیمت نفت پایین 
می آورند. مشاهده کردیم که قیمت نفت از ۱۱۲ دلار به زیر 

۳۰ دلار رسید.
رئیس جمهــور ادامه داد: آن ها زمانــی که قیمت نفت 
کاهــش یافت گفتند که اینجا جایی اســت که ایران دیگر 
نمی تواند کشــور را اداره کند و هر چه آمریکایی ها بگویند 
امضا می شود، اما ما ایستادگی کردیم و در اواخر سال ۹۳ و 
اوایل ســال ۹۴ با وجود کاهش شدید قیمت نفت توانستیم 
کشــور و اقتصاد را حفظ کنیم و تــورم را کاهش دهیم. ما 
توانستیم در سال ۹۴ نرخ تورم را تک رقمی کنیم و همچنین 
برخلاف آنچه که آن ها فکر می کردند رشــد اقتصادی ما بالا 
رفت و شرایط اقتصادی کشور آرامش یافت؛ در این زمان بود 
که آمریکایی ها به عربســتان و رژیم صهیونیستی گفتند که 
حرف تان اشــتباه بود. آن ها به این نتیجه رسیدند که ایران 

تسلیم نمی شود و در نهایت با ما قرارداد را امضا کردند.
وی با اشــاره به عهدشــکنی آمریکا و خروج او از برجام 
خاطرنشــان کرد: عربستان و اســرائیل به کاخ سفید فشار 
آوردند و گفتند که اگر از برجام خارج شوی و تحریم شدید 
وارد کنــی، نظام ایران چند ماه بیشــتر باقی نخواهد ماند؛ 
آنچنان اطمینانی پیدا کرده بودند که گفتند وقتی بالاترین 
تحریــم تاریخی در ۱۳ آبان ۹۷ اعمال و اجرا شــود امکان 
نــدارد که ایران تــا ۱۱ دی  ماه یعنــی اول ژانویه بتواند به 
حکومت ادامه دهد. آن ها به صراحت گفتند که در ژانویه در 

تهران خواهند بود.
رئیس جمهور در بخش دیگــری از صحبت های خود با 
اشــاره به برخی اعتراضات در هفته های گذشته پس از آغاز 
ســهمیه بندی و افزایش قیمت بنزین اظهار کرد: در حوادث 
چند روز و هفته گذشــته دچار مسئله ای شدیم که از نظر 
من در ســال ۹۸ قابل پیش بینی بــود و من این موضوع را 
به دوســتان گفته بودم؛ عده ای از کسانی که دستگیر شدند 
بی گناه هستند و باید آزاد شــوند، عده ای دیگر هستند که 

تخلفی کردنــد که به نظر من جرم آنچنانی نیســت. حال 
ممکن است فردی لاستیکی را آتش زده باشد و یا جوانی با 
فریاد شــعاری سر داده باشد که به نظر من درباره این افراد 
نباید سخت گیری کنیم اما اگر کسی با سلاح گرم و سرد و 
قمه به خیابان ها آمده و آن کســی که فروشگاه ها را غارت 

کرده با افراد دیگر تفاوت دارد.
روحانی با تاکید بر لزوم تفکیک میان افراد بازداشت شده 
ادامــه داد: قوه قضاییه باید تلاش بیشــتری کند و آن هایی 
که مجرم هســتند باید براســاس قانون با آن ها رفتار شود 
و آن هایــی هم که تخلفی کردند و جرم کوچکی داشــتند 
باید با رأفت اســلامی برخورد شــود. در این حوادث عده ای 
با احساسات می آیند و مسائلی پیش می آید اما آن هایی که 
ســازمان یافته به خیابان ها آمدند و اعترافات شان در آینده 
پخش خواهد شــد برنامه ریزی شان از پیش از دو سال قبل 

بوده است.
وی ادامه داد: این افراد قصد داشتند سال قبل در مقطعی 
اقدامات خود را انجام دهند که موقعیت مناســب برایشــان 
پیش نیامد. امسال نیز به دنبال زمان مناسبی بودند و بیشتر 
در تلاش بودند کــه در اواخر دی  و بهمن  ماه و ایام نزدیک 
به انتخابات اقدامات برنامه ریزی شــده خود را انجام دهند، 
اما زمانی که موضوع بنزین اعلام شــد، اربابانشــان از خارج 
به آن ها اعلام کردند که زمان کارشــان فرا رســیده است؛ 
با این افراد باید برخورد شــود و اگر کســی تخلفی کرده و 

وابستگی هایی دارد قوه قضاییه باید با آن برخورد کند.
رئیس جمهور با اشاره به جلسه دیروز خود با وزیر کشور 
خاطرنشــان کرد: روز گذشته وزیر کشــور را خواستم و او 
گزارش بســیار مفصلی از آغاز تا پایان مســئله داد. در عین 
حال که دستورات لازم را به او دادم، دستور دادم که هیأتی 
سه نفره متشکل از معاون حقوقی رئیس جمهوری و وزرای 
کشــور و دادگستری تشکیل شــود تا همه موارد را بررسی 

کنند و در اسرع وقت به من گزارش دهند.
روحانی گفت: ممکن اســت در این حوادث کسی کشته 
شــده باشــد که اصلا مقصر نبوده بلکه عابر بوده، همچنین 
ممکن اســت کســی در حال حفاظت از واحد تجاری خود 
بوده و کســی با قمه به او حمله کرده و او کشــته شده که 
این فرد شــهید حساب می شود. همچنین آن هایی که مورد 
اصابت تیر قرار گرفتند، بر اســاس گزارش پزشــکی قانونی 
مشــخص اســت که چه نوع گلوله ای به آن ها اصابت کرده 
است. اصلا گلوله هایی که پیدا شده در اختیار سپاه، بسیج و 
نیروی انتظامی نبوده بلکه مشخص است متعلق به چه نوع 

اسلحه ای بوده است.
وی اظهــار کرد: باید به وضعیــت آن هایی که بی گناه از 
دست رفتند رسیدگی شود. همچنین همه آن هایی که کشته 
شدند یکسان نیستند؛ اگر در محل یا شهر ما یک نفر کشته 
شــده فورا نباید بگوییم که او آشوب گر بوده و حق اش بوده 
بلکه ممکن است او واقعا آشوب گر نبوده و بی گناه و بی تقصیر 
بوده و در حال عبور بوده یا یک شعار ساده داده است. من از 
هیأت سه نفره می خواهم که هر چه سریع تر گزارش نهایی 
را تهیه کنند و به من بدهند و اگر کسی مقصر نبوده و به او 

خسارتی وارد شده سریعا آن را جبران کنیم.
رئیــس جمهــور در پایــان با تاکیــد بر لــزوم جبران 
خسارت های وارد شــده به مردم از سوی شرکت های بیمه 
متعهــد گفت: مردم ما در حوادث اخیــر بزرگواری، عزت و 
عظمت خود را نشــان دادند و امیدوارم بتوانیم خادم خوبی 

برای آن ها باشیم.

رئیس جمهور با اشاره به اتفاقات پس از گرانی بنزین: 

به وضعیت آنهایی که بیگناه از دست رفتند رسیدگی شود 

معاون حقوقی رئیس جمهور گفت: کمیته بررسی وضعیت 
آسیب دیدگان وقایع اخیر در کشور از امروز کار خود را آغاز 

کرد.
به گزارش ایســنا، لعیا جنیدی در حاشیه جلسه هیات 
دولت با اشــاره به روز دوازدهم آذر ماه سالروز تصویب قانون 
اساسی جمهوری اســلامی، اظهار کرد: قانون اساسی بنیان 
جامعه اســت و فصل ســوم این قانون هم بنیان خود قانون 

اساسی است. فصل سوم مربوط به حقوق و آزادی های ملت 
است. البته شاید بخش هایی از این فصل در این سال ها خوب 
اجرا نشده است. وی تاکید کرد: لازم است که قوای سه گانه 
نظام که مشــروعیت خود را از قانون اساســی می گیرند در 
چارچوب فصل ســوم قانون اساسی اقدام کنند؛ زیرا فلسفه 
وجــودی کلیت حکومت تأمین حقــوق و آزادی های مردم 
است. دولت تلاش و توفیق نسبی در اجرای فصل سوم قانون 

اساســی داشته است اما باید اقدامات بیشتری در این زمینه 
انجام شود.

وی اضافه کرد: لایحه شــفافیت، مدیریت تعارض منابع، 
ارتقــای ســلامت اداری و مقابله با فســاد، تعیین تکلیف 
موسســات دولتی و عمومی در قبال مــردم، لایحه تابعیت 
فرزندان زنان ایرانی بخشــی از اقدامات دولت در راســتای 
استفاده از ظرفیت های فصل سوم قانون اساسی است. لایحه 

آزادی اجتماعــات و راهپیمایی ها نیــز در چارچوب همین 
فصل قانون اساسی است.   جنیدی با اشاره به دستور رئیس 
جمهور برای تشکیل کمیته ای جهت بررسی وضعیت وقایع 
اخیر کشور، گفت: وزارت کشور مکلف شده است فهرستی از 
آسیب دیدگان تهیه کنند و معاونت حقوقی نیز براساس این 
فهرست ها اقدامات لازم را انجام می دهند. این کمیته از امروز 

کار خود را آغاز کرده است.

سخنگوی دولت در نشست دیروز خود در حاشیه جلسه 
هیات دولــت، اظهار کرد: در بودجه ۳۰ میلیارد دلار برای 
تامین مالی خارجی برای حوزه دولتی و خصوصی در نظر 
گرفته شــد. ۱۰.۵ میلیارد دلار نیز بــرای تامین کالاهای 
اساســی با ارز ۴۲۰۰ تومانی نیز مشــخص شد. 6۰ هزار 
میلیارد تومان نیز برای طرح های عمرانی اختصاص یافت.

به گزارش ایســنا علی ربیعی  در پاســخ به سوالی در 
مورد زمــان اعلام آمــار جانباختگان و دستگیرشــدگان 
اعتراضات اخیر تصریح کرد: امروز وزیر کشــور در نامه ای 
محرمانه بخشــی از خســارات مالی وارد به مردم را اعلام 
کرد که این خســارات جبران خواهد شــد؛ البته این فقط 
بخشی از خسارات اســت و جمع بندی در مورد خسارات، 
دستگیرشدگان و مجروحان و کشته شدگان در حال انجام 
اســت. البته این آمار باید تفکیک شود که این تفکیک نیز 
در حال انجام اســت. وزارت کشور به فرمانداری ها دستور 

داده است که افراد شناسایی شده تصحیح شود.
وی ادامــه: قوه قضائیه نیز به ســرعت عمل کرد و در 
حال تفکیک آمار اســت. درخواســت این بود که آزادی ها 

با ســرعت بیشتری انجام شــود که قوه قضائیه این کار را 
انجام می دهد. در شهرســتان ها نیز سرکشی ها آغاز شده 
است. از رئیس قوه قضائیه بابت اقدامات خود در این زمینه 

تشکر می کنم.
سخنگوی دولت درباره موضع ایران نسبت به استعفای 
نخســت وزیر عراق بیان کرد: من معتقدم عراق و لبنان در 
کوتاه مدت به ثبات می رســند. بخشی از تحولات منطقه 
مربــوط به تحولات جمعیتی و تحولات جهانی اســت که 
مداخلات بیگانگان نیز در آن مشاهده می شود. خوشحالیم 
دولت عراق از مرجعیت تبعیت کرد و فکر می کنم مســیر 

برای گفت وگوی عراق ایجاد شده است.
ربیعی درباره حمله به کنســولگری کشورمان در نجف 
نیز گفت: کسانی که به کنسولگری کشور ما حمله کردند 
تعدادی افراد سازمان یافته بودند و این اقدام مردمی نبود. 
مــا با همکاری دولت عراق این مســئله را دنبال می کنیم 
امــا معتقدیم بایــد اجازه دهیم به طــور طبیعی تحولات 
اجتماعی به ثبات برســد و البته بایــد مراقب دولت های 

خارجی هم باشیم.

ســخنگوی دولت همچنین دربــاره حمایت رهبری از 
تصمیم سران قوا برای افزایش قیمت بنزین، گفت: اصلاح 
ساختار اقتصادی کشــور، عدم واردات کالاهایی که مورد 
نیاز نیست، جلوگیری از قاچاق، افزایش صادرات و جدایی 
بودجــه از نفت همواره از مواردی اســت که رهبری بر آن 

اصرار دارد.
وی با بیان اینکه رهبری مصوبه اخیر سران قوا را تایید 
کردند، تصریح کرد: این مصوبه یک بار محضر رهبری رفت 
و سپس برگردانده شــد و ایشان گفتند هر سه رئیس قوا 
باید در این زمینه اتفاق نظر داشــته باشــند و رهبری هم 
امضای ســران ســه قوه را تایید کرد. دفاع رهبری از این 
تصمیم دفاع درســتی بود. همچنانکه ایشــان به درستی 
میان جوانــان هیجان زده و اغتشاشــگران تفکیک ایجاد 
کردند و این تفکیک موجب شــد که مــا همه را محکوم 
نکنیم؛ زیرا ما هم دچار نقصان بودیم و مردم هم به هیجان 

آمده بودند.
ربیعی در پاســخ به این پرســش که چرا آمریکا وزیر 
ارتباطــات را تحریــم کرد، گفــت: ظریف بــه این دلیل 

تحریم شــد که تاثیر خوبی بر افکار عمومی دنیا داشــت 
و هر کســی که تاثیرگذاری داشــته باشد تحریم می شود. 
وزارت ارتباطات در ســال های اخیــر با تلاش خود به ۸۰ 
درصد روســتاییان اینترنت رساند. سرعت اینترنت خانگی 
افزایش یافت و تحریم وزیر ارتباطات به دلیل این است که 
او بــه نفع مردم کار می کند. اقدامــات و اظهارات مقامات 
آمریکایی هم پختگی ندارد. ترامپ یکبار گفت از اعتراضات 

حمایت نمی کند ولی بعد گفت حمایت می کند.
وی در پایان در پاســخ به پرسشی درباره دلیل معافیت 
مالیاتی هنرمندان گفت: بحثی را ســازمان برنامه و بودجه 
در قانون بودجه مطرح کرده اســت کــه اصحاب فرهنگ 
و هنر شــامل معافیت مالیاتی شــوند ولی این لایحه باید 
در مجلس تصویب شــود. من معتقدم این موضوع را نباید 
به چند نفر ســلبریتی تقلیل داد. نظــر نوبخت حمایت از 
اصحاب فرهنگ و هنر است اما تصمیم گیری در نهایت با 

دولت و مجلس خواهد بود.
ربیعی همچنین از صدور ۳۱۱ مجوز در ۲۸ استان برای 

برگزاری مراسم روز دانشجو خبر داد.

معاون حقوقی رئیس جمهور خبر داد
آغاز فعالیت کمیته بررسی وضعیت آسیب دیدگان وقایع اخیر کشور

سخنگوی دولت مطرح کرد
سازمان یافته بودن حمله به کنسولگری ایران در نجف

رئیس کمیته سیاســی فراکســیون امید 
مجلس شــورای اسلامی تاکید کرد که امروز 
جا دارد وزیر کشــور خــود در مجلس حاضر 
شــود و توضیحاتی در خصوص تعداد افرادی 
که مجروح، کشــته و یا بازداشت شده اند به 

نمایندگان ارائه دهد.
جلال میرزایــی در گفت و گو با ایســنا، 
با اشــاره به تاثیر شفاف ســازی در برقراری 
آرامش و امنیت در کشور، بیان کرد: در همه 
جای دنیا مرسوم است که در شرایط حساس 

بــرای جلوگیری از تشــدید التهاب ها برخی 
از مســائل و جزئیات را در حالــت ابهام نگه 
می دارند و در عین حال دستگاه های مسئول 
نبایــد به گونه ای موضع بگیرنــد تا منجر به 

تشدید التهابات شود.
وی در ادامــه اظهار کرد: امــا اکنون جا 
دارد وزیــر کشــور خود در مجلــس حاضر 
شــود و توضیحاتی در خصوص تعداد افرادی 
که مجروح، کشــته و یا بازداشت شده اند به 
نمایندگان ارائه دهد. وزرا نباید همواره منتظر 

جلسه استیضاح باشــند تا به مجلس آمده و 
برخی مسائل را مطرح کنند.

نماینده مردم ایلام در مجلس تصریح کرد: 
تاکنون جلسه ای با نمایندگان برای اعلام آمار 
رسمی مجروحان و بازداشت های اخیر برگزار 
نشــده اســت اما آمارهایی از تعداد بازداشت 
شــدگان به گوش می رسد. باید در این زمینه 

دقت لازم به عمل آید.
وی در ادامــه تاکید کرد: مــا نیاز جدی 
به آســیب شناســی حوادث اخیر در کشور 

داریــم. باید بررســی کرد چــرا در برخی از 
شــهرها که حتی تعداد قشر ضعیف در آنجا 
بالاتر اســت نا آرامی ها به ســمت اغتشاش 
نرفت اما در برخی نقاط دیگر شــاهد تخریب 
بودیم. باید بررســی شــود چرا در برخی از 
 شــهرها در بین نیروی انتظامی و معترضان

 تلفات داشتیم.
بایــد ایــن مســئله مطرح  وی افــزود: 
شــود که وزارت کشــور و مقامات مســئول 
چــه تدبیری دارنــد تا در آینــده اعتراضات 

مســالمت آمیز به اغتشاشــات کشیده نشود. 
اکنــون این ســوال مطرح اســت کــه برای 
جلوگیری از آسیب رســیدن به معترضان و 
به حداقل رســاندن تلفات چــه برنامه ای در 
دســتورکار است. آســیب وارد شدن به افراد 
حتی گروهی که اشــرار نامیده می شوند در 
اعتراضــات زیبنده جامعه ما نیســت. ما باید 
با آســیب شناســی دقیق حــوادث اخیر به 
 دنبال جلوگیری از تکرار وقایع خشونت آمیز

 باشیم.

انقلاب  جانشین فرمانده ســپاه پاسداران 
اســلامی با بیان ایــن کــه در اتفاقات اخیر 
تعدادی در هنگام فرار از کشــور بازداشــت 
شــده اند گفت که ما بســیاری را دســتگیر 

کرده ایم و از صدا و سیما نشان خواهیم داد.
به  گزارش ایســنا، در پاســخ به پرسشی 
درباره ی توضیح درباره ی اظهاراتش مبنی بر 
این که بسیج و سپاه بدون اسلحه مقابل اشرار 

مسلح ایستادند گفت: طبیعتا اصل این غائله 
از شیطنت شیاطین بود ، غائله ای که در کف 
خیابان درست شــد که البته خودی و مردم 
عادی که از بعضی از مطالب رنجیده هستند 

هم در آنجا بودند.
افزود: فرماندار شهر قدس مصاحبه ای  وی 
داشــت و در آن گفت که با چشــم خودش 
دیده بود آنهایی که آمده بودند وانت داشتند 

و برای دزدی آمــده بودند و موضوع بنزین و 
قیمت بنزین نبوده است . آنها می خواستند از 
فرمانداری شهر ۷۰۰  هزار  نفره دزدی کنند.

جانشین فرمانده سپاه خاطر نشان کرد: ما 

خیلی ها را گرفته ایــم و خیلی ها را از صدا و 
سیما نشان می دهیم این ها اشراری نبودند که 
در این موضوع شر شــده باشند. بلکه سابقه 
شر بودن آنها برای سالهای طولانی است که 
پرونده ها و محکومیت های متعدد داشــتند. 
جالب اســت چون جنایت ، خباثت و دزدی 
کردند در حال فرار از کشور بودند. ما خیلی ها 
را زمانی که  از کشور فرار می کردند  گرفتیم.

رئیس کمیته سیاسی فراکسیون اصلاح طلبان: 
نیاز جدی به آسیب شناسی وقایع اخیر در کشور داریم

جانشین فرمانده سپاه خبر داد
بازداشت تعدادی از متهمان اتفاقات اخیر هنگام خروج از کشور

دستور رهبر انقلاب درباره بازداشتی های حوادث اخیر: 
رأفت اسلامی مبنا باشد

آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب در پاسخ به گزارش ارائه شده از سوی 
دریابان علی شمخانی، دبیر شورای عالی امنیت ملی که چندی قبل پیرامون 
نحوه مدیریت وضعیت جانباختگان و مصدومین حوادث اخیرخدمت ایشــان 
تقدیم شــد، ضمن موافقت با پیشنهادات مطرح شده مقرر فرمودند: ... هرچه 
سریعتر انجام شود و نسبت به افراد مشکوک در هرگروه با جهتی که به رافت 

اسلامی نزدیکتر است عمل شود«.
به گزارش ایســنا، گزارش ارسالی بر اســاس دستوری که بلافاصله پس از 
رخدادهای اخیر از ســوی رهبر معظم انقلاب اســلامی به دبیر شورای عالی 
امنیت ملی برای  بررســی دقیق ریشــه ها، عوامل و دلایل بــروز ناآرامیها  و 
همچنین  رسیدگی ســریع به وضعیت جانباختگان و خانواده های آنان ابلاغ 

گردید تهیه و ارائه شد.
در این گزارش پیشــنهاد شد که بر اســاس چارچوب های قانونی موجود 
شهروندان عادی که بدون داشتن هیچ گونه نقشی در اعتراضات و اغتشاشهای 
اخیرودر میانه درگیریها جان باخته اند در »حکم شــهید« محســوب شده و 

خانواده های آنان تحت پوشش بنیاد شهید و امور ایثارگران قرار بگیرند.
همچنین در خصوص قربانیانی که در جریان تظاهرات اعتراضی به هر نحو 
جان خود را از دســت داده اند موضوع پرداخت دیه و دلجویی از خانواده های 

آنان پیشنهادگردید.
در مورد آن دسته از قربانیان حوادث اخیر نیز که به صورت مسلحانه و در 
درگیری با نیروهای حافظ امنیت کشــته شده اند مقرر گردید پس از بررسی 
وضعیت و سوابق خانواده آنان ، حساب خانواده های موجه و آبرومند از فردی 
که اقدام به عمل مجرمانه نموده جدا شــود و خانواده های آنان متناسبا مورد 

توجه و دلجویی قرار بگیرند.
مقام معظم رهبری در مورد نحوه مواجهه با خانواده های گروه سوم نیز که 
مشکوک به شــرارت بوده اند نیز امر بر »رافت اسلامی« و توجه به خانواده ها 

نمودند.
با توجه به دستور و تاکیدات رهبر معظم انقلاب از چندی قبل کار رسیدگی 
به پرونده های تشکیل شده برای جانباختگان و مصدومین رخدادهای اخیر در 

سطح استانها آغاز شده است.

انتصاب نماینده ولی فقیه در استان لرستان 
و امام جمعه خرم آباد

آیت الله خامنه ای در حکمی حجت الاسلام سیداحمد شاهرخی را به عنوان 
نماینده ولی فقیه در استان لرستان و امام جمعه خرم آباد منصوب کردند.

در حکــم رهبر انقلاب اســلامی آمده اســت:جناب حجةالاســلام آقای 
سیداحمد شاهرخی دامت افاضاته .نظر به پایان مسئولیت جناب حجةالاسلام 
آقای میرعمادی و با تشکر و قدردانی از زحمات ایشان در این سالها، جنابعالی 
را که خود برخاسته از میان همان مردم و شناخته شده و متعلق به آن منطقه 
میباشید به نمایندگی خود در استان لرستان و امامت جمعه ی شهر خرم آباد 
منصوب میکنم. خاطره وفاداری صادقانه ی مردم شــجاع آن استان به انقلاب 
و نظام اســلامی و راه مســتقیم امام بزرگوار هرگز از ذهنیت کشــور و ملت 
زدوده نخواهد شد. حضور جنابعالی ان شاءالله باید به تقویت این ایمان خالص 
و حمایت از جوانان مؤمن و ایجاد فضای ســلامت معنوی و محبت اســلامی 
بینجامد. بهره گیری از فرزانگان حوزه و دانشــگاه توصیه مؤکد اینجانب است. 

توفیقات شما را از خداوند متعال مسألت میکنم.

هادی غفاری: درباره تایید صلاحیتم علم غیب ندارم
یک عضو مجمع نیروهای خط امام گفت: اگر قرار باشد در انتخابات مجلس 

رقابت کنم تحت نام جریان اصلاحات حضور خواهم داشت.
هادی غفاری در گفت وگو با ایسنا درباره حضورش در انتخابات اظهار کرد: 
من دغدغه معیشت مردم را دارم. این موضوع برای من خیلی مهم است؛ چرا 
که در اتاق دربســته زندگی نمی کنم بلکه در میان مردم روزگار می گذرانم و 
معتقدم اگر بتوانیم وضعیت معیشت آنان را با قانون و اصول به سامان برسانیم 

کار خود را انجام داده ایم وگرنه با شعار کاری پیش نمی رود.
وی افزود: امروز به همســرم گفتم اگر وارد مجلس شوم دوستانم را جمع 
خواهم کرد یا از تریبون مجلس مطرح خواهم کرد که بیاییم دعواهای سیاسی 

را کنار بگذاریم و به فکر معیشت مردم باشیم و عزت آنان را حفظ کنیم.
غفــاری با تاکید بر اینکه برای کاندیداتوری در انتخابات با کســی صحبت 
نکــردم، گفت: دیروز دوســتانم با مــن گفت وگو کردند و اصرار داشــتند در 
انتخابات شــرکت کنم البته خود من هم بنای نیامدن نداشــتم ولی چندان 

میلی به حضور هم پیدا نکرده بودم.
غفاری در پاسخ به این پرسش که آیا شورای نگهبان وی را تایید صلاحیت 
می کند یا خیر، گفت: من علم غیب ندارم اما تصور می کنم که تایید صلاحیت 

می شوم.

دلایل محبوبیت ارتش از نگاه امیر سرلشکر موسوی
فرمانده کل ارتش گفت: جوانانی که با پوشــیدن لباس نظامی ارتش، سپاه 
پاســداران و نیروی انتظامی راه ایثار، دفاع از نظــام، دفاع از مردم، فداکاری 
و شــهادت را انتخاب می کنند راه متفاوت و پســندیده ای را برگزیدند؛ مقام 
معظم رهبری )مدظله العالی( مکرر فرموده اند که این اشــخاص برجســته و 

ممتاز هستند.
به گزارش ایسنا، امیر سرلشکر سید عبدالرحیم موسوی فرمانده کل ارتش 
جمهوری اســلامی ایران در جمع دانش پژوهان پنجمین دوره رزم مقدماتی 
مشــترک آموزشگاه های درجه داری ارتش در مرکز آموزش درجه داری جواد 
الائمه نزاجا )ع( گفت: در دوران انقلاب اسلامی و تحت فرماندهی مقام معظم 
رهبری)حفظه الله تعالی( در حال انجام وظایف ســربازی خود هستیم و برابر 
فرمایشات معظم له »اگر نیت  کنیم همه این وظایف به عبادت تبدیل می شود 

و این لطف بزرگ خداوند در حق ما نظامیان است«.
وی وظایف فرماندهان در امر آموزش به کارکنان جدیدالورد را بسیار مهم 
خواند و تاکید کرد: وظیفه مهم فرماندهان مراکز آموزشی این است کارکنانی 
که جذب ارتش می شــوند را به عنوان یک نیروی معنویت محور تربیت کنند 
تا آنها بدانند که وارد یک ســازمان انقلابی و معنویت محور شده اند و ارتش 

سازمانی است که همه محور های فعالیت اش در راه رضای خدا است.
فرمانده کل ارتش جمهوری اســلامی ایران با اشاره به محبوبیت ارتش در 
بین مردم تصریح کرد: در قدم اول شــهدا، جانبازان و کسانی که از این کشور 
دفاع کرده اند محبوبیت را به وجود آورده اند و در حال حاضر فداکاری در راه 
پاسداری و رصد آســمان و مرزهای کشور عزیزمان توسط دلاورمردان ارتش 
جمهوری اسلامی ایران و همچنین حضور آن ها در کنار مردم در حوادثی مثل 

سیل، زلزله و... از دلایل محبوبیت ارتش در بین مردم است.
امیر سرلشــکر موســوی با اشــاره به ارزش هایی که مردم با توجه به آن 
ارتش را می شناســند گفت: انضباط، سلســله مراتب و ســلامت کارکنان از 
ارزش های بســیار مهم ارتش است، انضباط ارتش را همه دوست دارند و یکی 
از دلایل هویت ارتش همین انضباط است، فرماندهی معظم کل قوا فرمودند؛ 

ارزش هایی که ارتش با آن شناخته شده است را نگذارید سست شود.
فرمانده کل ارتش جمهوری اســلامی ایران با اشاره به دیگر ارزش هایی که 
باعث محبوبیت ارتش شــده است بیان کرد: ســلامت کارکنان از نکات مهم 
ارتش است، سلامت افراد در ارتش و در گزینش بسیار مهم است و به منظور 
حفظ سلامت کارکنان ارتش، سازمان های نظارتی در این راه همواره در کنار 
کارکنان بوده این موضوع باعث شــده است که کمترین میزان تخلف در بین 

سازمان های کشور در ارتش رخ دهد.
امیر سرلشکر موسوی در پایان گفت: ما قدردان خون شهیدان، ایثارگران، 
جانبازان و همچنین قدردان زحمات پیشــینیان هستیم و در پیشگاه خداوند 
بزرگ متعهد می شــویم که این امانت را بهتر از پیش حفظ کنیم و به دست 

شما جوانان بسپاریم.

اخبار کوتاه
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انتقاد نتانیاهو از پیوستن اروپایی ها به اینستکس
نخست وزیر رژیم صهیونیستی با انتقاد از کشورهای اروپایی برای پیوستن 

به اینستکس گفت که به گفت وگو با آمریکا درباره ایران ادامه خواهد داد.
به گزارش ایســنا، بنیامین نتانیاهو، نخســت وزیر رژیم صهیونیســتی روز 
چهارشــنبه )امروز( پیش از سفر به پرتغال به طرح ادعاهای واهی خود علیه 

کشورمان پرداخت و از پیوستن اروپایی ها به سازوکار اینستکس انتقاد کرد.
بنابر گزارش پایگاه خبری اســرائیل نشــنال نیــوز، نتانیاهو که در جمع 
خبرنــگاران صحبت می کرد، دونالد ترامپ رئیس جمهــور آمریکا را به دلیل 

اعمال فشار و تحریم های سخت اقتصادی علیه ایران مورد ستایش قرار داد.
وی که در جریان سفر خود به لیسبون قرار است با وزیر امورخارجه آمریکا 
دیــدار کند، همچنین گفت که به رایزنی های خود با واشــنگتن درباره ایران 

ادامه خواهد داد.
نخســت وزیر رژیم صهیونیســتی در ادامه از پیوستن شش کشور اروپایی 
دیگر به ســازوکار مالی ویژه اروپا با ایران، موســوم به اینستکس انتقاد کرد و 

این کشورها را به شدت مورد سرزنش قرار داد.
هفته گذشــته کشــورهای دانمارک، هلند، نروژ، بلژیک، فنلاند و سوئد با 

صدور بیانیه ای مشترک اعلام کردند که به سازوکار اینستکس می پیوندند.
نتانیاهــو همچنین با بیان اینکه از نظر او باید فشــار بر ایران افزایش یابد، 
گفت: راه مقابله )با ایران( این است که فشار بیشتری اعمال شود. من به اقدام 
این شــش کشــور اروپایی اعتراض دارم. آنها به جای حمایت از تحریم های 

آمریکا، این تحریم ها را تضعیف می کنند و این اشتباه است.

ویژه

گمانه زنی درباره محورهای سفر بن علوی به تهران
روزنامه کویتی الجریده می نویسد که وزیر خارجه عمان در دیدار با مسئولان ایرانی 

سه محور را مورد بررسی قرار داده است.
به گزارش ایســنا روزنامه کویتی الجریده با اشاره به سفر اخیر یوسف بن علوی، 
وزیر خارجه عمان به تهران و دیدار با مقامات کشــورمان اعلام کرد که بن علوی در 
سفرش به ایران سه محور را مورد بررسی قرار داد؛ ابتکار صلح هرمز که روحانی آن را 

پیشنهاد داد، بحران یمن و تنش میان واشنگتن و تهران.
ایــن روزنامه به نقل از منابع خود اعلام کرد که بن علوی ضمن تمجید از ابتکار 
صلح هرمز به مســئولان ایرانی گفته اســت که هیچ کشوری نمی تواند این ابتکار را 
بپذیرد مگر اینکه اختلافات میان ایران و کشورهای عربی همسایه و خصوصا عربستان 
حل شــود و مســقط آمادگی آن را دارد که هرکاری که می تواند برای نزدیک کردن 
دیدگاه های تهران و ریاض را انجام دهد. این رونامه می نویسد که وزیر خارجه عمان در 
رابطه با بحران یمن از ایرانی ها درخواست کرده است که در حل این بحران مشارکت 
کنند و از هم پیمانان خود در یمن یعنی حوثی ها بخواهند که در مذاکرات مستقیم 
خود با سعودی ها که اکنون در اردن درحال برگزاری است با ملایمت برخورد کنند. 
الجریده می نویســد، مسئولان ایرانی هیچ پاســخی به بن علوی ندادند زیرا پذیرش 
شروط سعودی ها را شکست حوثی ها می دانند و تاکید دارند که راه حل بحران یمن 

مذاکرات یمنی- یمنی و بدون هیچ دخالت خارجی است.
این رونامه کویتی در ادامه آورده اســت: یوسف بن علوی در مورد مساله ایران و 
آمریکا نیز نتایج سفر خود به واشنگتن و گفت وگوهایش با مایک پمپئو، و زیر خارجه 
آمریکا را به ایرانی ها ارائه داد. بن علوی به مســئولان ایرانی گفته اســت که دولت 
دونالد ترامپ بر این باور اســت که فشــارهای حداکثری علیه تهران در حال نتیجه 
دادن اســت و ایرانی ها دیر یا زود مجبور خواهند شــد که سر میز مذاکره بنشینند 
و دولــت آمریکا هیچ عجله ای برای مذاکره با ایران ندارد اما همزمان درهایش را بر 
روی ایرانی ها نمی بندد و اگر تهران خواهان گفت وگو است واشنگتن نیز بدون پیش 
شرط آماده است. منابع الجریده همچنین اعلام کردند که وزیر خارجه عمان به رئیس 
جمهور ایران گفته اســت دونالد ترامپ پس از ناآرامی های اخیر ایران نقش روحانی 
در سیاست های داخلی ایران را ضعیف می داند و دیدار با روحانی و یا مذاکره با ایران 
دیگر اولویت آمریکا نیست اما بازهم واشنگتن درهایش را به روی ایرانی ها نمی بندد. 
حســن روحانی اخیرا اعلام کرده که ایران به واسطه اروپایی ها »پیامی محرمانه« در 
رابطه با مذاکره از دولت آمریکا دریافت کرده است و این مساله در تضاد با شعارهایی 

است که آمریکایی ها به طور علنی اعلام می کنند.
روزنامه الجریده کویت هفته گذشته نیز در خبری اعلام کرد که بعد از نا آرامی های 
اخیر ایران سه کشور اروپایی فرانسه، انگلیس و آلمان تلاش کردند که نشستی میان 

روحانی و ترامپ برگزار کنند.

پولیتیک

نشست کمیســیون مشترک در حالی طی 
روزهای آینــده در وین برگزار می شــود که 
ایران در راســتای ایفای مسئولیت های خود 
برای حفظ برجــام به عنوان یک دســتاورد 

بین المللی، به تلاش های خود ادامه می دهد.
به گزارش ایرنا، در ماه های نخســت خروج 
آمریکا از برجــام، انگیزه های اروپا برای حفظ 
توافق هسته ای با ایران بســیار قوی تر بود تا 
جایی که اروپا در یک رویارویی کم ســابقه با 
ایالات متحده قرار گرفت و تلاش کرد راه هایی 
برای مبادلات تجاری بــا ایران ابداع کند. اما 
پــس از یک ســال و نیم از خــروج یکجانبه 
آمریکا از توافق هسته ای اروپا هنوز نتوانسته 
به راهکاری عملی در این رابطه دســت پیدا 

کند.
اما و اگرهای بســیاری در خصوص برجام 
مطرح شــده است، از تهدید وزیر امور خارجه 
فرانســه به اجرایی کردن مکانیســم ماشه تا 
تــلاش آمریکا برای همراه کردن کشــورهای 
اروپایــی در خــروج از برجام و اعمال فشــار 
بیشــتر بر تهران. با این وجود به نظر می رسد 
که حفظ این توافقنامه بین المللی به سود همه 
طرف های درگیر باشــد. در این میان ایران به 
ســهم خود بیشترین تلاش را برای حفظ این 
توافق بین المللی و چندجانبه ایفا کرده است.

 در آخرین دست از تلاش های تهران برای 
حفــظ این توافق بین المللی این هفته ســید 
عبــاس عراقچی معاون وزیر امــور خارجه با 
ســفر به چین و ژاپن با مقامات این کشورها 

رایزنی کرد.
 عراقچی، در پکــن و در کنفرانس خبری 
مشــترک بــا همتــای چینی خودبــر حفظ 
مسئولیت بین المللی کشورها در حفظ برجام 
تاکید کرد و گفت: برجــام توافقی منطبق با 
رای شــورای امنیت اســت و قطعنامه ۲۲۳۱ 
شورای امنیت این توافق بین المللی را تصویب 
کرده و تصمیم آمریکا به عنوان یک عضو دائم 
شورای امنیت سازمان ملل برای خروج از این 
توافق نامه بین المللی، نقض مصوبه شــورای 

امنیت است.
 این دیپلمات عالیرتبه کشورمان همچنین 
گفت: »آمریکا نه فقط از این توافق بین المللی 
خارج شده اســت، بلکه سایر کشورهای باقی 
مانــده در برجام را نیز تحت فشــار قرار داده 
تا از این توافق نامه خارج شــوند و این اقدام 

برای سایر کشــورها غیرقابل پذیرش است تا 
قطعنامه های مربوط به شورای امنیت سازمان 

ملل را نقض کنند.«
 به گزارش ایرنا اروپایی ها با وجود یک سال 
تعلل خود در قبال ایفای تعهدات برجامی شان 
و بیش از یک ســال عهدشــکنی آمریکا در 
اجرای این توافق بعد از اینکه ایران به ســمت 
کاهــش تعهدات خــود حرکت کرد شــروع 
بــه انتقاد از رویکرد ایــران کردند. نکته قابل 
تامل اینکه در دوره ای که ایران با سیاســت 
صبر راهبردی نظاره گر نقش عهدهای آمریکا 
بود اروپایی ها با طرح مســائل غیر مربوط به 
برجام مانند مسائل منطقه ای و برنامه دفاعی 
موشکی ایران خواسته های نامعقولی از تهران 

مطرح کرده بودند. 
عراقچی اظهارداشــت: » آژانس بین المللی 
انرژی هسته ای به عنوان منبع مسئول در این 
حوزه بارها و بارها بــه وضوح پایبندی کامل 
ایران در مورد رعایت برجام و مسایل هسته ای 
را تایید کرده است. در حقیقت با اینکه خروج 
آمریکا از برجام و تامین نشــدن منافع ایران 
به علت اقدام آمریکا، نقض آشــکار آن بود اما 
ایران قبل از اینکه کاهش تعهدات خود را در 
برجام آغاز کند به مدت یک ســال در برجام 

باقی مانــد.«  معاون وزیر امور خارجه تصریح 
کــرد که کاهش تعهدات ایران در قالب برجام 
به معنای خروج ایران از این توافقنامه نیست 
بلکه نجات این توافق نامه اســت و بر اساس 
مــاده ۳۶ ایــن توافق نامه، طرف هــا توانایی 
ســازماندهی ســازوکار حل اختلافــات برای 
چنین مســایلی را دارنــد. در عین حال ما از 
تلاش های سیاسی و دیپلماتیک همه طرف ها 
بــه ویژه چین برای یافتــن راه حل های موثر 
به منظور خــروج از بحران برجام اســتقبال 
می کنیم، زیرا معتقدیم نجات برجام به خودی 
خود یک موفقیت مهم دیپلماتیک چند جانبه 

است.
 خروج آمریکا از برجام و کارشــکنی های 
آن در اجرای این توافق ریشــه و علت اصلی 
مشکلاتی است که امروز جامعه بین المللی با 
آن روبروســت. »هوا چون یینگ« سخنگوی 
وزارت امــور خارجه چیــن در این خصوص 
گفت: »خروج آمریکا از برجام و اعمال فشــار 
حداکثری آن کشــور بر ایــران باعث وخامت 
وضعیت موضوع هسته ای ایران شده و برجام 

نیز با خطر فروپاشی روبرو است.«
 این دیپلمات چینــی در عین حال گفت 
کــه دو طرف در گفت و گــوی خود در پکن 

در موارد فراوانی از جمله تقویت همکاری ها، 
ادامــه تلاش برای اجرای جامع و مؤثر برجام، 
حفاظــت از معــادلات بین المللی بر حســب 
حقوق بین المللی، پایبندی بر حل مســاله با 
روش های سیاســی و تقویــت صلح و ثبات 

منطقه به توافق رسیدند.
 معــاون وزیــر امور خارجــه در ادامه تور 
آســیایی خود بامداد دوشنبه وارد توکیو شد 
و بــا همتــای ژاپنی خود دیــدار و گفت وگو 
کــرد. عراقچی در پنــل اختصاصی »اقدامات 
قدرت های کلیدی در خاورمیانه و تاثیر آنها بر 
امنیت بین المللی« در توکیو گفت: برجام یک 
توافق سیاســی برد - برد بود که از طریق یک 

توافق سازنده بین المللی بدست آمد.
وی با اشــاره به اینکه برجام به عنوان یک 
تجربه بین المللی نسخه موفقی برای حل سایر 
مشــکلات منطقه ای و جهانی اســت، گفت: 
آمریکا نه تنهــا از این توافق بین المللی خارج 
شــده است بلکه دیگر کشورهای باقیمانده در 
برجام را نیز تحت فشــار قــرار داده تا از این 
توافق نامه خارج شوند و این اقدام برای سایر 
کشــورها غیرقابل پذیرش اســت تا قطعنامه 
های مربوط به شــورای امنیت سازمان ملل را 

نقض کنند.

عراقچی با اشــاره به اینکه هیچ کس نباید 
ایران را بــه خاطر کاهش تعهــدات خود در 
برجام زیر سووال ببرد، تصریح کرد: »با وجود 
خــروج آمریکا از برجام و عــدم تامین منافع 
ایــران به علت اجرای این توافق، ایران قبل از 
اینکه کاهش تعهدات خــود را در برجام آغاز 
کند بنا به اصرار ســایر طرف ها مبنی بر اینکه 
ما خروج آمریــکا را جبران می کنیم به مدت 
یک ســال در برجام باقی ماند اما کشورهای 
اروپایی نتوانستند به تعهدات خود عمل کنند. 
کاهش تعهدات ایران در قالب برجام به معنای 
خروج ایران از این توافقنامه نیست بلکه نجات 

این توافق است.«
ایران با کاهش تعهــدات برجامی به دنبال 
ایجــاد موازنــه ای بــرای حفظ ایــن توافق 
بین المللی اســت. و اکنون باید دید اروپا برای 
حفظ این توافق چه می کند. در شرایط کنونی 
اروپا باید با درک وضعیت برای حفظ توافقات 
بین المللی و مقابله با یکجانبه گرایی آمریکا که 
بر خلاف مقررات و توافقات بین المللی حرکت 
می کند، اقدام و حرکتی جدی از خود نشــان 

دهد.
اگر چه در روزهای گذشــتن خبر پیوستن 
مشــروط ۶ کشور اروپایی به ســازوکار مالی 
تحت عنوان اینستکس، ســازوکاری که قرار 
اســت تامین کننــده منافع اقتصــادی ایران 
ناشــی از برجام باشد، در رسانه ها منتشر شد 
و واکنــش منفی آمریکا را نیز در پی داشــت 
بــا این حال بی عملی هــا و گفتار درمانی های 
اروپایی ها عملا امیدواری به این ســازوکار را 

از بین برده است.
بــه نظر می رســد کــه بــرای جلوگیری 
از شکســت یک تجربــه دیپلماتیــک موفق 
بین المللی و نیز بــرای جلوگیری از بروز یک 
بحران، اتحادیه اروپا باید هر چه سریع تر ساز 
و کار اینســتکس را فعال کند. ترامپ نشــان 
داده اســت که اهمیتی بــه دیگران نمی دهد 
و امنیت ســایر کشــورها و اولویتهــای آنها 
اهمیتــی برای او نــدارد. در هر صورت زمانی 
برای اروپا باقی نمانده اســت تا منتظر تایید 
ایالات متحده باشــد. گزینــه جایگزین آغاز 
بحرانــی خواهد بود که امنیــت خود اتحادیه 
اروپــا را متاثر خواهد کــرد. اروپا باید خود را 
 به عنوان یک بازیگر موثر در عرصه ژئوپلتیک 

مطرح کند.

اروپا نگران مرگ برجام و خروج قطعی ایران است

تقلای بروکسل پیش از نشست مشترک با تهران

ظریف: پیوستن ۶ کشور اروپایی به اینستکس اقدام مثبتی بود

انتقاد عراقچی از اعزام نیروی دریایی ژاپن به خلیج فارس

نگرانی آمریکا از پایان تحریم تسلیحاتی ایران

وزیر امور خارجه در واکنش به خبر استعفای 
خود در جمع خبرنگاران گفت: اگر استعفا کرده 
بودم که الان اینجا در خدمت شما نبودم.» محمد 
جــواد ظریف« این مطلب را در جمع خبرنگاران 
شــایعه اســتعفای خود از وزارت امور خارجه را 
رد کرد و افزود: اگر اســتعفا کرده بودم اینجا در 
خدمت شــما نبودم. یکی از سایت های داخلی 
مخالف دولــت امروز در خبری مدعی شــد که 

ظریف از سمت خود استعفا داده است.
ظریف همچنین روز چهارشــنبه در حاشیه 
جلســه هیات دولت در مورد ســفر وزیر خارجه 
عمان به کشــورمان اظهار داشــت: ســفر آقای 
یوسف بن علوی وزیر خارجه عمان در چارچوب  
مشورت های همسایگان است. وی نیز از چندین 
هفته قبل گفته بود که برای مشورت به ایران می 
آیــد که آمدند و با وی در مورد مســائل منطقه، 
طرح صلح هرمز و روابط دوجانبه صحبت کردیم.

وی اظهار داشــت: قرار است بعدازظهر جمعه 
این هفته رئیس کمیســیون مشــترک عمانی با 
بزرگتریــن هیاتی که تا به حــال در روابط ایران 
و عمان در بخش خصوصی وجود داشــته است، 
بــه ایران بیاید که مــا در این زمینه نیز صحبت 

کردیم. در مــورد تلاش هایی که عمان در حوزه 
امنیت خلیج فارس داشته نیز گفت و گو کردیم 
و بــه طور کلی بحث های خوبی را با یوســف بن 

علوی داشتیم.
ظریف یادآور شــد: به عنوان همسایه خوب 
ما که همیشــه با ما مشورت هایی را داشته خوب 
بود که یک دور دیگر هم مشورت هایی را داشته 
باشیم. به اعتقاد من اینگونه سفرها، کم بودن آن 

باید مورد سوال باشد نه زیاد بودن آن.
ظریف در پاســخ به ســوالی مبنی بر توئیتی 
دربــاره اثرگذار نبــودن تهدیدهــا و وعده های 
اروپاییان اظهار داشت: هفته گذشته ما شاهد یک 
اقدام مثبت از سوی اروپاییان بودیم که ۶ کشور 
جدید به اینستکس پیوستند و همچنین تهدید 
بی موردی که اروپاییان انجام دادند. آنچه که مهم 
اســت و نیاز بود یک بار دیگر به اروپاییان تاکید 
کنم کاری که در ســفر خودم به ســوئد به وزیر 
خارجه کنونی سوئد که در آن زمان وزیر تجارت 
خارجی سوئد بود، این است که ما از کشوری که 

ادعــای حمایت از برجام می کند که توقع نداریم 
که یک شــرکت دارویی این کشور از فروش یک 

داروی نایاب به ایران خودداری کند.
وی در پاسخ به سوال دیگری در مورد تحریم 
داروی بیمــاران پروانه ای گفت: پانســمان برای 
کــودکان مبتلا به بیماری پروانــه ای، موضوعی 
نیســت که همه کشورها آن را تولید کنند. ما به 
لطف خداوند در ایران پیشرفت های خوبی در این 
زمینه داشــتیم. اما این موارد بقدری کم است، 

تعداد کمی از شرکت ها این را تولید می کنند.
وی افزود: این شــرکت  سوئدی این کالا را به 
ما می فروخته که الان به دلیل تحریم های آمریکا 
و قلدری و زورگویی آمریکا این را نمی فروشد. و 
لازم بــود که ما به آنها یــادآوری کنیم که البته 
اینکه شــما می خواهید به اینســتکس بپیوندید 
بســیار خوب اســت امــا، همانطور کــه خود 
آمریکایی ها هم ادعا می کنند که موارد دارویی و 

انسانی جزو تحریم ها نیست، اجرا نکنید.
وی در پاسخ به صحبت های رییس جمهوری 

درخصوص ارســال پیام هــای خصوصی از طرف 
آمریکایی به ایران بیان کــرد:  رئیس جمهوری 
اعــلام کردند کــه پیام های خصوصــی از طرف 
آمریکایی ها برای ایران ارســال شده است، گفت: 
من پیام های رئیس جمهوری را نشنیده ام. البته 
ما از سوی کشور سوئیس مرتب پیام هایی دریافت 
می کنیم. و منظور رئیس جمهوری  پیام هایی بوده 
که در زمان مجمع عمومی نیز اعلام می کردند که 

دریافت شده است.
وی در پاسخ به این سوال که وظیفه معاونت 
اقتصادی وزارت امور خارجه در شرایط تحریمی 
تصریح کرد: وظیفه معاونت اقتصادی وزارت امور 
خارجه تسهیل است. این وزارت انصافا تا به حال 
اقداماتی و تلاش های گسترده ای انجام داده است. 
مــا این تلاش ها را ادامــه می دهیم. اینکه چقدر 
موفق باشــیم یک مقدار بســتگی به کشورهای 
خارجی دارد و مقداری هم بســتگی به دستگاه 
های داخلی دارد که چقدر بتوانند از فرصت هایی 

که ایجاد می شود استفاده کنند.

وی در پاســخ به ســوال دیگری درخصوص 
نشســت کمیســیون مشــترک روز جمعه در 
ســطح معاونین بیان کرد: این در جلسه دوره ای 
کمیسیون مشترک است نکاتی که ما داشتیم و 
در نامه هایمان آن را مطرح کردیم مطرح خواهد 
شــد. اروپاییان هم نظرات خودشــان را مطرح 
می کنند و فکر نمی کنم اتفاق جدیدی در جلسه 

بیفتد.
وی دربــاره اقدامــات ایران بعــد از اتفاقات 
در کنســولگری ایــران در عــراق عنــوان کرد: 
پیش بینی های امنیتی شــده بود. درباره حضور 
کارکنان مــا در ســاختمان های امــن از قبل 
تصمیم گیری هایی نیز انجام شــده بود و به لطف 
خداوند به هیچکدام از اسناد و همچنین همکاران 
ما خسارتی وارد نشد. اما کنسولگری خسارت های 

شدیدی را متحمل شد.
ظریف ادامــه داد: بعد از اتفاق  وزیر خارجه 
عراق ســریعا با مــن تماس گرفــت و در این 
خصــوص عذرخواهی کــرد. ما تاکیــد کردیم 
کــه وظیفــه قانونی دولــت عــراق، حمایت از 
کنســولگری های ما اســت و دولت عراق برای 

تامین خسارات مسئولیت دارد.

معاون وزیر خارجه کشورمان در گفت وگویی اختصاصی با 
یک شــبکه ژاپنی، از اقدام ژاپن در اعــزام نیرو به خاورمیانه، 
انتقاد کرده و سیاست های آمریکا را دلیل اصلی گسترش تنش 

در منطقه دانست.
به گزارش ایســنا، عباس عراقچی، معاون وزیر امور خارجه 
کشــورمان در گفت وگو با شبکه ان.اچ.کی، با برنامه ژاپن برای 

اعزام نیرو به خاورمیانه به منظور آن چه کمک به تامین امنیت 
دریانوردی برای کشتی های تجاری عنوان شده است، مخالفت 

کرد.
عراقچی همچنین گفت که تهران منتظر تصمیم نهایی ژاپن 
است اما باور ندارد که حضور هرگونه نیروی خارجی در منطقه 

به افزایش ثبات، امنیت یا صلح کمکی کند.
او در ادامه اظهار کرد که موضع ایران را در یک نشســت به 

شینزو آبه، نخست وزیر ژاپن منتقل کرده است.
معاون وزیر امور خارجه کشورمان بیان کرد که سیاست های 
آمریکا، دلیل اصلی گســترش تنش در خاورمیانه اســت و از 
آمریکا به خاطر سیاست »فشار حداکثری« علیه ایران و خروج 

از توافق هسته ای، انتقاد کرد.
او عــلاوه بر این اظهــار کرد که اگر ایــران نتواند از توافق 

هسته ای کسب سود کند، حتما گام بعدی را از جمله رد کردن 
بازرسی های آژانس بین المللی انرژی اتمی، برخواهد داشت.

پیام توکیو برای تهران پیش از اعزام
یوشیهیده سوگا دبیر کابینه دولت ژاپن امروز )چهارشنبه( 
در یک کنفرانس خبری اظهار داشت: ما به ایران اطلاع داده ایم 
که قصد داریــم برای بهبود ظرفیت های  خود برای جمع آوری 
اطلاعات و اطمینان از امنیت کشتیرانی در خاورمیانه تعدادی 

از نیروهای نظامی خود را به منطقه اعزام کنیم.
وی در ادامــه گفت که شــینزو آبه نخســت وزیر ژاپن در 
جریان دیدار روز سه شــنبه خود با عباس عراقچی معاون وزیر 
امورخارجه ایران، طرح اعزام نیرو به خاورمیانه را تشریح کرده 

است.
ســوگا تصریح کرد: ما توضیح دادیم که در حال بررســی 

استفاده از نیروهای دفاعی  خود برای ارتقاء جمع آوری اطلاعات 
)در خاورمیانه( هستیم.

دبیــر کابینه دولت ژاپــن همچنین گفت: شــینزو آبه به 
عراقچــی گفته اســت که ایران، بــا توجه بــه موقعیتش در 
خلیج فارس می بایســت به الزامات خود برای تضمین ایمنی 

دریانوردی و کشتیرانی در این منطقه عمل کند.
بــه گزارش کیودو، منابع آگاه دولت ژاپن گفته اند که طرح 
اعــزام نیروی نظامی به همراه یک نــاو جنگی و هواپیما برای 
نظارت بر فعالیت های کشتیرانی در خاورمیانه در انتظار تائید 

کابینه است.
یوشیهیده ســوگا در نشســت خبری امروز خود به سوال 
خبرنــگاران مبنی بر اینکه نماینده ایران )عباس عراقچی( چه 

واکنشی به تصمیم شینزو آبه داده است، پاسخی نداد.

دولت دونالد ترامپ که بزرگترین فروشــنده سلاح 
در جهان اســت نگران برنامه هســته ای ایران است. 
پنتاگون هشدار داده که جمهوری اسلامی ایران قصد 
دارد با رســیدن زمان پایان یافتن تحریم تسلیحاتی، 
به تســلیحات مدرن از جملــه تانک ها و جنگنده های 

جدید دست یابد.
به گزارش ایرنا، یک سال دیگر یعنی در پایان سال 
۲۰۲۰ تحریم تســلیحاتی ایران به پایان می رســد و 
مقامات کشورمان با کشورهای چین و روسیه در مورد 
خرید ســلاح گفتگو کرده انــد و در این میان آمریکا 

نگران پایان تحریم تسلیحاتی ایران است.
مایک پمپئو، وزیر خارجه ایالات متحده آمریکا، ماه 
گذشته در پیامی توییتری نسبت به انقضای قطعنامه 
شورای امنیت سازمان ملل متحد در ممنوعیت فروش 
تســلیحاتی به ایران هشدار داد و افزود باید ممنوعیت 

فروش تسلیحاتی به ایران تمدید شود.
پمپئو به ســخنان حســن روحانی رئیس جمهور 
کشورمان اشــاره کرد که در سخنانی گفته بود منافع 
ما در ماندن در برجام است ما برجام را حفظ می کنیم 
و سال آینده تحریم تسلیحاتی ایران برداشته می شود. 
روحانی گفته بود که سال هاست خرید سلاح از طرف 
ایران طبق قطعنامه ســازمان ملل ممنوع اســت و ما 
نمی توانیم ســلاح خود را بفروشــیم، اما اگر برجام را 
نگه داریم سال آینده تحریم تسلیحاتی ایران برداشته 
می شــود و ما می توانیم به راحتی هم سلاح بخریم و 

هم بفروشیم.
بسیاری از تحلیلگران معتقدند که یکی از دلایل و 
اهداف اصلی آمریــکا برای نابودی هرچه زودتر برجام 
این است که ایران نتواند از لغو تحریم های تسلیحاتی 

کــه به موجب برجام در اکتبــر ۲۰۲۰ پایان می یابد، 
اســتفاده کند. در واقع، یکی از کابوس های آمریکای 
ترامپ این اســت که تحریم های تسلیحاتی ایران در 
برجام پایــان یابد و ایران بتواند در بازار تســلیحاتی 

جهان فعال شود.
در شهریور ماه امیر سرتیپ عبدالکریم بنی طرفی، 
مدیرعامل ســازمان صنایع هوایی نیروهای مسلح در 
حاشیه نمایشــگاه هوافضای روســیه در مورد خرید 
جنگنده توســط ایــران گفت: کشــورهای مختلفی 
به ما پیشــنهاد می دهنــد. اما همه این هــا منوط به 
 آن اســت کــه تاریخ پایــان تحریم های تســلیحاتی 

فرا برسد.
ظاهرا ایران با روسیه در خصوص خرید هواپیماهای 
جنگنــده ســوخو – ۳۰، هواپیماهای یــاک – ۱۳۰، 
تانک های تی – ۹۰ و سیســتم ضد موشــکی اس – 
۴۰۰ و سیستم های موشکی باستیون در حال مذاکره 
است. این احتمال نیز وجود دارد که ایران با چین نیز 

قراردادهای تسلیحاتی امضا کند.
در همین رابطه برایــان هوک نماینده ویژه وزارت 
خارجــه آمریکا در امور ایران بــا اتخاذ موضعی ایران 

هراسانه به شورای امنیت سازمان ملل متحد نسبت به 
لغو تحریم تسلیحاتی علیه جمهوری اسلامی ایران که 
سال آینده منقضی می شود، هشدار داد. هوک در پیام 
ویدئویی که شــنبه ۲۷ مهر در توئیتر وزارت خارجه 
آمریکا منتشر شد، مدعی شد: یک سال دیگر از امروز 
تحریم های تســلیحاتی ســازمان ملل علیه حکومت 
ایران به پایان خواهد رســید. بزرگترین دولت حامی 
تروریست قادر خواهد بود تسلیحات پیشرفته خرید و 
فروش کند که به مسابقه تسلیحاتی تازه در خاورمیانه 

منجر خواهد شد.
او در این پیام به قطعنامه ۲۲۳۱ شــورای امنیت 
ســازمان ملل اشــاره کرد که در سال ۲۰۱۵ میلادی 
و پس از توافق هســته ای تصویب شــد. براساس این 
قطعنامه، جمهوری اســلامی از اکتبر سال آینده مجاز 
به خرید و فروش ســلاح های پیشــرفته خواهد بود، 
مجوزی که بــه ادعای هوک مغایر با هدف شــورای 

امنیت برای ایجاد صلح و امنیت است.
مایــک پمپئو، وزیــر امور خارجــه آمریکا هم که 
به اســرائیل ســفر کرده بود، جمعه ۲۶ مهر نســبت 
به پایان یافتن مدت تحریم های تســلیحاتی سازمان 
ملل علیه ایران در ســال ۲۰۲۰ ابــراز نگرانی کرد و 
در صفحــه توئیتــر خود مدعی شــد: »به دلیل توافق 
هســته ای ناقص ایران، تحریم تسلیحاتی سازمان ملل 
در مورد ایران ســال آینده پایان می یابد. کشورهایی 
مانند روســیه و چین می توانند به ایران تســلیحات 
پیچیده بفروشــند. رژیم ایران نیــز آزاد خواهد بود تا 
ســلاح های پیچیده به هرکسی بفروشــد. این مسئله 
 رقابــت تســلیحاتی جدیــدی را در خاورمیانــه آغاز 

می کند.«

بدینوســیله از نماینــدگان ارکان مرکزی 
و شــعب اســتانی حزب ندای ایرانیان که 
شرایط ماده 1 و 2 آیین نامه نحوه برگزاری 
کنگره حزب را دارا هستند، دعوت به عمل 
می  آید در پنجمیــن کنگره حزب که روز 
پنجشــنبه 21 آذر ماه از ساعت 8 صبح در 
ســالن پیامبر اعظم)ص( برگزار می شــود 

حضور بهم رسانند.
دستور جلسه:

1- بررسی گزارش عملکرد دبیرکل، شورای مرکزی و بازرسان 
2- انتخابات شورای مرکزی و بازرسان

3- بررسی سیاست های حزب در یازدهمین انتخابات مجلس

اطلاعیه برگزاری پنجمین 
کنگره حزب ندای ایرانیان

»پیام ایمنی: احتیاط در رانندگی نشانه علاقه شما به جان خود و دیگران است« 

فراخوان مناقصه عمومی با ارزیابی ساده)نوبت دوم(
اداره کل راهداري و حمل و نقل جاده اي اســتان خراســان رضوي در نظر دارد مناقصات به شرح ذیل را از طریق سامانه الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل 
فراخوان مناقصات از دریافت و تحویل اسناد مناقصه از طریق درگاه سامانه الکترونیکی دولت )ستاد( انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت 

قبلی مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. تاریخ انتشار در سامانه 98/09/14 می باشد.

وزارت راه و شهرسازی
سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای خراسان رضوی

- نوع تضمین شرکت در مناقصه می بایست به صورت ضمانت نامه بانکی و یا فیش واریز مبلغ در وجه اداره کل باشد.
- مهلت دریافت اسناد مناقصه: تا ساعت ۱۴ روز پنج شنبه تاریخ 98/09/21

- مهلت ارسال پاسخ پیشنهادات از طریق سامانه: تا ساعت ۱۴ روز سه شنبه تاریخ 98/10/03
- تاریخ و ساعت بازگشایی پاکات مناقصه: ساعت ۹ روز چهارشنبه 98/10/04

- اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گذار: مشهد – انتهای خیابان فدائیان اسلام – کد پستی 9173695636 – تلفن تماس : 8-05133412024 و نمابر 05133435888
- اطلاعات تکمیلی در اسناد می باشد.

- اطلاعات تماس سامانه ستاد )راهبری و پشتیبانی(  02141934
- جهت کسب اطلاعات می توانید به آدرس سایت های زیر رجوع نمایید:

 www.setadiran.ir :)آدرس سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد
نوبت اول: چهارشنبه ۹8/۰۹/۱۳
نوبت دوم: پنجشنبه ۹8/۰۹/۱۴

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان خراسان رضوی

مبلغ تضمین شرکت در 
مناقصه )ریال( مبلغ برآورد )ریال( موضوع مناقصه شماره مناقصه

۲۴۴/۲۱۱/۱8۲ ۴/88۴/۲۲۳/۶۴۹ لکه گیری و درزگیری محور امامقلی – باجگیران )نوبت سوم( ۹8/۳۱/۱۲۳

۵۲۶/۶۹۱/۱۳۰ ۱۰/۵۳۳/8۲۲/۵8۹ احداث میدان ورودی شهر کاخک )نوبت سوم( ۹8/۳۱/۱۲۴

شناسه آگهی:681200
م الف 26822
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طرح ساماندهی اغذیه فروشی های منطقه یک
 اجرا شد 

طرح ســاماندهی اغذیه فروشــی های منطقه یک در محدوده دزاشیب با هدف 
رعایت اصول بهداشــتی، زیســت محیطی و جلوگیری از سد معبر اجرا شد.به 
گــزارش روابط عمومي شــهرداري منطقــه یک مجید محمدی مســول اداره 
ساماندهی شهرداري منطقه یک با اعلام این خبر اظهار داشت: در راستای اجرای 
طرح ســاماندهی اغذیه فروشــی ها که از آبان ماه ســال جاری آغاز شد پس از 
شناسایی واحدهای صنفی حدفاصل خیابان دزاشیب تا سه راه عمار و تهیه بانک 
اطلاعاتی از مشــاغل ســطح محدوده، برای واحدهای متخلف رای بند 20 ماده 
55 قانون شهرداری ها صادر شد.وی گفت: این رای بدلیل ایجاد انواع مزاحمت و 
آلودگی زیست محیطی از جمله انتشار دود و بوی نامطبوع ناشی از نبود سیستم 
تهویه مناسب و اصولی، عدم رعایت موازین بهداشتی، ایجاد سدمعبر و اخلال در 
تردد عابرین به واسطه فعالیت در معبر عمومی و ایجاد گره ترافیکی برای 7 واحد 

اغذیه فروشی صادر شد.

شهرداران مدارس نمایندگان مجموعه شهری
 در ایجاد تهران شهری برای همه

در اولین نشســت هم اندیشی که با حضور شــهردار منطقه9، مدیران شهری و 
شهرداران مدارس پهنه غربی پایتخت برگزار شد؛ نسبت به رفع نیازهای اولویت 
دار مدارس منطقه خلاق و نوآور تاکید شــد.به گزارش روابط عمومی شــهردار 
منطقه9،سید علی مفاخریان شهردار منطقه بیان داشت: انتخابات شهردار مدرسه 
تمرینی برای مسئولیت هایی اجتماعی آینده و مشارکت حضور دانش آموزان در 
اداره امور مدرسه با کمک شهرداران مدارس است.وی افزود: شهردار مدرسه یک 
وظیفه اجتماعی اســت که با تمرین در آن می توانند در مســئولیت هایی که بر 
عهده هر یک از شهرداران گذاشته می شود با درایت ایفای وظیفه کنند.شهردار 
منطقه9 اذعان داشت: شهرداران مدارس در واقع نمایندگان مجموعه شهری در 
محیط های آموزشی هستند که با ارتباط با مدیران شهری به منظور آگاهی آنها 
از نیازهای فضای آموزشــی ایفای نقش می کنند.مفاخریان عنوان کرد: در حال 
حاضر با حضور محسنی نسب مدیر آموزش و پرورش منطقه9 اتفاقات خوبی در 
مدارس منطقه خلاق و نوآور شکل گرفته است و شهرداری منطقه9 علاقه مند 
به تفاهم مشترک بیشتر در راســتای رفع نیازهای اولویت دار مدارس با کمک 
مدیران و شــهرداران مدارس می باشد. وی همچنین به وظایف شهرداری اشاره 
کرد و پیشــنهادی برای نظافت  مدارس مطرح و گفت: امور مرتبط با نظافت و 
رُفت و روب، ایجاد فضای سبز از جمله وظایف ذاتی شهرداری است که می توان 
در مدارس منطقه9 با کمک دانش آموزان نسبت به نظافت مدرسه و ایجاد فضای 
بانشــاط و تمیز اقدام کرد.شهردار مدرســه 9 در خاتمه اظهار داشت: مجموعه 
شهری در نظر دارد تا به کمک مدارس منطقه آمده، که در این راستا مطابق نیاز 

سنجی ها، موارد اولویت دار مدارس منطقه خلاق و نوآور را مرتفع کند.

شرکت های مشاور حوزه تولید در پارک فناوری 
پردیس تاسیس می شود

حسین صابری رئیس پارک فناوری سلامت پردیس و »حسین صفوی« مدیرکل 
تجهیزات و ملزومات پزشــکی سازمان غذا و دارو وزارت بهداشت، طی جلسه ای 
به بررسی وجوه همکاری میان دو سازمان پرداختند. تاسیس شرکت های مشاور 
حوزه تولید و تســریع فرآیند اخذ مجوز از موضوعات مطرح شده در این جلسه 
بود.به گزارش روابط عمومی پارک فناوری پردیس به نقل از روابط عمومی اداره 
کل تجهیزات و ملزومات پزشکی، پیرو تفاهم نامه منعقد شده میان پارک فناوری 
ســلامت پردیس و اداره کل تجهیزات پزشــکی، مدیران این دو مجموعه، روز 
سه شنبه طی جلسه ای به بررسی مسائل فی مابین پرداختند.در این جلسه ایجاد 
و راه اندازی شــرکت های مشاور و ارزیاب GMP جهت مشاوره تولیدکنندگان 

مستقر در پارک، به ویژه در مرحله تدوین فایل فنی، مورد توافق قرار گرفت.

25 درصد محصولات پروتئینی تهران 
از سوی سازمان مدیریت میادین تامین می شود

مدیرعامل سازمان مدیریت میادین شهرداری تهران در دیدار با مدیرکل دامپزشکی 
استان تهران، تامین »امنیت غذایی« 9 میلیون شهروند تهرانی را به عنوان هدف 
مشــترک این دو مجموعه، مورد تاکید قرار داد.به گزارش روابط عمومی سازمان 
مدیریت میادین شهرداری تهران؛ سید سعید راد در این دیدار که در محل اداره 
کل دامپزشکی استان تهران برگزار شد، با تاکید بر اینکه میادین میوه و تره بار با 
فعالیت خود در 7 روز هفته، نقش مهم و سهم بزرگی در تامین مایحتاج عمومی 
شــهروندان تهرانی بر عهده دارند، گفت: فعالیــت این مراکز در کنترل و تثبیت 

قیمت ها و تعادل و تنظیم بازار از اهمیت و جایگاه ویژه ای برخوردار است.

اخبار کوتاه

پس از دوازده سال تحصیل
کامیار فراهانی*

در جامعه کنونی، وقتی حرف از ســواد و تحصیلات می شود، تمام ذهنیت افراد، 
بدون در نظر گرفتن مســائل مهمی مانند نبوغ فکــری، میزان تکامل فرهنگی، 
آگاهی از ضعف ها و توانایی های جامعه و ... به ســوی سوابقی می رود که فرد در 

مدت تحصیل آن را بدست آورده است. 
در جامعه ای که ســوابق بر علایق، سلایق و استعدادها و توانایی ها قالب می شود، 
سخت است تا درباره پیشــرفت فرهنگی و ساخت بینشی نو برای ادامه زندگی 
صحبت کرد. وقتی اولویت های جوانان با شرایط ناگوار فعلی جامعه همراه می شود، 
شــکل اصلی خود را از دســت می دهد و به همین دلیل جوانان مسیر حقیقی 
زندگیشان یعنی تلاش برای رسیدن به رویا ها و اهدافشان را گم کرده و  بر طرف 

کردن نیازهای فعلی و کوتاه مدت شان اولویت پیدا می کند.  
وقتــی از یک دانش آموز که مشــغول به اتمام رســاندن دوازده ســال ابتدایی 
تحصیلاتش اســت، سوال کنید که از این ســال های تحصیل چه دستاوردهایی 
داشــته ای؟ تمام جواب او به شــما تکه کاغذ هایی اســت که نمرات او را در این 
دوازده سال نشان می دهد و بس. اما وقتی از او بپرسید که به جز این سوابق، چه 
تحولاتی از بعد انسانی و فرهنگی را تجربه کرده ای، یا تا به حال در فضای مدرسه 
کسی با تو درباره استعدادهایت به تأمل و گفت و گو پرداخته است؟ آیا مشاورین 
مدرســه ات به جای پیگیری وضعیت درسی یا شکایت از والدینت برای وضعیت 
نمراتت، به حل چالش های درونی، روحی یا دغدغه های فکری متناسب با شرایط 
بلوغت پرداخته اند؟ آیا مدیر مدرسه ات به جز زمانی که قرار است شهریه مدرسه 

را دریافت کند، با تو درباره گرایش فکری و اهدافت گفت و گو کرده است؟
مطمئناً جوابی نخواهد داشــت، زیرا آگاهی کاملی درباره وظیفه و موقعیت خود 
در جامعه و همچنین هیچ آگاهی درباره وظایف مسئولان مدرسه و تأثیر فرایند 

آموزشی بر خود و دانش آموزان دیگر ندارد!
البته شــاید بعضی از این موارد آموزشی در تعداد انگشت شماری از مدارس غیر 
انتفاعی کشــور رعایت شود اما با این تعداد هیچگاه نمی توان به یک نتیجه کلی 

و عمیق رسید. 
دلیل آنکه تأکید بسیاری بر این دوازده سال ابتدایی تحصیلی می شود، این است 
که ساختار شخصیت ما، شکل گیری آرمان ها و آرزوهای ما، تعیین دقیق مسیر 
زندگیمان و .... در این دوران شــکل می گیــرد و پایه زندگی را در  آینده خواهد 

ساخت. 
الگوی آموزشــی ما در حال حاضر در کلمه »آموزش« خلاصه می شود! این یعنی  
دانش آموزان را در مسیر یادگیری مباحثی که »بدون دخالت و نظرخواهی از خود 
آنان« توســط تعدادی مؤلف که احتمالا هیچ آگاهی روانشناسی و روانشناختی 
نســبت به گروه سنی که برای شان کتاب می نویسند، ندارند قرار دهیم و تلاش 
کنیم تا به هر شــیوه ای که شــده مباحث بی ارتباط با زندگی و ســن و سال و 

خواسته ها و آرزو های آنان را به آنها آموزش دهیم! 
اما سوال اینجاست، بحث پرورش دانش آموزان چگونه صورت می گیرد؟

وقتی توانایی ها و اســتعداد های دانش آموزان را نادیده گرفته و قربانی یادگیری 
اجباری چنین درسی هایی می کنیم و فرایند آموزشی را به شکل تک بعدی دنبال 

می کنیم، چگونه می توان به پرورش دانش آموزان فکر کرد؟ 
 بکارگیری کلمه اجبار به اتکای سندیتی عینی در  نظام آموزش و پرورش ماست. 
وقتی وارد مدارس می شوید، تفکر تعداد بســیار زیادی مسئولان مدرسه، پدر و 
مادرها و  دانش آموزان نسبت به تحصیل، فقط قبولی و کسب مدرک دیپلم است. 
پس تنها نتیجه ای که می توان از این مســائل عینی در مدارس بدست آورد این 
اســت که نه تنها بعد پرورشی در مدارس وجود ندارد، بلکه آموزش هم به شیوه 

درستی صورت نمی گیرد. 
*دانش آموز سال دوازدهم

یادداشت
در برنامه جامع پیشنهادی کاهش آلودگی هوا مشخص شد

رفع آلودگی هوای تهران نیازمند ۱۷ هزار میلیارد تومان
مرگ سالانه 5۰۰۰ تهرانی به علت آلودگی هوا

مشاور عالی و سخنگوی قرارگاه مرکزی مهارت آموزی کارکنان وظیفه نیرو های مسلح:
حین سربازی دانشگاه بروید

استاندار تهران:
۹ محل برای اعتراضات قانونی در نظر گرفته ایم
»استادیوم شیرودی« یکی از محل های در نظر گرفته شده برای تجمعات

وزیر آموزش و پرورش خبر داد
پیش بینی ۶ ساعت اضافه تدریس برای معلمان و افزایش یک میلیونی حقوق  آنها

مدیرعامل شرکت کنترل ترافیک در پاسخ به اظهارات پلیس راهور:
عملکرد پلیس راهور باعث آلودگی هوای شهر شده است

رئیس سازمان نظام پزشکی:
هزینه های واقعی سلامت در بودجه دیده شود

معاونت حمل و نقل و ترافیک شــهرداری تهران با انتشار 
برنامه جامع پیشنهادی کاهش آلودگی هوا اعلام کرد که 
برای کاهش آلودگی هوا در کلانشهر تهران می بایست ۱7 
هزار میلیارد تومان بودجه در نظر گرفت.به گزارش ایسنا، 
شــهرداری تهران برنامه پیشــنهادی خــود برای کاهش 
آلودگی هوای تهران را منتشر کرده است، طبق برنامه ای 
که از ســوی معاونت حمل و نقل و ترافیک ارائه شــده، 
در صــورت تزریق اعتبارات و همچنین همت مســئولان 
می توان، بخش قابل ملاحظــه ای از آلودگی هوای تهران 

را طی ۴ سال کاهش داد.
بنابرایــن گزارش، برنامه کاهش آلودگــی هوا با تاکید بر 
کاهــش ذرات معلق و غلظت 2.5 میکرون تنظیم شــده 
اســت و از این رو عمده تمرکز برنامــه، در کاهش تولید 
ذرات اولیــه از منابع و ذرات ثانویه ناشــی از آلاینده های 
nox و voc اســت و ایــن برنامه صرفا بــه منابع تولید 

آلایندگی در داخل مرزهای تهران می پردازد.
براســاس این برنامه که متناسب با کاهش نشر آلاینده ها 
از منابع متحرک تنظیم شــده است، پیش بینی می کند، 
با ســرمایه گذاری عمومی بالغ بر ۱7 هزار و ۴22 میلیارد 
تومان طی ۴ سال می توان نشر آلاینده های ذرات معلق را 
به میزان 55 درصد و سایر آلاینده های گازی را به میزان 
۴5 درصد کاهش داد کــه ۴۴00 میلیارد تومان از منابع 
مالی آن باید در ســال اول از ســوی دولت تأمین شود و 
مابقــی منابع مورد نیاز هم به صورت تســهیلات بانکی و 

آورده مالکان و بهره برداران در نظر گرفته شده است.
طبق مســتندات برنامه جامع پیشنهادی کاهش آلودگی 
هوای تهران، سالانه بین ۴000 تا 5000 شهروند تهرانی 
جان خود را در مواجهه مســتقیم بــا ذرات معلق هوای 
تهران از دست می دهند و صدمه اقتصادی آلودگی هوای 
تهران بالغ بر 2.۶ میلیارد دلار در سال یعنی حدود ۱20 

هزار میلیارد تومان تخمین زده شده است.
در این برنامه عدم توســعه حمل و نقــل عمومی پاک و 
ارزان، بارگــذاری جمعیتی و وســایل نقلیه بیش از حد ، 
کیفیت پایین خودروهای داخلی، عمر بالای ناوگان حمل 
و نقــل، واقعی نبــودن قیمت حامل هــای انرژی و نقض 
مقــررات اجرایی از دلایل ســاختاری آلودگی هوا تعیین 
شده است و همچنین کنترل و حذف آلودگی هوا از منبع، 
پرداخت هزینه تولید آلودگی از سوی منابع، تامین بودجه 
مورد نظر از بودجه های عمومی و تاکید بر توســعه حمل 
و نقل عمومی و ســاختار انسان محور از سیاست های این 

برنامه جامع است.
به گزارش ایســنا، بر اســاس مطالعات انجام شده، کلیه 
وســایل نقلیه فارغ از نــوع آن،  نقــش 70 درصدی در 
تولید ذرات معلق دارند که در این میان وســایل گرمایش 
خانگی و تجاری در تولید ذرات معلق 2 درصد، نیروگاه ها، 
پالایشــگاه و صنایع 27 درصد  در تولید آلایندگی نقش 
دارند. و این در حالی اســت که در گروه آلایندگی وسایل 
نقلیــه ، کامیون با 2۳ درصد، اتوبوس های شــرکت واحد 
۱2 درصد، سایر اتوبوس ها ۱۸ درصد، موتور سیکلت ۱0 
درصد، مینی بــوس ۴ درصد، در تولید ذرات معلق نقش 

دارند.
بــه گزارش ایســنا، در این برنامه نوســازی و بهســازی 
اتوبوس های شــهر تهران اعم از حمــل و نقل عمومی و 
بخــش خصوصی مورد توجه قرار گرفته اســت که بر این 
اســاس عنوان شده که سهم اتوبوس های شرکت واحد در 
آلاینده هــای گازی برابر با یک درصــد و دیگر ذرات ۱2 
درصد اســت. همچنین سهم ســایر اتوبوس ها به صورت 
عمده از کل آلاینده های انتشــاری گازی، برابر یک درصد 
است. در ســال اول باید هزار دستگاه اتوبوس و سال دوم 
2000 دســتگاه اتوبوس دیگر جایگزین شــود و این در 
حالی اســت که طبق برنامه باید ۸200 دستگاه اتوبوس 
واحد و ۴۸00 دســتگاه اتوبوس طبق این برنامه نوسازی 

و بهسازی شوند.

بــر همین اســاس ۱5۸۴میلیارد تومــان بودجه عمومی 
برای کاهش حدود 9 درصد انتشــار ذرات معلق در حوزه 
جایگزینی اتوبوس های شرکت واحد نیاز است که در سال 
اول این اتوبوس ها می بایست از طریق ارائه یارانه و اسقاط 
خریداری شوند که بر همین اساس ۱5۸۴ میلیارد تومان 
بودجه عمومی برای کاهش حدود 9 درصد از انتشار ذرات 

معلق لازم است.
در بخش دیگر این برنامه جامــع، به اهمیت نصب فیلتر 
دوده تاکید شــده و آمده اســت که قیمت متوســط هر 
دستگاه فیلتر دوده حدود ۱00 میلیون تومان تخمین زده 
شــده اســت که هزینه اجرای برنامه 200 میلیارد تومان 
اســت که می بایست از طریق سهم عمومی پرداخت شود 
و در ســال دوم نیز می بایســت 200 میلیارد تومان برای 
خرید فیلتر دوده هزینه شــود که براین اســاس با صرف 
200 میلیارد تومان بودجه عمومی می توان شاهد کاهش 

انتشار ۳ درصدی ذرات معلق باشیم.
در ادامه این برنامه با تاکید بر نوســازی و بهسازی ناوگان 
کامیون آمده اســت که ســهم این نوع وســیله نقلیه در 
تولید ذرات معلق حدود 20 درصد اســت، اما می توان با 
جایگزینــی و نصب فیلتر دوده این مســئله را کاهش داد 
به گونه ای که در ســال اول و دوم اجرای برنامه ۱0 هزار 
کامیون جایگزین و در ســال ســوم و چهارم نیز 20 هزار 
کامیون نوســازی خواهند شد که بر همین اساس با توجه 

به اینکه قیمت متوسط هر دستگاه کامیون ۶50 میلیون 
تومان تخمین زده اســت، به نظر می رسد  با صرف هزینه 
۶2۱0 میلیارد تومان برای نوسازی و به سازی کامیون ها،  

شاهد کاهش 22 درصدی ذرات معلق در شهر باشیم.
در بخــش دیگری از این گزارش، با اشــاره به ســهم ۱0 
درصدی موتور ســیکلت در تولید ذرات معلق آمده است 
که ۸00 هزار موتورسیکلت بنزینی با برقی باید جایگزین 
شــوند که در سال اول ۱00 هزار، ســال دوم 200 هزار، 
سال سوم 250 هزار و ســال چهارم نیز می بایست 250 
هزار موتور نوســازی شــود واین در حالی اســت که اگر 
متوســط قیمت هر دســتگاه 22 میلیون تومان در نظر 
گرفته شــده باشــد با صرف ۳۶00 میلیارد تومان بودجه 
عمومــی می توانیم شــاهد کاهش انتشــار ۱0 درصدی 
ذرات معلق باشــیم و این اتفاق در حالی رخ می دهد که 
موتور سیکلت در تولید سایر آلاینده های گازی نقش ۱۸ 

درصدی دارد که با نوسازی این مشکل مرتفع می شود.
به گزارش ایســنا، در مورد جایگزینــی مینی بوس های 
فرسوده نیز شهرداری تهران معتقد است با این که مینی 
بوس ها ســهم ۴ درصدی در تولیــد ذرات معلق دارند اما 
می توان در ســه ســال برنامه جایگزینی مینی بوس های 
فرسوده را به اتمام رساند و اگر قیمت متوسط هر دستگاه 
مینی بوس را ۴50 میلیون تومان در نظر بگیریم با صرف 
۳0۱5 میلیارد تومان می توان برای کاهش انتشار حدود 2 

درصد از ذرات معلق اقدام کرد.
براســاس این برنامه پیشــنهادی، می بایســت ۳ میلیون 
دســتگاه سواری فرسوده اسقاط شــوند چرا که سهم کل 
این دســتگاه ها از آلایندهای گازی منتشــر شده برابر با 
۳9 درصد اســت که برهمین اســاس می بایست در سال 
اول 50 هزار دســتگاه، ســال دوم ۱50 هزار دســتگاه و 
ســال سوم ۱۸0 هزار دستگاه جایگزین شوند که با صرف 
۴29۴ میلیــارد تومان از محل بودجــه عمومی می توان 

شاهد کاهش انتشار 25 درصد آلاینده های گازی باشیم.
در ایــن برنامــه جامع قید شــده اســت که براســاس 
بررسی های انجام شده، ۳0 هزار دستگاه کاتالیست تاکسی 
باید تعویض شوند که در سال اول ۱0 هزار دستگاه، سال 
دوم ۱0 هزار دســتگاه و سال سوم ۱0 هزار دستگاه دیگر 
جایگزین کاتالیست های فرسوده تاکسی های شهر تهران 
شــوند که با صــرف ۳0 میلیارد تومــان از محل بودجه 
 عمومــی  می تــوان 2.5 درصد از آلاینده هــای گازی را

 کاهش داد.

ســردار کمالی از امکان تحصیــل همزمان با 
خدمــت ســربازی از بهمن ماه خبــر داد.به 
گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، سردار موسی 
کمالی مشاور عالی و سخنگوی قرارگاه مرکزی 
مهارت آموزی کارکنان وظیفه نیرو های مسلح 
با اشــاره به اینکه از بهمن ماه امسال بر اساس 
توافقاتی که بین این قرارگاه و دانشــگاه جامع 
علمی و کاربردی و دانشــگاه فنی و حرفه ای 
به امضا رسید، به سربازان این اجازه داده شد 
کــه در دوره های پودمــان و تک درس این دو 
دانشــگاه ادامه تحصیل دهند، اظهار داشت: 
طبــق قانون ادامه تحصیــل در حین خدمت 

ممنوع است؛ اما به جهت اهمیتی که موضوع 
مهــارت آموزی برای ما دارد بنــا داریم اجازه 
دهیم ســربازان در رشــته های پودمانی ادامه 
تحصیــل دهند.وی ادامــه داد: ادامه تحصیل 
برای مشــمولان دیپلم و فــوق دیپلم و محل 
تحصیــل در دانشــگاه های جامــع علمی و 
کاربردی و فنی و حرفه ای اســت و مســئول 
اجرای این طرح موسسه عالی آموزشی علمی 

و کاربردی نیروی انتظامی است.
ســردار کمالی اضافه کرد: ســربازان در زمان 
اوقــات فراغت در این دوره پودمانی شــرکت 
می کنند؛ البته شرکت سربازان داوطلبانه است 
و الزامی در آن نیست، همچنین سربازانی که 
در این کلا س ها شــرکت کننــد از 50 درصد 
تخفیف شهریه برخوردار می شوند.مشاور عالی 
و ســخنگوی قرارگاه مرکــزی مهارت آموزی 

با اشــاره به اینکه فعلا این طــرح به صورت 
آزمایشی برگزار خواهد شد، گفت: این طرح در 
استان های تهران، فارس، خوزستان، آذربایجان 
غربی، خراسان رضوی، سیستان و بلوچستان و 
گیلان برگزار می شود و در صورتی که موفقیت 

آمیز بود، گسترش پیدا می کند.
ســردار کمالی درباره محتــوای پودمان ها و 
رشــته ها افزود: هزار و 500 پودمان در ۸00 

گرایش و رشته اســت که بر اساس بازار کار، 
نیاز نیرو های مســلح و علاقه سربازان انتخاب 
شــده اســت و بنا داریم از بهمن سال جاری 
اولین دوره شروع شود.مشاور عالی و سخنگوی 
قرارگاه مرکزی مهارت آموزی خاطرنشان کرد: 
سربازانی که در طول تحصیل چند پودمان را 
بگذرانند، تلاش می کنیم در تخصصی که دارند 
آن ها را به کارگیری کنیم و این امکان را فراهم 
کردیم که فردی که در چند پودمان تحصیل 
کــرد، تکمیلــی آن را بتواند بعــد از خدمت 
ســربازی در این دو دانشگاه به اتمام برساند و 

مدرک آن را دریافت کند.

استاندار تهران گفت: 9 محل از جمله استادیوم 
شیرودی برای اعتراضات قانونی احزاب و گروه ها 
در شهر تهران و شهرســتان های استان تهران 
اختصاص یافته است. انوشیروان محسنی بندپی 
استاندار تهران در گفت وگو با خبرنگار ایلنا درباره 
معرفی مکان هایی برای تجمعات و اعتراضات در 
استان تهران گفت: 9 محل برای اعتراضات قانونی 
احزاب و گروه ها در شهر تهران و شهرستان های 

استان تهران اختصاص یافته است.

وی ادامــه داد: این 9 منطقــه از طریق معاون 
سیاسی و اجتماعی استانداری اعلام شده است و 
ما آمادگی لازم برای صدور مجوز در این مناطق 

را داریم.استاندار تهران خاطرنشان کرد: در دنیا 
نیز همین گونه است و مکان هایی برای تجمعات 
در نظر گرفته می شود. ما نیز این مکان ها را اعلام 

کرده ایم، اما برخی نمی خواهند از قانون تبعیت 
کنند.

محســنی بندپی در واکنش بــه اظهارات برخی 

اعضای شورای شهر تهران مبنی بر اینکه موضوع 
اختصاص مکان هایی برای تجمعات را با یک طرح 
دو فوریتی مصوب کردند، اما هیات تطبیق این 
لایحه را در همان سال 9۶ رد کرد، تصریح کرد: 
شورای شهر نباید چنین چیزی را تصویب کند. 
ما این موضوع را اعلام کرده ایم.اســتاندار تهران 
خاطرنشان کرد: یکی از این 9 منطقه استادیوم 
شیرودی است و افراد می توانند در آنجا تجمعات 

قانونی خود را برگزار کنند.

وزیــر آموزش و پرورش گفت: برای فرهنگیان 
فاقد مســکن با وزارت راه و شهرسازی توافق 
کردیم تــا ۱70 هزار فرهنگی در شــهرها و 
روستاها صاحب خانه شوند. این توافق در سه 
سال اجرایی می شود.به گزارش ایسنا، محسن 
حاجی میرزایــی در حاشــیه نشســت هیات 
دولت در جمع خبرنگاران، گفت: سیاســتهای 
دولتهــای یازدهــم و دوازدهــم حمایــت از 
فرهنگیان و بهبود منزلت معلمان بوده اســت. 
طی این ســالها علاوه بر افزایش های سالیانه 
حقوق، حقوق فرهنگیان متمایز از افزایش های 
ســالیانه طی ســالهای 9۳، 95 و 9۶ حدود 
۱۴ درصد بیش از ســایر کارکنــان دولت به 
ردیف های فوق العاده شــغل و فوق العاده ویژه 
فرهنگیان افزوده شد و از سال ۱۳9۴ مرتبه ای 

از نظام رتبه بندی اجرا شد که با حدود بیش از 
۱0 درصد افزایش حقوق فرهنگیان همراه بود.

وی ادامه داد: در ســال 9۸ نظــام رتبه بندی 
معلمان به صــورت کامل بــه تصویب هیات 
وزیران رســید. در این نظام پیش بینی شــد 
فرهنگیانی که بیش از دو سال سابقه کار دارند 
به عنوان آموزگار، دبیر، مربی پرورشی، مراقب 
سلامت، مشاور واحد آموزشی، مدیر و معاون 
مرکز آموزشی متناسب با صلاحیت های عادی 
و تخصصی در رتبه های اول تا پنج از امتیازات 
پیش بینی شده در نظام برخوردار می شوند که 
پیش بینی می شود به طور متوسط ۴20 هزار 
تومان به حقوق آنان افزوده شود.وزیر آموزش 
و پــرورش افزود: همچنین پیش بینی شــد تا 
معلمان با ۶ ســاعت اضافه تدریــس بتوانند 

حقوق بیشــتری دریافت کنند. که این مبلغ 
با احتســاب ۴20 هزار تومان فوق الاشــاره به 
یک میلیــون تومان در مــاه افزایش می یابد.

حاجی میرزایی با بیان اینکه برای تامین نیروی 
انسانی مورد نیاز وزارتخانه برنامه های جدیدی 
به اجرا گذاشــته می شــود، گفت: تعدادی از 
مربیان پیش دبســتانی و حق التدریسی ها در 
ســال جاری تبدیل وضعیت می شــوند. این 
عزیزان باید در دوره یک ســال متناســب با 
جنس، رشته، منطقه و نیاز آموزش و پرورش 
و در سقف ردیف های سازمان امور استخدامی 
تا پایان برنامه ششــم توســعه به اســتخدام 

وزارتخانه در می آیند.
وی ادامه داد: آموزشیاران نهضت سواد آموزی 
و آمــوزش دهندگانی که با این نهاد همکاری 

داشــتند نیز بــرای اســتخدام در آموزش و 
پــرورش باید در یک آزمون شــرکت کنند و 
اگر بیش از 50 درصد نمره را کسب کردند در 
یک دوره آموزشی یک ساله شرکت می کنند 
و پــس از موفقیت در این دوره به اســتخدام 
آمــوزش و پــرورش در می آیند.وزیر آموزش 
و پرورش همچنین تامین ســامانه گرمایشی 
کلاس های درس را خبــر خوش دولت برای 
مدارس دانست و افزود: با مصوبه ای که دولت 
در نشســت امروز هیات وزیــران به تصویب 
رساند دغدغه سیســتم گرمایشی کلاس های 
درس رفع می شود. براساس این مصوبه وزارت 
نفت موکلف شد در ســال ۱۳99 تعداد۱00 
هزار کلاس درس را به سیســتم گرمایشــی 

مجهز کند.

حاجی میرزایی از جبران کسری نیروی انسانی 
مــدارس خبر داد و افزود: مدیــران وزارتخانه 
قبل از وزارت بنــده روش هایی را برای تامین 
کمبود ۱0۸ هــزار نفری معلــم اتخاذ کرده 
بودند که ما هم همان روش ها را ادامه دادیم؛ 
بر این اساس معلمانی که به سن بازنشستگی 
رسیده بودند اما می توانستند بازنشستگی شان 
را به تاخیــر بیندازند در خدمــت آموزش و 
پرورش نگهداشــتیم علاوه بر آن معلمانی که 
می توانستند با یک سوم ساعت به خدمت خود 
ادامه دهند را در خدمت نگهداشــتیم. دسته 
دیگر از معلمان رسمی که می توانستند ساعت 
اضافه تــری در مدارس باشــند را در همکاری 
نگهداشتیم و دسته دیگر نیز از ناحیه معلمان 

پیش دبستانی تامین نیرو شدند.

مدیرعامل شــرکت کنترل ترافیک معتقد است 
عــدم تخصیص کد از ســوی پلیــس راهور به 
دوربین های نصب شــده در شهر، باعث افزایش 
تخلفــات و آلودگی هوای تهران شــده اســت.

به گزارش روابــط عمومی معاونت حمل و نقل 
و ترافیک شــهرداری تهران، احســان جاهد با 
اشاره به ســخنان رئیس پلیس راهور تهران در 
خصــوص دوربین های ثبت تــردد و همچنین 

تاکید بر اهمیت مدیریت ترافیک در شــهرهای 
بزرگ گفت: در حالی که شهرداری ها تجهیزات 
هوشمند ترافیک را با منابع خودشان در شهرها 
توســعه می دهنــد و بهره گیری کامــل از این 
تجهیزات علاوه بر تاثیر در مدیریت ترافیک شهر، 
تاثیر به سزایی هم در نحوه انجام وظایف پلیس 
راهــور دارد، نتیجه گیری و حداکثر بهره برداری 
از این تجهیزات در صورتی محقق می شــود که 

تمام قابلیت های آن ها فعال باشــد که در حال 
حاضــر با بهانه گیــری پلیس راهــور به تعویق 
افتاده اســت.جاهد با تاکید بر لزوم بازدارندگی 
سامانه های هوشــمند ثبت تخلف و تردد افزود: 
وقتی سیستم های نصب شده در شهر به واسطه 
عدم تخصیص کد به صورت کامل مورد استفاده 
قرار نمی گیرند، باعث بروز مشکلاتی مانند عدم 
کنترل متخلفان سرعت غیرمجاز، عبور از چراغ 

قرمز و نداشتن معاینه فنی خواهد بود. در حال 
حاضر تعداد 225 سامانه ثبت تردد و تخلف که 
امکان شناسایی خودروهای فاقد معاینه فنی را 
هم دارا هستند در شــهر تهران نصب شده که 
عدم تخصیص کد پلیــس به آن ها موجب عدم 
ثبت خودروهای فاقد معاینه فنی و فرار متخلفان 
می شــود که این خود به آلایندگی بیشتر شهر 
منجر شده است. وی همچنین به لزوم دراختیار 

داشتن VIN خودروها توسط شهرداری تاکید 
کرد و گفت: وقتی اطلاعات خودروها)VIN( با 
وجود پیگیری های زیاد و دستور مقامات کشوری 
توسط پلیس در اختیار شهرداری قرار نمی گیرد، 
عملا امکان تشــخیص نوع خودرو و شناسایی 
خودروهای ســنگین و فرسوده برحسب پلاک 
وجود ندارد که این نیز موجب کم اثر شدن نقش 

این سامانه ها در کاهش آلایندگی ها می شود.

رئیس کل سازمان نظام پزشکی ایران، بیان کرد: پیشرفت 
دانش پزشــکی در کشور، با حرف و شعار محقق نمی شود. 
محمدرضا ظفرقندی، روز گذشــته در کنگره بیهوشی قلب 
ایران  که تــا ۱5 آذر ماه در مرکز همایش های رازی تهران 
ادامه خواهد داشــت، گفت: رشته بیهوشی به عنوان مربی 
تیم اتاق عمل، از اهمیت و جایگاه ویژه ای برخوردار اســت.
وی با خطاب قرار دادن انجمن بیهوشــی قلب ایران، گفت: 
باید نیازهای این رشته در کشور با تعداد نیروهایی که تربیت 
می شوند، هماهنگ باشد تا اشــکال پیش نیاید. همانگونه 
که این مشــکل در جراحی قلب پیش آمده و ما می بینیم 
که در دانشــگاه علوم پزشکی تهران که هر سال ظرفیت و 
درخواست پذیرش ۱۶ نفر را دارد، فقط دو تا سه نفر مراجعه 
کننده دارد و این یک مشکل جدی است. رئیس کل سازمان 
نظام پزشــکی ایران، با عنوان این مطلب که رشته بیهوشی 
قلب ریسک بالایی دارد، افزود: مردم و مسئولان باید بدانند 

که ارائه خدمات به بیمار در اتاق عمل چگونه اســت و تیم 
درمان، چه ریسک و دغدغه ای دارند تا بیمار به سلامت از 
اتاق عمل بیرون بیایید.ظفرقندی در ادامه با اشاره به فصل 
بودجه کشــور، گفت: حرکت در مرزهای دانش پزشکی با 
حرف و عمل محقق نمی شــود و بایستی هزینه های واقعی 
خدمات درمانی در بودجه دیده شود. وی افزود: از مجلس و 
دولت می خواهیم که در فصل بودجه کشور، به این موضوع 
توجه جدی داشــته باشــند. زیرا، حوزه سلامت از اهمیت 
زیادی برخوردار اســت.همچنین رئیس دومین کنگره بین 
المللی بیهوشــی قلب در این همایش گفت: بیهوشی فقط 
مربوط به اتاق عمل نیست.علیرضا جهانگیری فرد، افزود: در 

حال حاضر ۸ مرکز آموزشی فلوشیپ بیهوشی قلب در کشور 
فعال است.رئیس انجمن بیهوشی قلب ایران، با اشاره به 220 
عضو انجمن، گفت: ۱50 نفر از اعضای انجمن را پزشــکان 
فلوشیپ بیهوشی قلب تشــکیل می دهند.وی با عنوان این 
مطلب که بیهوشی فقط مربوط به اتاق عمل نیست، افزود: ما 
موظف هستیم از قبل از اتاق عمل، بیمار را چک کنیم و این 
موضوع باعث کاهش بار مالی در نظام سلامت و رضایتمندی 
بیمار می شــود.جهانگیری فرد، از بیهوشی در اتاق عمل به 
عنوان یک رشته »های تک« نام برد و گفت: در حال حاضر 
اکوکاردیوگرافی توسط متخصص بیهوشی قلب در اتاق عمل 
انجام می شــود.رئیس انجمن بیهوشی قلب ایران، با عنوان 

ایــن مطلب که در حال حاضر همه مراکز جراحی کشــور 
دارای فلوشیپ بیهوشی قلب هستند، ادامه داد: بیهوشی در 
جراحی قلب متفاوت از جراحی های عادی محسوب می شود، 
چون حمایت قلبی و ارگان هــای مختلف بدن در این نوع 
جراحی متفاوت اســت و باید برای بیمار، اقدامات پیشرفته 
بیهوشــی انجام داد.وی، همچنین بر ضرورت مراقبت های 
بعد از عمل تاکید کرد و افزود: نقش بیهوشــی قلب، بسیار 
جامع اســت.همچنبن علی اکبر ولایتی نیز در این همایش 
اظهار داشت: بیهوشی در ایران موضوع تازه ای نیست و اگر به 
تاریخ تمدن کشورمان توجه کنیم، متوجه اهمیت بیهوشی 
در علم طبابت خواهیم شــد. وی گفت: که از سال ۱۳7۶تا 
کنون ۱۱7۶ مورد پیوند قلب در کشــور انجام شده است.

دومین کنگره بین المللی بیهوشی قلب و دومین کنگره اکمو 
تا روز ۱5 آذر ماه در ســالن همایش های رازی تهران ادامه 

خواهد داشت. 
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گزارش

معاون برنامه ریزی و امور اقتصادی وزارت جهاد کشاورزی با اشاره به سهم 
۱۱.۴۲درصدی بخش کشــاورزی از صادرات غیرنفتی کشــور در هفت ماهه 
نخست ســال ۱۳۹۸ گفت: در این مدت محصولات بخش کشاورزی و غذا با 
وزن تقریبی سه میلیون و ۵۸۲ هزار تن ، به ارزش دو میلیارد و ۷۹۴ میلیون 
دلار، به کشورهای عراق، افغانستان، امارات متحده عربی، پاکستان، فدراسیون 
روســیه، هند، ترکیه، ویتنام، ترکمنستان و آلمان صادر شد.به گزارش روابط 
عمومی وزارت جهاد کشــاورزی، »عبدالمهدی بخشــنده« افــزود:  واردات 
محصولات بخش کشاورزی و غذا با ۱۳ میلیون و ۶۹۰ هزار تن به ارزش هفت 
میلیارد و ۴۵۹ میلیون دلار، ۲۹.۷۶درصــد از واردات غیرنفتی ۲۵.۲میلیارد 
دلاری را بــه خود اختصاص دادند.وی اضافه کرد: اقلام عمده صادراتی بخش 
کشاورزی شامل محصولات جالیزی با حدود ۸۷۱ هزار تن ، گوجه  فرنگی تازه 
و فرآوری شــده با حدود ۴۰۰ هزار تن ، پیاز و موســیر با حدود ۲۶۳ هزار تن 
و ســیب زمینی تازه و فرآوری  شــده با حدود ۲۰۱ هزار تن و سیب با حدود 
۱۱۴ هزار تن رتبه پنــج محصول مهم از نظر وزنی را در صادرات محصولات 
کشاورزی از آن خود کردند.وی تصریح کرد: محصولات لبنی با ۳۲۰ میلیون 
دلار، پســته ۲۹۱ میلیون دلار، محصولات جالیزی ۲۷۱ میلیون دلار، گوجه 
فرنگــی تازه و فرآوری شــده ۲۳۹ میلیون دلار و زعفــران ۱۰۷میلیون دلار 
برای کشور ارزآوری داشته اند.معاون برنامه ریزی و امور اقتصادی وزارت جهاد 

کشــاورزی با اشــاره به وزن هر یک از زیربخش های کشــاورزی در صادرات 
محصولات کشــاورزی و غــذا، گفت: در زیربخش زراعی بــا وزن بالاتر از دو 
میلیــون و ۵۶۵ هزار تنی و بــه ارزش یک میلیارد و ۲۷۰ میلیون دلار، گروه 
ســبزیجات با یک میلیون و ۳۲۰هزار تن و بــه ارزش ۶۵۵میلیون دلار برای 
کشور ارزآوری داشته اند. به  گفته وی، محصولات جالیزی نیز با ۸۷۱هزار تن 
و ارزش ۲۷۱ میلیون دلار، گوجه فرنگی تازه و فرآوری شــده با ۴۰۰هزار تن 
به ارزش ۲۳۹میلیون دلار، سیب زمینی تازه و فرآوری شده با ۲۰۱هزار تن به 
ارزش ۹۵میلیون دلار، پیاز و موسیر ۲۶۳هزار تن به ارزش ۱۳۱میلیون دلار و 
همچنین گیاهان دارویی پرورشی با ۳۱هزار تن به ارزش ۲۳میلیون دلار اشاره 
کرد.معاون برنامه ریزی و امور اقتصادی وزارت جهاد کشــاورزی با اشــاره به 
وزن  ۵۹۵ هزار تنی صادرات زیربخش باغی به ارزش ۹۵۰میلیون دلار، گفت: 
صادرات محصولات باغی همچون پســته با بیش از ۳۴ هزار تن وزن به ارزش 
۲۹۱میلیــون دلار، زعفران با وزن ۱۰۱ تن به ارزش ۱۰۷ میلیون دلار، خرما 
با وزن ۸۴ هزار تن به ارزش ۷۵ میلیون دلار، ســیب با وزن ۱۱۴هزار تن به 
ارزش ۶۹ میلیون دلار و انگور تازه و خشک شده با وزن ۵۲ هزار تن به ارزش 
۶۵ میلیون دلار ارز آوری داشتند. همچنین چای ایرانی با وزن چهارهزار تن 
ارزش چهار میلیون دلاری داشت.بخشــنده با اعلام پنج قلم عمده وارداتی از 
لحاظ وزنــی تا انتهای مهر ۱۳۹۸ در بخش کشــاورزی گفت: ذرت دامی به 

میــزان چهار میلیون و ۸۶۹ هزار تــن، جو به میزان یک میلیون و ۸۴۰ هزار 
تن، لوبیای ســویا به میزان یک میلیون و ۶۸۳ هزار تن، شکر تصفیه نشده به 
میزان یک میلیون و ۲۲۰هزار تن و کنجاله سویا به میزان یک میلیون و ۱۰۲ 
هزار تن وارد کشور شده، اما بیشترین سهم ارزی به منظور واردات محصولات 
موردنیاز و ضروری صنعت  کشــاورزی بــه ذرت دامی به ارزش یک میلیارد و 
۲۰۷ میلیون دلار، برنج نیمه ســفید یا کامل سفید شده به ارزش یک میلیارد 
و ۳۶ میلیون دلار، لوبیای ســویا به ارزش ۷۲۶ میلیون دلار، کنجاله سویا به 

ارزش ۴۸۸ میلیون دلار و جو به ارزش ۴۷۷ میلیون دلار تعلق یافته است.

صادرات سه میلیارد دلاری بخش کشاورزی در هفت  ماه

کانال مالی ایران – سوئیس راه اندازی می شود
یک عضو اتاق بازرگانی تهران می گوید یک کانال مالی مشترک میان ایران و 
سوییس برای مبادله کالاهای بشردوستانه راه اندازی خواهد شد. فریال مستوفی 
در گفت وگو با ایســنا، اظهار کرد: براســاس صحبت های مارکوس لایتنر، سفیر 
سوییس در ایران، این کانال مالی در آینده نزدیک کار خود را آغاز خواهد کرد.به 
گفته وی، حوزه اصلی فعالیت این کانال در مبادله کالاهای بشردوستانه همچون 
دارو، تجهیزات پزشــکی و محصولات غذایی تعریف شده است. وی خاطرنشان 
کرد: همچنین ســفیر ســوییس گفته که این کانال مالی رقیــب یا جایگزین 
اینستکس نخواهد بود و در صورت راه اندازی، ساز و کار متفاوتی خواهد داشت.به 
گزارش ایسنا، با خروج دولت آمریکا از برجام، اتحادیه اروپا اعلام کرد که همچنان 
از توافق هسته ای دفاع می کند و آماده است که در مسیر کاهش فشار تحریم ها 

به ایران کمک کند. 

ادامه نظارت بر بازار تا پایان نوروز ۹۹
رئیس اتاق اصناف استان تهران از تداوم نظارت بر بازار تا بعد از تعطیلات عید 
نوروز ۹۹ خبر داد.قاسم نوده فراهانی در گفت وگو با ایسنا، به تشدید نظارت ها بر 
بازار در پی اصلاح قیمت بنزین اشاره کرد و گفت: با توجه به نیاز بازار به کنترل 
و نظارت در ایام شب عید،  بازرسی بازار تا بعد از تعطیلات نوروز ۹۹ ادامه خواهد 
داشــت.به گفته وی، آمار بازرســی های روزانه از اصناف حاکی از شش تا هفت 
درصد تخلف است، که تغییری نسبت به قبل از افزایش نرخ بنزین نداشته است.
به گزارش ایسنا، از ۲۴ آبان ماه قیمت هر لیتر بنزین سهمیه ای ۱۵۰۰ تومان و 
نرخ هر لیتر بنزین آزاد ۳۰۰۰ تومان تعیین شد و در پی آن وزارت صنعت، معدن 
و تجارت )صمت(، اتاق های اصناف و ســایر بخش های مسئول از تشدید نظارت 
بر بازار خبر دادند.در این زمینه به گفته معاون نظارت و بازرسی سازمان صنعت، 
معدن و تجارت )صمت( استان تهران بعد از افزایش قیمت بنزین حجم نظارت ها 

بر بازار دو برابر شده است.

تولید ۳۲۰ هزار تن پسته در سال جاری
مدیرکل دفتر امور میوه های سردســیری و خشــک وزارت جهاد کشاورزی 
از تولید ۳۲۰ هزار تن پســته در ســال جاری خبر داد.به گزارش وزارت جهاد 
کشاورزی، »داراب حسنی« با اشاره به این که تولید پسته در سال جاری نسبت 
به ســال قبل افزایش یافته است، اظهار کرد: امسال بیش از ۳۲۰ هزار تن پسته 
تولید شــده اســت که اســتان کرمان با ۱۰۰ هزار تن، رتبه نخست تولید این 
محصول را دارد و اســتان های خراســان رضوی، یزد، فارس، خراسان جنوبی، 
سمنان، مرکزی و قم در رتبه های بعدی تولید پسته قرار دارند.وی اظهارداشت: 
مزیت اقتصادی پســته باعث رونق کشت و کار و توســعه سطح زیر کشت آن 
در اســتان های غربی و شمال غربی نیز شده اســت که در این زمینه می توان 
به استان های ایلام، کرمانشاه، کردســتان، آذربایجان شرقی، آذربایجان غربی، 

همدان، لرستان، زنجان و اردبیل اشاره کرد. 

انتقاد استخراج کنندگان رمزارز از مصوبه دولت
عضو انجمن بلاکچین ایران معتقد اســت که ناپایداری شبکه و کمبود منابع 
تولیــد برق به عنوان دلیل وزارت نیرو پذیرفتنی نیســت چراکه حدود ۱۳ هزار 
مگاوات ظرفیت تولیدی کشور عموما به صورت دستوری و خارج از روند تعمیرات 
نیروگاهی مورد بهره برداری قرار نمی گیرد تا حاشــیه امنی برای ایام پیک سال 
که حداکثر ۳۰۰ ســاعت اســت به وجود آید.عباس آشــتیانی - عضو کارگروه 
ماینینگ انجمن بلاکچین ایران - در نشســتی درباره تعرفه در نظر گرفته شده 
برای اســتخراج ارزرمزها با تاکید بر این مســاله که این موضوع موجب شده از 
ظرفیت محســوس تعداد نیروگاه نیز بهره گیری نشود، اظهار کرد: تمام موارد از 
عدم مدیریت هوشــمند منابع و صنعت برق کشور و بیت المال نشان دارد.وی با 
تاکید بر این مساله که ۵۰۰۰ میلیارد تومان سرمایه در این حوزه بلاتکلیف مانده 
است، گفت: کشور در حال محروم ماندن از این فرصت بی بدیل است که انتظار 
داریــم با اقدامات عاجل زمینه تعیین تکلیــف تجهیزات موجود و اصلاح تعرفه 

صورت گیرد.

رشد قیمت ها در بازار ارز و طلا
روز چهارشنبه قیمتها در بازارهای ارز و طلا با نمودار افزایشی مواجه بوده 
اند.بنابر این گزارش قیمت هر عدد سکه تمام بهار آزادی طرح جدید در بازار 
طــلای تهران با حــدود ۱۰۰هزار تومان افزایش به بیــش از چهار میلیون و 
۵۵۰ هزار تومان رسید.همچنین در بازار دیروز قیمت هر عدد سکه تمام بهار 
آزادی طرح قدیم، چهار میلیون و ۴۶۰هزار تومان نسبت به روز پیشین است.
همچنین هر عدد نیم ســکه در بازار دیروز به قیمت دو میلیون و ۳۸۰ هزار 
تومان و ربع ســکه یک میلیون و ۵۲۰ هزار تومان و هر عدد سکه یک گرمی 
به قیمت ۹۰۰ هزار تومان به فروش می رسید.بر اساس این گزارش،روزگذشته 
قیمــت هر گرم طلای ۱۸ عیار نیز ۴۴۹ هزار و ۴۶۶ تومان و ارزش هر اونس 
طلای جهانی نیز ۱۴۸۳.۲۰ دلار بوده اســت.همچنین روز چهارشنبه در بازار 
ارز هم با رشــد قیمتها مواجه بوده ایم  و تا لحظه تنظیم گزارش قیمت دلار 
با افزایش ۲۰۰ تومانی نســبت به روز قبلی به ۱۲ هزار و ۷۰۰ تومان رســید.

بنابر این گزارش، قیمت خرید دلار در صرافی های مجاز بانکی نســبت به روز 
ســه شــنبه با افزایش ۲۰۰ تومانی همراه شــد و قیمت خرید آن ۱۲ هزار و 
۵۵۰ تومان و قیمت فروش آن نیز ۱۲ هزار و ۷۰۰ تومان شــد.همچنین هر 
یــورو در این صرافی ها ۱۳ هزار و ۸۰۰ تومان خریــداری و ۱۳ هزار و ۹۵۰ 
تومان فروخته می شــد که قیمت این ارز نیز ۱۵۰ تومان افزایش یافته بود.ارز 
مســافرتی هم نسبت به روز سه شنبه با افزایش قیمت روبرو شد؛ به طوریکه 
که قیمت هر یوروی مســافرتی با احتساب کارمزد به حدود ۱۴ هزار و ۲۰۰ 
تومان رســید.اما در بانک ها نیز قیمت خرید دلار و یورو افزایش داشت و هر 
دلار ۱۲ هــزار و ۴۵۸ تومــان و هر یورو ۱۳ هزار و ۷۱۱ تومان از مشــتریان 
خریداری شده است. بر اساســا این گزارش،تا لحظه تنظیم خبر نرخ دلار در 

بازار غیر مجاز به محدوده ۱۳هزار تومان رسید.

شاخص بورس تهران همچنان بر مدار صعود
شــاخص کل در بازار بورس روزگذشته یک هزار و ۷۱۳ واحد رشد داشت 
که در نهایت این شــاخص به رقم ۳۲۲ هزار و ۵۲۸ واحد رســید. براســاس 
معاملات روز چهارشــنبه بیش از سه میلیارد و ۴۹۴ میلیون سهم، حق تقدم 
و اوراق بهادار به ارزش ۱۶ هزار و ۲۵۸ میلیارد ریال داد و ستد شد.همچنین 
شــاخص کل )هم وزن( با یک هزار و ۸۳۷ واحد افزایش به ۹۹ هزار و ۳۱۲ 
واحد و شــاخص قیمت )هــم وزن( با  یک هزار و ۲۲۷  واحد رشــد به ۶۶ 
هزار و ۳۶۶ واحد رسیدند.شــاخص آزاد شــناور نیز بــا دو هزار و ۹۹۰ واحد 
افزایش به رقم ۳۸۰ هزار و ۴۳۲ واحد رســید، شــاخص بازار اول یک هزار و 
۱۴۳ واحد و شــاخص بازار دوم ســه هزار و ۹۴۲ واحد افزایش داشتند.علاوه 
بر این در بین تمامی نمادها، گروه مپنا )ســهامی عام( )رمپنا( با ۳۰۱ واحد، 
کشتیرانی جمهوری اســلامی ایران )حکشتی( با ۱۱۸ واحد و گروه مدیریت 
ســرمایه گذاری امید )وامید( با ۹۰ واحد بیشترین تأثیر مثبت را بر شاخص 
کل داشــتند. در مقابل شرکت ارتباطات ســیار ایران )همراه( با ۱۵۵ واحد، 
پتروشیمی پارس )پارس( با ۸۵ واحد، پالایش نفت تبریز )شبریز( با ۸۲ واحد 
و پالایش نفت اصفهان )شپنا( از جمله گروه هایی بودند که افت شاخص بورس 
را رقــم زدند.برپایه این گزارش، در بین نمادهای دیروز نماد بانک ملت، بانک 
تجارت، بانک اقتصاد نوین، سایپا، گروه مپنا )سهامی عام(  ماشین سازی اراک 
و داروســازی زهراوی در گروه نمادهای پربیننده قرار داشتند.گروه خودرو در 
معاملات روزگذشته صدرنشــین برترین گروه های صنعت شد و در این گروه 
۴۲۲ میلیون و ۹۵۵ هزار برگه ســهم به ارزش یک هزار و ۳۳۸ میلیارد ریال 
داد و ســتد شد.شاخص فرابورس نیز بیش از ۷۹ واحد رشد داشت و بر روی 
کانال چهار هزار و ۱۹۵  واحد ثابــت ماند.همچنین در این بازار یک میلیارد 
و ۷۶۲ میلیون برگه ســهم به ارزش بیش از ۱۲ هزار و ۶۵۱ میلیارد ریال داد 
و ســتد شــد.در بین تمامی نمادها، نماد هلدینگ صنایع معدنی خاورمیانه 
)میدکو(، ســنگ آهن گهرزمین)کگهــر(، فولاد هرمزگان جنــوب )هرمز(،  
پتروشیمی زاگرس )زاگرس(، صنایع ماشین های اداری ایران )مادیرا( و قاسم 
ایران )قاســم( بیشــترین تأثیر مثبت را بر شاخص این بازار داشتند.در مقابل 
پتروشیمی مارون )مارون(، شرکت آهن و فولاد ارفع )ارفع( و دارویی ره آورد 

تامین )درهاور( مانع از رشد بیشتر این شاخص شدند.

اخبار کوتاه

بازار

بورس

گروه اقتصادی: بیست و ششمین همایش ملی بیمه و 
توســعه با حضور رئیس جمهوری، رئیس کل بانک مرکزی 
رئیــس کل بیمه مرکزی و فعالان صنعــت بیمه در مرکز 
همایش های برح میلاد برگزار شد.به گزارش مردم سالاری، 
وزیر امور اقتصادی و دارایی طی ســخنانی در این همایش 
گفت: ۵۰۰ میلیارد دلار از بخش های مختلف در کشور تحت 
پوشــش بیمه قرار دارد و ضریب نفــوذ بیمه در دولت های 
یازدهم و دوازدهم گســترش یافته است.فرهاد دژپسند  در 
بیست و ششمین همایش ملی بیمه و توسعه افزود: صنعت 
بیمه نقش مهمی در اقتصاد کشــور داشــته و فرصت های 
گسترده ای را برای توسعه می تواند فراهم کند. وزیر اقتصاد 
یادآورشــد: روند توسعه در کشــور همواره نیازمند حمایت 
حکومت هــا بوده، اما این حمایت نمی تواند برای همیشــه 
ادامه داشته باشد.دژپسند افزود: صنعت بیمه می تواند همه 
منابع را از بخش های مختلف را به نحوی شــکل دهد تا به 
روند توســعه و رفاه جامعه کمک کند.وی درباره راه اندازی 
صندوق بیمه حوادث طبیعــی گفت: دوره ای طولانی برای 
راه اندازی این صندوق طی شــده اســت.و از اوایل دهه ۸۰ 
تا اوایل دهه ۹۰ پیشــرفت  لازم را داشت، اما از اوایل دولت 
یازدهم اقدامات جدی بــرای راه اندازی این صندوق انجام 
شد. دژپســند به وقوع حوادث طبیعی در ایران اشاره کرد 
و گفت: زمانی که حوادث طبیعی مانند ســیل و زلزله رخ 
می دهد، علاوه بر مردم، دولت ها نیز دچار مشکل می شوند و 
سیل اوایل سال ۹۸ نشان داد که در مناطق برخوردار از بیمه 
مشکلات و دغدغه کمتری وجود داشت. وزیر اقتصاد اضافه 
کرد: چنانچه صندوق بیمه حوادث طبیعی شکل بگیرد نیاز 
به حضور همــه جانبه و پرقدرت دولت برای تامین منابع و 
جبران خسارت وجود نخواهد داشت و این صندوق می تواند 
به دولت کمک کرده و به مردم اطمینان خاطر دهد.دژپسند 
اظهار داشت: بررسی ها نشان می دهد در دولت های یازدهم 
و دوازدهم ضریب نفوذ بیمه در کشور گسترش خوبی یافت 
و به ۲.۴ درصد رســید، اما هنوز تا هدف پیش بینی شــده 
در برنامه ششــم توســعه )۱۴۰۰- ۱۳۹۶( یعنی ۶ درصد 
فاصلــه دارد.وزیر اقتصاد اضافه کرد: امروز از بحث های مهم 
در صنعت بیمه، تقویت جایگاه بخش خصوصی اســت که 
خوشــبختانه در این بخش پیشرفته خوبی داشتیم و بیمه 
ایران به عنوان تنها بیمه دولتی در ایران شناخته شده و ۲۰ 

درصد از ســهام بیمه البرز نیز در اختیار دولت است که در 
نظر داریم آن را واگذار کنیم و صنعت بیمه می تواند به طور 
کامل )به جز بیمه مرکزی( به بخش خصوصی واگذار شود.
۱۳.۵ میلیون نفر تحت پوشش درمان تکمیلی

همچنین رئیــس کل بیمه مرکزی طی ســخنانی در 
همایش بیمه و توسعه از برنامه ایجاد مرکز مدیریت ریسک 
در کشــور خبر داد و گفت: هم اکنــون ۱۳.۵ میلیون نفر 
تحت پوشــش درمان تکمیلی قرار دارند.غلامرضا سلیمانی 
گفت: ۳۲ شــرکت بیمه اعم از دولتی، تخصصی، اتکایی و 
مســتقر در مناطق آزاد هم اکنون در حال خدمات رسانی 
به بخش های مختلف کشور هســتند و تنوع محصولات و 
خدمات بیمه ای ۲۵ رشــته و موضوع را در بر می گیرد. در 
حالی که مردم به حداقل خدمات صنعت بیمه آشنایی دارند.

رئیس کل بیمه مرکزی از شرکت های بیمه درخواست کرد 
تا با آگاهی بخشی به جامعه، زمینه را برای شناخت تمامی 
خدمــات صنعت بیمه را فراهم آورنــد تا این صنعت بتواند 
اطمینان و آرامش را به جامعه بدهد و مردم هم نگران آینده 
خود نباشند.وی افزود: هدف صنعت بیمه اخذ حداقل حق 
بیمه از بیمه شــدگان و جبران خسارت رویدادهای فردی 
و گروهی با ارزیابی دقیق و در اســرع وقت اســت. به گفته 

وی هم اکنون ضریب نفوذ بیمه در ایران نســبت به برخی 
کشــورهای خاورمیانه و حوزه قفقاز بالاتر بوده به نحوی که 
تنها از کشور امارات که ضریب نفوذ بیمه آن ۲.۹ درصد است 
پائین تر هســتیم و نسبت به ترکیه، عربستان و پاکستان و 
حتی کشــورهای آســیای میانه نیز وضع بهتری داریم.وی 
افزود: صنعت بیمه در راستای برنامه تحول سلامت از جمله 
برنامه های دولت برای کمک به افراد مختلف اســت، ۱۳.۵ 
میلیون نفر را تحت پوشــش درمان تکمیلی قرار داده است 
تا بخشی از هزینه های سنگین درمان را جبران کند. رئیس 
کل بیمه مرکزی اظهار داشت: ما انتظار داریم از بیمه عمر 
و زندگی مشابه سپرده های بانکی هیچ گونه مالیات مستقیم 
و ارزش افزوده ای دریافت نشــود تا تشویق لازم برای مردم 
صورت گیرد. این در حالی اســت که علت اینکه دلیل نفوذ 
صنعت بیمه در کشور پائین است، عدم گسترش بیمه های 
عمر و زندگی بوده که براین اســاس نباید با دریافت مالیات 

افزایش این ضریب را تهدید کرد.
آغاز پرداخت خسارت بیمه به واحدهای آسیب 

دیده در اغتشاش ها 
به گزارش مردم ســالاری، رئیــس کل بیمه مرکزی در 
حاشیه همایش بیمه و توسعه در یک نشست خبری گفت: 

پرداخت خســارت به واحدهایی که خسارت کمی را دیده 
اند انجام شده، اما آنهایی که میزان خسارت شان زیاد بوده 
ارزیابی ها در حال انجام است.غلامرضا سلیمانی افزود: اوایل 
هفته آینده شرکت های بیمه، فهرست خسارت های مربوط 
به اغتشــاش ها که پرداخت کرده اند، به بیمه مرکزی اعلام 
خواهند کرد که درباره آن اطلاع رســانی خواهد شــد.وی 
افزود: شــماری از بانک ها، پمپ بنزین هــا و مراکز تجاری 
در اغتشاش ها آســیب دیدند و برخی از این واحدها دارای 
بیمه آتش سوزی با پوشش آشوب و بلوا بوده اند که فرایند 
پرداخت خســارت به آنها آغاز شــده است و  این وحدهای 
آسیب دیده به شرکتهای بیمه مراجعه کرده اند که در حال 
ارزیابی خسارت ها هستند.وی ادامه داد: میزان خسارت وارده 
به این واحدها متفاوت اســت خسارت برخی از آنها در حد 
شکستن شیشــه بوده، اما برخی دیگر دچار آتش سوزی و 

تخریب کامل شدند.
رئیس کل بیمه مرکزی اضافه کرد: پرداخت خسارت به 
واحدهایی که خسارت کمی را دیده اند انجام شده است، اما 
آنهایی که میزان خسارت شان زیاد بوده ارزیابی ها در حال 
انجام است.سلیمانی گفت: تا اوایل هفته آینده به شرکت های 
بیمه مهلت داده شده است تا ارزیابی های لازم را در این باره 
انجام دهند.رئیــس کل بیمه مرکزی درباره مالیات صنعت 
بیمه گفت: کمیسیون اقتصادی مجلس در بررسی های خود 
مالیــات در بیمه زندگی و درمان را حذف کرده و به این دو 
بخش معافیت مالیاتی داده است. وی اضافه کرد: دولت نیز 
در ابتدا در لایحه پیشــنهادی خود به صنایع بیمه معافیت 
داده بود، اما در کمیســیون اقتصادی مجلس با این ادعا که 
در شــرایط بد اقتصادی نباید همه صنعت بیمه معاف شود 
در پی اخذ مالیات از بیمه ها بود.به گفته ســلیمانی، علاوه 
بر بیمه زندگی و درمان تلاش می شــود تا همه بخش های 
بیمــه ای را از مالیات معاف کنیم تا بــا این روش ضریب 
نفوذ بیمه افزایش یابد.وی با اشــاره بــه تاثیر تحریم ها بر 
صنعت بیمه نیز گفت: یکی از نخســتین صنایعی که تحت 
تاثیــر تحریم قرار گرفت، صنعت بیمه بود که از همان ابتدا 
تلاش هایی برای کاهش اثرات تحریم ها انجام شد.سلیمانی 
افــزود: یکی از روش ها برای کاهش تاثیر تحریم این بود که 
کنسرسیوم هایی در بخش های مختلف با مشارکت شرکت ها 

تشکیل شود.

بــا موافقت شــورای اقتصاد، یک میلیــون و ۴۰۰ هزار 
خودرو ناوگان حمل و نقل عمومی با کمک بلاعوض، دوگانه 
ســوز خواهد شد.شورای اقتصاد در نشست اخیر خود بنا به 
پیشنهاد مشــترک وزارت نفت و سازمان برنامه و بودجه با 
هــدف حمایت و کاهش هزینه هــای حمل ونقل عمومی و 
بهبود هوای شــهرها، به اســتناد ماده ۱۲ قانون رفع موانع 
تولید رقابت پذیر تصویب کــرد که برای تبدیل خودروهای 
عمومی و مســافربر شخصی بنزین ســوز به سی ان جی سوز 
)کارخانه ای و کارگاهی(، اصل و فرع تســهیلات مالی را که 
به مالکان خودروها یا کارخانه ها پرداخت می شود، تضمین و 
بازپرداخت کند. این مصوبه بیش از یک میلیون و ۴۰۰ هزار 
خودرو را در برمی گیرد و همه خودروهای تاکســی، وانت، 
ون و مسافربر شخصی کشــور شامل این مصوبه می شوند.

ســقف تعهد دولــت در این مصوبه بــرای پرداخت کمک 
بلاعوض به مالکان خودروهای یاد شــده، بیش از ۶ هزار و 
۵۰۰ میلیارد تومان است که از محل صرفه جویی در مصرف 
بنزین سهمیه ای تامین و پرداخت خواهد شد.درباره جزییات 
این موضوع، علیرضا صادق آبادی - مدیرعامل شرکت ملی 

پالایــش و پخش فرآورده هــای نفتی ایران - با اشــاره به 
موافقت شــورای اقتصاد با پرداخت ۶ هزار و ۵۰۰ میلیارد 
تومان کمــک بلاعوض برای دوگانه ســوز کردن خودروها 
افزود: این خودروها شامل ناوگان حمل و نقل عمومی یعنی 
تاکسی های سدان، ون، وانت بارهای پرمصرف و کم مصرف 
و خودروهای مسافربر شــخصی است که در سامانه وزارت 

کشور مشخص شده اند.
معاون وزیــر نفت افزود: این مبلغ به اســتناد ماده ۱۲ 
قانــون رفع موانع تولید رقابت پذیــر از محل صرفه جویی 
در مصرف بنزین تامین می شــود و هفته آینده، جزئیات و 
نحوه نام نویســی مالکان خودروهای بنزین سوز عمومی از 
طریق اعلامیه های شرکت ملی پالایش و پخش اعلام خواهد 
شد.وی تصریح کرد: پیش بینی می شود که از محل اجرای 
این طرح، روزانه ۱۰ میلیون لیتر بنزین کمتر مصرف شود 
و از طریق صادرات این مقدار، اصل و فرع وام شــبکه بانکی 
به شــرکت ملی پالایش و پخش تسویه خواهد شد.به گفته 
صادق آبادی، در این طرح بانک های عامل وامی را به ارزش 
۶ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان به شرکت ملی پالایش و پخش 

فرآورده های نفتی پرداخت می کنند که این شرکت هم در 
قــرارداد با کارخانجات خودروســاز و همچنین کارگاه های 
تبدیل خودروهای بنزین سوز به دوگانه سوز، این مبلغ را به 

کارخانجات و کارگاه های تبدیل پرداخت می کند.
رد شایعات در خصوص

CNG  احتمال افزایش نرخ سوخت
مدیرعامل شــرکت ملی پالایش و پخــش فرآورده های 
نفتی ایران با رد شــایعات در خصوص احتمال افزایش نرخ 
ســوخت CNG گفت: با اجرای این طرح ضمن کمک به 
ایجاد اشــتغال ســریع در کشــور، هزینه های حمل و نقل 
مســافر حتی در مقایســه با بنزین هزار تومانی هم کاهش 
می یابد چرا که رانندگان سوخت خود را با نرخ ۴۵۰ تومان 
دریافت می کنند. بنا بر اعلام شــرکت ملی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتــی، او کاهش مصرف بنزین در کشــور و 
امکان صادرات بنزین صرفه جویی شده به دیگر کشورها و 
همچنین کاهش آلاینده های سوخت بدلیل جایگزین کردن 
ســوخت سی ان جی بجای بنزین را از دیگر مزایای اجرای 
این طرح دانســت و افزود: اجرای این طرح، تاثیرات زیست 

محیطی قابل توجهی نیز دارد.صادق آبادی با اشاره به اینکه 
تمام ظرفیت ســاخت و تولید تجهیزات خودروهای دوگانه 
ســوز در کشور موجود اســت و نیازی به واردات تجهیزات 
دوگانه سوز کردن خودروها فراهم است، افزود: در جلسات 
با کارخانجات و کارگاه های تبدیل متوجه شدیم که ماهانه 
امکان تبدیل ۲۰۰ هزار خودروی بنزین سوز به دوگانه سوز 
فراهم است و با توجه به اینکه ممکن است این ظرفیت در 
ماه های اول به طور کامل فراهم نباشد، پیش بینی می کنیم 
که حداکثر ظرف مدت یک سال این طرح به طور کامل به 
سرانجام برسد. وی همچنین در خصوص امکان تبدیل سایر 
خودروهای بخش خصوصی نیز گفت: مالکان این خودروها 
می توانند به صورت مستقل با مراجعه به کارگاه های تبدیل 
که دارای مجوز ســازمان ملی اســتاندارد و وزارتخانه های 
صنعت و نفت باشــند، خودروهای خود را با هزینه شخصی 
دوگانه ســوز کنند، اما از محل تبصره ۱۲ قانون رفع موانع 
تولید رقابت پذیر اعتباری برای تبدیل خودروهای شخصی 
در نظــر گرفته نشــده اســت و هدف این طــرح، کاهش 

هزینه های ناوگان عمومی کشور است.

گروه اقتصادی: عرضــه ارز ۴۲۰۰ تومانی با تصمیم 
تیم اقتصادی دولت و بانک مرکزی ادامه خواهد داشــت 
و میــزان نــرخ ارز بــازار را نظام عرضــه و تقاضا تعیین 
می کند. به گزارش مردم ســالاری، کامران ســلطانی زاده 
در نشســتی خبری روزگذشــته خود در پاسخ به مردم 
ســالاری در خصوص احتمال حذف دلار ۴۲۰۰در آینده 
ضمــن بیان مطلب فــوق افزود:تیم اقتصــادی دولت در 
این زمینه کار کارشناســی انجــام دادند.به گفته وی ارز 
۴۲۰۰ تومانی ارزی است که براساس نیاز کالای اساسی و 
مدیریت قیمت آنها عرضه می شود و یک تفکر اقتصادی و 
کارشناسی پشت آن وجود دارد.سلطانی زاده افزود: دولت 
در دو سال گذشته و بانک مرکزی با اطلاع از میزان ذخایر 
تصمیم گیری کردند، بنابراین می توان به همه تصمیم های 
دولت اعتماد کرد.او اظهــار امیدواری کرد که با مدیریت 
صحیــح، ارزها به دســت مصرف کننده اصلی برســد و 
سیاســت عرضه دلار دولتی ادامه دار باشد. سلطانی زاده 
همچنین در خصوص تامین نیاز های ارزی کشــور با بیان 
اینکه تمامی نیازهای واقعــی واردکنندگان پس از تایید 
وزارت صمت در ســامانه نیما تامین می شود، اظهار کرد: 
برخی کالاهای لوکسی که قبلا وارد می شده شاید اکنون 
وارد نشــود، اما تمامی کالاهای اساســی مورد نیاز کشور 
می تواننــد ارز مورد نیاز خود را تامین کنند.وی همچنین 
در خصوص نوسانات اخیر نرخ ارز، گفت: همیشه نرخ ارز 

متاثر از فضای روانی بوده و هر استرســی که به بازار وارد 
می شود، روی نرخ ارز تاثیر می گذارد.رئیس شورای عالی 
کانون صرافــان ایرانیان افزود: در روزهای اخیر قیمت ارز 
بین چهار تا پنج درصد افزایش یافته که ناشــی از جنبه 
روانی اســت، اما اثر منفی جدی قیمــت بنزین را بر نرخ 
ارز نمی بینیــم و می تواند قیمــت ارز به قیمت های قبلی 
برگردد.رئیس کانون صرافان گفت: نوســانی که در سال 
۹۸ در بازار ارز شــاهد بودیم به مراتب کمتر از سال ۹۶ و 
اوایل ســال ۹۷ بود، این موضوع ناشی از مدیریت صحیح 
بانک مرکزی است که توانست با برنامه ریزی های صحیح 
نوســان موجود در بازار را به کمتر از ســه درصد برساند.
وی افــزود: بانک مرکزی با توجه بــه منابع مدیریتی که 
در اختیار داشــته با کمترین هزینــه مدیریت بازار را در 
اختیــار گرفته و مانع واردات بی رویه کالاهایی که نیازی 
به آنها در کشــور نبوده، اما  ارز بــه آنها اختصاص یافته 
است.رئیس کانون صرافان گفت: پیشنهاد ما به مردم این 
اســت که تا زمان وجود نوسان در بازار به منظور خرید و 
فروش وارد بازار نشــوند، زیرا معامله آنها در این زمان با 
ضرر همراه می شود.وی گفت: رئیس بانک مرکزی همیشه 
به وعده های داده شــده در مورد  بازار ارز عمل کرده،  تا 
سال گذشته نوسان جدید ناشی از تحریم را در بازار شاهد 
بودیم در حالی که این موارد تاثیر شــدیدی را در بازار ارز 
به همراه نداشــت، این موضوع ناشی از منابع خوبی است 

که در کشور وجود دارد.
پیش بینی نرخ ارز در سال ۹۹ 

رئیس کانون صرافان پیرامون پیش بینی خود از قیمت 
ارز در سال ۹۹ گفت: قیمت ارز کار کارشناسان اقتصادی 
و قیمت گذاران بانک مرکزی است، کانون صرافان بازوی 
کمکی در عرضه ارز محسوب می شود که از این راه کمک 
کننده به سیســتم مالی کشور است. وی یادآور شد: سال 
گذشــته بخش عمده ای از ارز خانگــی از راه کانال های 
غیررسمی خریداری شد و نمی توان آمار دقیقی ر ا از این 
میزان ارائه داد، اما کسانی که این ارزها را خریداری کردند 
به دلیل نبود نوســان قیمت در بازار و به منظور ســرمایه 
گذاری در دیگــر بازارها برای فــروش وارد بازار خواهند 
شد.وی همچنین در خصوص آمار ارزهای خانگی تصریح 
کرد: ارز خانگی در ســال های گذشته بیشتر از کانال های 
غیر رســمی خریداری شــده و آمار دقیقــی داریم، اما با 
توجه به اینکه بازار ارز نوســان نــدارد، به تدریج مقاومت 
در نگهداری آن شکسته شده و به بازار برمی گردد. رئیس 
شــورای عالی کانون صرافان ایرانیان نوسانات در بازار ارز 
را طبیعی دانســت و خاطرنشان کرد: این نوسانات نگران 
کننده نیست؛ نوســان دو - سه درصدی در بازار طبیعی 
است و نوسان گیران خیلی نمی توانند از آن سودی ببرند. 
از سوی دیگر رسوب ارز در سامانه نیما سبب می شود که 

مدیریت ارز به راحتی نوسان را کنترل کند.

نامه نگاری با رئیس قوه قضائیه 
برای بازبینی پرونده ها

به گزارش مردم سالاری ،رئیس کانون صرافان ایرانیان 
در پاسخ به سوال دیگر مردم سالاری درباره احکام صادره 
برای برخی از صرافان در راســتای نوسانات سال گذشته، 
اظهار کرد: به دلیل اتفاقاتی که در ســال گذشــته افتاد، 
حــدود ۲۳ تن از همــکاران ما در این زمینه دســتگیر 
شــدند و احکام آن ها هم صادر شــد، اما طــی نامه ای از 
حجت الاســلام و المسلمین رئیســی، رئیس قوه قضائیه 
درخواســت کارشناسی کردیم که ایشان نیز با نظر مثبت 
به آن نگاه کردند که اگر کار کارشناســی انجام شــود، به 
بازبینی پرونده این صرافان کمک بسیاری می شود، چون 
به نظر می رســد که از ســوی آن ها اخلال عمده در بازار 

ایجاد نشده است.
در این نشســت، شــهاب قربانــی ، دبیــر کل کانون 
صرافان ایرانیان نیز درباره افزایش سقف فروش ارز توسط 
صرافی ها، تصریح کرد: در این زمینه قول هایی به ما دادند 
که این سقف باز شود. اما چون شرایط به گونه ای است که 
نمودارهای مدنظر باید به آن خواسته موردنظر برسد، پس 
از آن سقف باز خواهد شــد. با این حال بسیاری از مردم 
حتی ســقف خود را نیز نمی خرند. گفتنی است، در حال 
حاضر سقف خرید ارز برای هر کد ملی در سال فقط یک 

بار و تا سقف ۲۲۰۰ دلار است.

وزیراموراقتصادی و دارایی در بیست و ششمین همایش بیمه و توسعه اعلام کرد

پوشش ۵۰۰ میلیارد دلاری صنعت بیمه در کشور

آخرین خبرها از دوگانه سوز شدن ناوگان حمل و نقل عمومی 

کمک بلاعوض به یک میلیون و ۴۰۰ هزار خودروی عمومی برای گازسوز شدن

رئیس کانون صرافان در پاسخ به سوال «مردم سالاری» مطرح کرد

پیگیری قضایی برای بازبینی پرونده صرافان دستگیر شده
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با وجود بارندگی های مناســب در خراسان جنوبی هنوز 
هم ۹۹ درصد مســاحت اســتان درگیر خشکسالی بوده و 
از طرفی بارش های رگباری خطر ســیل را دوچندان کرده 
اســت.به گزارش مهر، نزدیک به دو دهه قبل بود که قصه 
خشکســالی در خراسان جنوبی آغاز شد، قصه ای که سال 
به سال ســوزناک تر و عمق زخم های آن روز به روز بر تن 
خشــکیده کویر عمیق تر می شد.اکنون دو دهه از آغاز این 
قصه می گذرد و حالا فصل جدیدی از این قصه در اســتان 
آغاز شــده، فصلی که با باران های رگباری شــروع شــد و 
روی جدیدی از خشکســالی را نمایان کرده است.۲۰ سال 
خشکسالی بسیاری از پوشش های گیاهی منطقه را از بین 
برده و نفوذ پذیری خاک را به شــدت کاهش داده اســت، 
از طرفــی پدیده تغییر اقلیم رژیم بارش ها در اســتان را به 
صورت رگباری تغییر داده و قرار گرفتن این دو در کنار هم 
خطر وقوع سیل را به مراتب افزایش داده است.هرچند سال 
گذشته میزان بارندگی ها در استان ۲۶ درصد افزایش یافت 
اما نتوانســت عطش کویر را برطرف و هنوز هم ۹۹ درصد 
مساحت اســتان درگیر با پدیده خشکسالی است.به اذعان 
کارشناســان کمبودهای تجمعی منابع آبی آنقدر در طول 
سال های خشکســالی بالا رفته که با چندین سال ترسالی 
جبران نمی شود، از طرف باران های رگباری سبب شده که 
در مدت زمان کم شــاهد حجم زیادی از باران باشیم که به 
دلیل از بین رفتن پوشش گیاهی و کاهش نفوذپذیری خاک 
ســیل را به دنبال خواهد داشت، چیزی که در سال گذشته 
برای برخــی مناطق اســتان رخ داد و در برخی از مناطق 
خســاراتی را نیز به بار آورد.امسال نیز الگوهای هواشناسی 
بارش هــای نرمال از نوع رگباری را برای پاییز و زمســتان 
استان پیش بینی کرده اند و همین امر لزوم آمادگی با پدیده 
ســیل را دوچندان کرده است.مدیرکل هواشناسی خراسان 
جنوبی در ایــن ارتباط در گفت و گو با خبرنگار مهر اظهار 
داشت: طبق نظر کارشناسان هواشناسی طی سه سال اخیر 
رژیم بارش ها در کشــور تغییر پیدا کرده و بیشتر به صورت 
بارندگی های رگباری شــده است.علیرضا خندان رو، تغییر 
اقلیم و گرمایش جهانی را مهمترین دلیل این پدیده عنوان 
کرد و گفت: به دنبال این پدیده طی سال های اخیر هرچند 
حجم بارندگی ها تغییر زیادی نکرده اما میزان بارندگی ها در 
یک زمان کوتاه بیشــتر و به صورت رگباری شده است.وی 
اضافه کرد: همانطور که در فروردین و اردیبهشت ماه امسال 
حجم زیادی بارندگی در زمان کمتر از ۴۸ ساعت داشتیم و 

همین امر سبب بروز خسارت به بخش هایی از استان شد.

ادامه تراژدی خشکسالی
 در ۹۹ درصد مساحت استان

مدیرکل هواشناسی خراسان جنوبی با اشاره به افزایش 
۲۶ درصدی میزان بارندگی های اســتان در ســال زراعی 
گذشــته، یادآور شد: با وجود چند ســال ترسالی بازهم دو 
دهه خشکسالی و کمبودهای تجمعی آبی در استان نه تنها 
جبران نمی شــود بلکه شاهد افزایش خسارت بارندگی های 
نیــز هســتیم.خندان رو همچنین بارندگی هــای نرمال را 
برای آذرماه امســال پیش بینی کرد و گفت: طبق الگوها و 
نقشه های هواشناسی در آذرماه میزان بارندگی ها در بیشتر 
نقاط اســتان نرمال و برای بیرجنــد و قاین کمتر از نرمال 
پیش بینی شده است. وی با بیان اینکه در دی ماه نیز میزان 
بارندگی ها برای بخش مرکــزی کمتر از نرمال خواهد بود، 
بیان داشــت: در بهمن ماه نیز شرایط بارندگی نرمال پیش 
بینی شده اســت.مدیرکل هواشناســی خراسان جنوبی با 
بیان اینکه هنوز هم ۹۹ درصد مســاحت اســتان درگیر با 
پدیده خشکسالی است، بیان کرد: در حال حاضر ۶۱ درصد 
مســاحت استان درگیر خشکسالی بسیار شدید، ۲۳ درصد 
خشکسالی شــدید، ۱۲ درصد خشکسالی متوسط و چهار 
درصد نیز درگیر با خشکســالی خفیف است.به گفته وی با 
وجود اینکه در سال زراعی گذشته شاهد بارندگی های خوب 

در اســتان بودیم اما بازهم چهارمین استان کم باران کشور 
بودیم.

خشکسالی با چند سال ترسالی جبران نمی شود
مدیرکل مدیریت بحران استانداری خراسان جنوبی نیز 
در گفــت و گو با خبرنگار مهر با اشــاره به اینکه در ســال 
گذشته میزان بارندگی های استان چهار برابر شد، اظهار کرد: 
هرچند در بحث خشکسالی شرایط حادی همانند سال های 
گذشته نداشــتیم اما خشکسالی با چند سال ترسالی تمام 
نمی شود.ابوالحســن میرجلیلی ادامه داد: خشکسالی دارای 
اثرات ثانویه زیادی از جمله کاهش شدید منابع آبی، کاهش 
گوارایی آب و افزایش میزان شوری آن، افت محصول و بروز 
آفات است که این آثار با چند سال بارندگی جبران نمی شود.

وی با بیان اینکه دو دهه خشکسالی در استان سبب از بین 
رفتن پوشش گیاهی و کاهش نفوذ پذیری خاک شده است، 
افزود: همین امر سبب شــده با اندک بارندگی شاهد وقوع 

روان آب در استان باشیم.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری خراسان جنوبی ادامه 
داد: همچنین طی سال های اخیر شاهد بارش های رگباری 
در سراسر کشور هستیم که سبب ایجاد سیلاب می شود و 
در این زمینه خراســان جنوبی به دلیل سال ها خشکسالی 
شرایط نامناسب تری دارد.میرجلیلی با اشاره به اینکه طبق 

رصدی که در ۱۰ ســال گذشــته انجام شده هر ساله طی 
بهمن و اســفند ماه و همچنین فروردین و اردیبهشت ماه 
بارندگی هــای رگباری در اســتان داریم، بیان کرد: هرچند 
حجم این بارندگی ها کم است اما بارندگی های زیاد در مدت 
زمان کم ســبب ایجاد روان آب و بروز سیلاب می شود.وی، 
راهداری، پلیس راه، هلال احمر، اورژانس و راه و شهرسازی 
را پنج بازوی مدیریت بحران دانســت و گفت: این بازوهای 
مدیریت بحــران در نیمه دوم و دو ماهه ابتدای ســال در 
حالت آماده باش هستند تا از بروز خسارات جلوگیری کنند.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری خراسان جنوبی با بیان 
اینکه در حال حاضر آمادگی ضمنی از نظر نیروی انســانی 
و تجهیــزات مدیریت بحران در همه شهرســتان ها وجود 
دارد، عنوان داشت: در همین راســتا با دستور استاندار در 
شهریور و مهرماه امسال ۲۴ تیم به مناطق سیل خیز استان 
اعزام شــدند.میرجلیلی اضافه کرد: این تیم ها متشــکل از 
کارشناسان مدیریت بحران، فرمانداری، شهرداری، دهیاران، 
بخش داران، راه و شهرسازی، آب منطقه ای، راهداری بودند 
که به محدوده شــهرها و روســتاها اعزام و وضعیت سیل 
بندها، کانال های جمع آوری آب، پل ها، آب نماها را بررسی 

کرده اند.
مردم هشدارها را جدی بگیرند

وی با اشــاره به اینکه طی ۱۰ سال گذشته تعداد افراد 
فوت شده در سیلاب بر اثر بی احتیاطی راننده و یا توقف در 
حریم و بستر رودخانه ها بوده است، بیان کرد: برای کاهش 
خســارات ناشــی از ســیل، مردم یکی از مهمترین بازوان 
مدیریت بحران هستند که می توانند در مواقع بروز حوادث 
بــا رعایت برخی نکات هرچند کوچک از بروز بســیاری از 
حوادث جلوگیری کنند.مدیرکل مدیریت بحران استانداری 
خراســان جنوبی از مردم خواست اطلاعیه ها و هشدارها را 
جدی بگیرند و در صورتی که آب از حد معینی بیشتر شد از 
توقف در مسیر رودخانه و یا عبور از بستر آن خودداری کنند.
میرجلیلــی اضافه کرد: همچنین از کشــاورزان و دامداران 
درخواســت داریم نسبت به ایمن سازی اماکن کشاورزی و 
دامداری اقدام کنند تا شــاهد کاهش بروز خسارات باشیم.
با وجود همه هشــدارهای داده شــده بروز سیل در ابتدای 
امسال برخی از مناطق استان را دچار خسارت هایی کرد که 
با آغاز فصل سرما هنوز هم جبران نشده است. از طرفی هنوز 
هم ســاخت و ساز ها در مسیر رودخانه ها ادامه دارد و هنوز 
هم طرح جامع سیلاب بیرجند بعد از ۱۰ سال به سرانجام 

نرسیده است.

معاون استاندار سمنان بابیان اینکه با معدن بوکسیت تاش ۲۶بند تفاهم نامه 
امضا شده است، گفت: این معدن تا ضمانت های اجرایی لازم در رعایت ضوابط 
محیط زیســت اعمال نکند بســته می ماند.حشمت الله عســگری در گفتگو با 
خبرنــگار مهر، با اشــاره به آخرین تصمیم گیری پیرامون معدن بوکســیت در 
شــاهوار شــاهرود، ضمن اظهار اینکه این واحد معدنی ملزم به برطرف کردن 
ایرادات زیســت محیطی شده اســت، ابراز داشت: این معدن تا ضمانت اجرایی 
زیست محیطی را رعایت نکند کماکان تعطیل باقی می ماند.وی بابیان اینکه ۲۶ 
بند تفاهم با معدن بوکســیت منعقد شده است، افزود: بخشی از این تفاهم نامه 
انجام شده لذا برای حل تناقضات ناظر بی طرف در منطقه مستقر شد تا گزارش 
صرف بوکســیت نباشد و طبق آمار این ناظر برداشتی از منطقه صورت نگرفته 

است.
معاون امور اقتصادی استاندار سمنان بابیان اینکه چند طرح بزرگ صنعتی 
برای شــرق اســتان در حال انجام اســت که از نظر ریالی، ارزی و اشتغال زایی 
تحولات خوبی را ایجاد خواهد کرد، ابراز داشت: سال ها از ظرفیت معادن جنوب 
شــاهرود غفلت شده بود لذا این پتانسل شناســایی و در حال فراوری هستند 
که به زودی به مرحله ای می رســند تا واحدهای پایین دســت را فعال کند به 
این معنا که این واحدها در ســال های آینده به تولید انبوه می رســند و حتما 
واحدهای پایین دســت را برای فراوری نیاز دارند.عســگری بابیان اینکه برای 
شــرق استان ســمنان تحولات خوبی در حوزه معادن شــاهد هستیم، تصریح 
کرد: در میامی به عنوان کانون هدف و تصویب ســتاد برنامه ریزی استان ستاد 
توسعه این شهرســتان با ریاست اســتاندار به طور جد در حال پیگیری است 
لذا برای توســعه منطقه، ۵۰ پروژه خاص منظور شد.وی بابیان اینکه برای ۳۱ 
شــهر استان سمنان ستاد توسعه تشکیل شــده که یکی از آن ها میامی است، 
افزود: اگر تحرک خوبی را در مجموع برای منطقه شــرق استان شاهد هستیم 
مصداق همین پروژه ها اســت که در بدترین شرایط تحریم، مسائل ارزی و مالی 

شروع شده در حال انجام کار است.
معاون امور اقتصادی استاندار ســمنان بابیان اینکه سال گذشته از مجموع 
۷۰۳ واحد تولیدی راکد استان ۱۰۰ واحد به مسیر تولید بازگشتند، ابراز داشت: 
مابقی به دلیل نداشــتن تکنولوژی لازم یا سرمایه گذار مشکلشان با بانک حل 
نشــد لذا جزو برنامه های کاری تعیین تکلیف واحدهــای تولیدی و ۵۰ واحد 
تملیکی بانک ها اســت. عســگری در ادامه تصریح کرد: هر واحد تولیدی باید 
نسبت ثابت از صاحبان سهام را داشته باشد که این عدد ۲۵ درصد است یعنی 
هر ســرمایه گذاری باید حداقل ۲۵ درصد ارزش کارخانه برای خودش باشــد 
وقتی کمتر از این می شــود یعنی قدرت مالکیت آن فرد پایین می آید و ریسک 
فعالیت حیات بســیار بالا خواهد شد و تسهیلات مجدد به معنای کاهش سهم 
مالک در کارخانه خواهد بــود.وی افزود: به عنوان مثال اگر صاحب کارخانه ای 

باشد که ۱۰ درصد سهم دارد و ۹۰ درصد آن وام است یعنی ریسک بازپرداخت 
آن بســیار بالا خواهد بود بنابراین واحدهایی که سال های گذشته وام گرفته و 
پس نداده اند و دوباره درخواســت وام دادند از آن نسبت پایین تر می آید و باید 
وثیقه قوی تری را ارائه دهند و این درحالی اســت که بابت وام های قبلی وثیقه 
گذاشته شده و تصفیه نشده لذا یکی از مشکلات موجود در استان سمنان تامین 

وثیقه برای تسهیلات است.

سیلوخشکسالیباهممیآیند

بارش باران بر تن تفتیده کویر

معاوناموراقتصادیاستاندارسمنان:
معدنبوکسیتشاهوارضوابطزیستمحیطیرارعایتنکندبستهمیماند

عملیاتاجراییتصفیهخانهاشنویه
آغازشد

گروه شهرســتانها: عملیات اجرایی تصفیه خانه فاضلاب اشنویه با حضور 
معاون وزیر نیرو و مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور آغاز شد.

مدیرعامل شــرکت مهندسی آب و فاضلاب کشــور در آیین کلنگ زنی این 
طرح گفت: متوســط شاخص بهره مندی آذربایجان  غربی ۱۵ درصد از متوسط 
کشوری بیشــتر است. حمیدرضا جانباز افزود: تصفیه خانه شهرستان اشنویه از 
مدلی بســیار پیشــرفته اســت که احداث آن به تازگی در کشور متداول شده 
اســت و یکی از ویژگی های مهم آن امکان استفاده از پساب این تصفیه خانه در 
بیشتر مصارف از جمله در بخش صنعتی است. مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
آذربایجان غربی نیز اظهار کرد: برای اجرای ســامانه فاضلاب شهر اشنویه ۶۵۳ 
میلیارد ریال اعتبار پیش بینی شده است. علیرضا رضوی افزود: این تصفیه خانه 
با ظرفیت ۹ هزار و ۷۷۵ مترمکعب در شــبانه روز از سامانه فرآیند لجن فعال با 
هوادهی گســترده و قابلیت حذف ازت و فسفر برخوردار است. وی طول شبکه 
جمع آوری اصلی و فرعی را ۱۰۲ کیلومتر عنوان کرد و گفت: این تصفیه خانه در 
زمینی به مساحت ۲۴ هزار مترمربع و با ۲ ایستگاه پمپاژ اجرا می شود و جمعیت 

هدف آن ۵۲ هزارنفر برای افق سال ۱۴۲۵ است.
 

شهرکصنعتیپوشاکدرقزویناحداثمیشود
گروه شهرستانها: شــهرک صنعتی تخصصی پوشــاک در مساحتی به 
وســعت ۵۰ هکتار در اســتان قزوین احداث می شود. به گزارش روابط عمومي 
شرکت شهرکهاي صنعتي استان قزوین، »حمیدرضا خانپور« مدیرعامل شرکت 
شهرک های صنعتی استان قزوین با اعلام این خبر اظهار داشت: عملیات اجرایی 
احداث و کار آماده ســازی زیرساخت های مربوط به این شهرک صنعتی از دهه 
مبارک فجر امســال در شهرســتان آبیک آغاز خواهد شــد. وی اظهار داشت: 
شــهرک صنعتی پوشاک در جوار شهرک صنعتی کاسپین ۲ قرارخواهد گرفت 
وسرمایه گذاران حوزه پوشاک با ایجاد واحدهای تولیدی و استقرار ماشین آلات 
صنعتی به روز و پیشــرفته در این مکان ها به کار تولید انواع پوشــاک خواهند 
پرداخت. خانپور با بیان اینکه توانمندی بالایی در حوزه تولید پوشاک در کشور 
وجود دارد، اظهار داشــت: وجود شــهرک صنعتی تخصصی پوشاک می تواند 
هزینه هــای تولیدکنندگان این بخش را با ایجاد زنجیــره تولید کاهش داده و 
موجب تقویت تولید ملی در این بخش شــود. مدیرعامل شــرکت شهرک های 
صنعتی اســتان قزوین همچنین گفت: توجه به برندســازی پوشاک کشور که 
مورد غفلت واقع شــده از دیگر مواردی است که در ساخت این شهرک صنعتی 

دنبال خواهد شد.
پیشبینیصید۱۰هزارتنماهی
ازآبهایراهدوردرجاسک

گروه شهرستانها: فرماندار شهرستان جاسک از پیش بینی صید ۱۰ هزار 
تن ماهی توسط شــناورهای راه دور در سال جاری خبر داد. »محمد رادمهر« 
فرماندار شهرســتان جاسک در حاشیه بازدید از شــناور های آب های راه دور، 
گفت: شهرستان جاســک دارای ۱۵ شناور صید آب های بین المللی موسوم به 
شناورهای صید راه دور  اســت که این شناور ها در سال گذشته حدود ۷ هزار 
تن صید داشته اند. وی عنوان کرد: باتوجه به فعال بودن هر ۱۵ شناور صید در 
آب های دور، پیش بینی ما این است که در سال جاری این میزان صید، به ۱۰ 
هزار تن برســد.  فرماندار جاســک افزود: اکثر ماهی های صید شده توسط این 
شناورها به کارخانجات تن ماهی برخی از استان های کشور منتقل می شود که 
این امر خود موجب رونق تولید خواهد شد. وی در پایان خاطر نشان کرد: فصل 
صید از شهریور ماه آغاز و تا تیر ماه سال بعد ادامه دارد که در مجموع کل صید 

شناورهای شهرستان حدود ۴۵ هزار تن در سال است.

۱۰درصدسپردههایبانکیخراسانرضوی
معادلبودجهیکسالهشهرداریمشهد

اقتصاد  اولین نمایشگاه فرصت های ســرمایه گذاری و  گروه شهرستانها: 
شــهری در مشهد با برپایی ۵۴ غرفه و با حضور ۲۷ ســفیر آغاز به کار کرد و 
قرار اســت ۸۰۰۰ میلیارد تومان تفاهم نامه در این نمایشگاه امضا و ابلاغ شود. 
محمدرضا حیدری رئیس شــورای شهر در افتتاحیه این نمایشگاه گفت: ۱۰۰ 
هزار میلیارد تومان سپرده بانکی در استان وجود دارد که اگر حوزه اقتصادی ما 
و مدیریت شهری بتواند ۱۰ درصد این مبلغ را در مسیر کسب و کارهای شهری 
هدایت کند، میزان سرمایه معادل با یک سال بودجه شهری مشهد است. امروز 
با سختی و مشقت بسیار و از راه هایی چون انتشار اوراق قرضه، مصکوک و اخیرا 
از طریق لیزینگ می توانیم ۴ تا ۵ میلیارد تومان بودجه شــهری فراهم  کنیم و 
این نمایشگاه می تواند روش  های جذب سرمایه موجود در شهر برای فعالیت های 
شهری را به ما نشان دهد. رضا خواجه نائینی معاون مالی و پشتیبانی شهرداری 
مشــهد نیز در این مراســم گفت: تاکنون ۲۰ پروژه راکد به حرکت درآمده و 
پروژه های جدیدی هم آغاز شــده است. به واسطه جذب ۳۰هزار میلیارد تومان  
سرمایه گذاری بیش از ۶۰ هزار شغل در مشهد ایجاد شده است. علی رسولیان 
معاون اقتصادی اســتاندار خراســان رضوی بیان داشت: در قالب مثلث توسعه 
اقتصادی ۱۱۲۵ تفاهم نامه سرمایه گذاری در استان به امضا رسیده که مجموع 
سرمایه های این تفاهم نامه ها ۱۱۲۸ میلیارد تومان است؛ البته منکر نیستیم که 
ممکن اســت بخشی از این سرمایه عملی نشود. با طرح مثلث توسعه اقتصادی 
به دنبال جذب ســرمایه ها در استان هستیم؛ تا امروز ۱۴۰ شرکت برای توسعه 
روستاها متقاضی شده  و تعهد کرده اند که ۱۱۰۰ روستای استان را توانمند کنند 

و همچنان در این بحث متقاضی بسیاری وجود دارد.

کاهش27۰درصدیکشفانشعاباتغیرمجاز
آبوفاضلابدراصفهان

گروه شهرســتانها: در هشت ماهه ســال جاری ۲۰۱ فقره انشعابات غیر 
مجاز آب و فاضلاب در سطح استان اصفهان کشف شد این در حالیست که در 
مدت مشابه سال قبل این رقم ۵۵۳ فقره انشعاب  بوده که بیانگر کاهش ۲۷۰ 
درصدی کشف غیر مجاز انشعابات آب و فاضلاب است.  مدیرعامل شرکت آب 
و فاضلاب اســتان اصفهان اعلام کرد: در هشت ماهه سال جاری ۱۲۸ انشعاب 
آب غیر مجاز و ۷۳ فقره انشعاب فاضلاب غیر مجاز توسط پیمایش گران شرکت 
آبفا اســتان اصفهان کشف شد. هاشــم امینی با اشاره به تعیین تکلیف کشف 
انشعابات غیر مجاز تصریح کرد: از ۱۲۸ فقره کشف  غیر مجاز آب ۸۳ فقره آن 
تعیین تکلیف گردید. وی با بیان اینکه کشف انشعابات آب غیر مجاز در کاهش 
هدر رفت آب موثر اســت عنوان کرد: در هشــت ماهه سال گذشته ۲۴۹ فقره 
انشــعاب غیر مجاز آب کشف گردید که در سال جاری با تلاش پیمایش گران 
کشف انشعابات غیر مجاز آب به ۱۲۸ فقره کاهش یافت. این امر در جلوگیری از 
هدر رفت آب موثر است. مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان گفت: 
حدود ۹۵ درصد شناســایی انشــعابات غیر مجاز مربوط به مشترکین خانگی 
می باشد. امینی نصب انشعابات غیر مجاز را خلاف اخلاق و غیر شرعی برشمرد 
و خاطرنشان ساخت: در نصب انشعابات غیر مجاز اصول فنی نیز به هیچ عنوان 
رعایت نمی شــود، همین مسئله  علاوه بر تخلف قانونی مشکلاتی را  در توزیع 
عادلانه آب ایجاد می کند که نوسانات  در فشار شبکه توزیع یکی از تبعات ناشی 

از این امر است.

بازگشتواحدشماره6گازینیروگاهشهیدرجایی
بهمدارتولیدبرق

گروه شهرستانها: واحد شماره ۶ گازی نیروگاه شهید رجایی پس از پایان 
تعمیرات، به شبکه سراسری تولید پیوســت. به گزارش روابط عمومی شرکت 
مدیریت تولید برق شــهید رجایی، واحد شــماره ۶ گازی نیروگاه که به منظور 
انجام تعمیرات بازدید از محفظه احتراق و تعویض نازل از شبکه تولید برق خارج 
شــده بود، پس از پایان فعالیت های تعمیراتی، دوباره به مدار تولید، بازگشــت. 
بازدید از مســیر گاز داغ و تعویض نازل مرحله اول، بازدید از تجهیزات ژنراتور، 
بازدید از تجهیزات اکسسوری، همچنین تعویض اکپنشن جوینت های دایره ای، 
بازدید از اگزوز و کوپه لود به منظور رفع نشــتی گاز داغ، بخشی از فعالیت های 
تعمیرات این دوره ی واحد شماره ۶ گازی بود که از سوی متخصصان مکانیک، 
الکتریک و ابزار دقیق نیروگاه به انجام رســید. بازدید از تجهیزات جانبی بویلر، 
بازدید از بویلر فیدپمپ ها، بازدید از سیل های دایورتر دمپر و بازدید و سرویس 
کاری والوهای دستی، موتوری، کنترل والوها و رلیف والوها، از دیگر فعالیت هایی 

بود که با استفاده از ظرفیت های داخلی به انجام رسید.

اخبار کوتاه

فقرشیرازدرمجسمههایمتناسب
بافرهنگوتاریخاینکلانشهر

گروه شهرستانها: شهردار شیراز نبود مجسمه هایی که متناسب با فرهنگ 
و تاریخ و ســابقه این کلانشهر باشد را یک ضعف جدی و فقر در شیراز دانست 
و عنوان کرد: طی این ســال ها یا کار فاخری انجام نشــده یا با دید تجاری به 

پروژه های این چنینی نگریسته شده است.
حیدر اسکندرپور در نخستین سمپوزیوم بین المللی مجسمه سازی شیراز بیان 
کرد: شیراز داشته های فرهنگی غنی دارد و در سال های گذشته کمتر تلاش شده 
تا یک ثروت به شهر بیفزاییم. او با تاکید بر اینکه تلاش ما بر این است تا فضایی 
ایجاد شــود که مردم در محیط زندگی خود احساس آرامش کنند، افزود: گاهی 
اوقات تصور می کنیم که صرفا با ایجاد ســخت افزارها، رفاه لازم برای شهروندان 
ایجاد می شود اما ارتقای کیفیت زندگی گاهی به نحوه تعامل مردم با هم و مردم 
با مسئولان و برعکس باز می گردد. شهردار شیراز ادامه داد: با این نگاه، به دنبال 
ارائه خدمات شهری بهتر برای یک زندگی با کیفیت در شهر هستیم. اسکندرپور 
تاکید کرد که تلاش مجموعه مدیریت شــهری شیراز بر این است که در حوزه 
حمل و نقل شهری تا جایی که امکان دارد شهروند را با شهر و حضور در شهر و 
پیاده روی در شهر آشتی دهیم. شهردار شیراز با بیان اینکه مدیران کلانشهرها 
به دنبال توسعه زندگی پیاده در محیط شهری هستند، گفت: در شهر شیراز این 
رویکرد طی دو ســال اخیر به طور جد با اجرای پروژه هایی در دســتور کار قرار 
گرفت. شهردار شــیراز همچنین با بیان اینکه این سمپوزیوم فرصتی را فراهم 
می کند تا آثار فاخری در شهر نصب شــود، ابراز امیدواری کرد که با تداوم این 
سمپوزیوم طی سال های آینده، تورهای گردشگری علاوه بر بازدید از داشته های 

این کلانشهر، از آثار فرهنگی نظیر مجسمه ها نیز بازدید کنند.
رئیس کمیسیون گردشگری شورای شــهر شیراز نیز در ادامه این مراسم با 
بیان اینکه جای رویداد مجســمه سازی در شــیراز خالی بود، گفت: از آنجا که 
المان ها آبروی شیراز هستند، این سمپوزیوم می تواند به یک رویداد بزرگ هنری 
در شیراز تبدیل شود. ســولماز دهقانی با یادآوری اینکه جای مجسمه های که 
بر غنای فضای فرهنگی شــیراز بیفزاید خالی است، طی روزهای آینده عملیات 

اجرایی خط تراموا و محور رمضانی شیراز آغاز می شود.

رونوشت آگهی حصر وراثت
 آقای احمد قهرمانی دارای ش ش 7 بشرح دادخواست به کلاسه 981215 از این دادگاه درخواست گواهی حصر 
وراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان حسین قهرمانی  به ش ش 22 در تاریخ 98/07/19 اقامتگاه دائمی 

خود بدرود زندگی گفته ورثه آنمرحوم منحصر است به: 
1- احمد قهرمانی ف حسین ش ش 7  ت ت 1350 صادره از شاهیندژ پسر  متوفی  

2- خدیجه قهرمانی  ف حسین ش ش 143  ت ت 1349 صادره از شاهیندژ  دختر  متوفی  
3- گل اندام  قهرمانی ف حسین ش ش 27025  ت ت 1354 صادره ازمیاندوآب دختر  متوفی  

4- سناور فریوری  ف غلام ش ش 2938880332  ت ت 1327 صادره از شاهیندژ همسر  متوفی  
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا هرکسی اعتراضی دارد و 
یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشــد از تاریخ نشر نخســتین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تقدیم دارد والا گواهی 

صادر خواهد شد .
رئیس شعبه اول  شورای حل اختلاف شهرستان میاندوآب  - خلیل نقی پور

رونوشت آگهی حصر وراثت
 خانم خدیجه قوی دارای ش ش 19 بشرح دادخواست به کلاسه 981144 از این دادگاه درخواست گواهی حصر 
وراثت نموده و چنین توضیح داده که شــادروان غلامحسن رحیمی به ش ش 6 در تاریخ  1398/07/03 اقامتگاه 

دائمی خود بدرود زندگی گفته ورثه آنمرحوم منحصر است به 
1- طاها رحیمی ف غلامحسن ش م 2960996739  ت ت 1388 صادره از میاندوآب پسر  متوفی  

2- خدیجه قوی  ف تارویردی ش ش 19  ت ت 1362 صادره از مراغه همسر  متوفی  
3- خو شقدم صالحی آقجه مشهد ف حسین ش ش 190  ت ت 1336 صادره از مراغه مادر  متوفی  

4- اصغر رحیمی ف حسین ش ش 297  ت ت 1330 صادره از مراغه پدر  متوفی  
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا هرکسی اعتراضی دارد و 
یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشــد از تاریخ نشر نخســتین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تقدیم دارد والا گواهی 

صادر خواهد شد.
رئیس شعبه اول شورای  حل اختلاف شهرستان میاندوآب – خلیل نقی پور

رونوشت آگهی حصر وراثت
 خانم زینب احمدی دارای ش ش 2960228197 بشــرح دادخواست به کلاسه981136 از این دادگاه درخواست 
گواهــی حصر وراثت نمــوده و چنین توضیح داده که شــادروان علی نجفی پناه  بــه ش ش 2946 در تاریخ  

1398/08/04اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته ورثه آنمرحوم منحصر است به: 
1- امیررضا نجفی پناه ف علی  ش م 2961006643  ت ت 1388 صادره از میاندوآب پسر  متوفی  

2- زهرا نجفی پناه ف علی ش م 2961343550  ت ت 1395 صادره از میاندوآب دختر  متوفی 
3- زینب احمدی ف برجعلی ش م 2960228197  ت ت 1372 صادره از میاندوآب همسر  متوفی 

4- آذر  نکوئی بگتاش ف اکبر ش ش 1738ت ت 1337 صادره از میاندوآب مادر  متوفی 
5- برجعلی نجفی پناه ف میرزاعلی ش ش 16  ت ت 1340 صادره از میاندوآب پدر  متوفی 

اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا هرکسی اعتراضی دارد و 
یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشــد از تاریخ نشر نخســتین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تقدیم دارد والا گواهی 

صادر خواهد شد .
رئیس شعبه اول  شورای  حل اختلاف شهرستان میاندوآب- خلیل نقی پور

رونوشت آگهی حصر وراثت
 آقای ولی کریمی ســیلابی دارای ش ش 7631 بشرح دادخواســت به کلاسه 980664 از این 
دادگاه درخواســت گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان عیسی کریمی 
سیلابی  به ش ش 443 در تاریخ  98/8/8 اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته ورثه آنمرحوم 

منحصر است به: 
1- آذر اصغرزاده ش ش 4  ت ت 1333 همسر  متوفی  

2- الناز کریمی سیلابی ش ش 2929  ت ت 1366 دختر  متوفی 
3- ولی کریمی سیلابی ش ش 7631 ت ت 1351 پسر متوفی  

4- مجید کریمی سیلابی ش ش 7935  ت ت 1353 پسر  متوفی  
5- امیر کریمی سیلابی ش ش 8245 ت ت 1355 پسر متوفی 

اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت و یک مرتبه آگهی می نماید تا 
هرکسی اعتراض دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک 

ماه به دادگاه تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد .
بخشعلی نژاد رئیس شعبه 14 شورای  حل اختلاف ماکو

رونوشتآگهیحصروراثت
خانم فاطمه دهقانپور دارای ش ش 14619 بشــرح دادخواســت به کلاسه 980974ح 1 از این 
دادگاه درخواســت گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان اسداله دهقانپور 
به ش ش 955 در تاریخ 98/7/19 اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته ورثه آنمرحوم منحصر 

است به: 
1- بهمن دهقانپور ف اسداله ش ش 2 ت ت 1336 پسر متوفی  

2- جعفر دهقانپور ف اسداله ش ش 12 ت ت 1350 پسر متوفی  
3- ایرج دهقانپور ف اسداله ش ش 13263 ت ت 1352 پسر متوفی  

4- کاظم دهقانپور ف اسداله ش ش 562 ت ت 1354 پسر متوفی  
5- سکینه دهقانپور ف اسداله ش ش 8 ت ت 1340 دختر متوفی  
6- ربابه دهقان پور ف اسداله ش ش 2 ت ت 1342 دختر متوفی  

7- معصومه دهقانپور ف اسداله ش ش 1515 ت ت 1343 دختر متوفی  
8- خدیجه دهقانپور ف اسداله ش ش 1580 ت ت 1345 دختر متوفی  
9- فاطمه دهقانپور ف اسداله ش ش 14619 ت ت 1356 دختر متوفی  

اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت پی در پی فقط ماهی یک مرتبه 
آگهی می نماید تا هرکسی اعتراض دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین 

آگهی ظرف سه ماه به داگاه تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.
رئیس شعبه اول شورای حل اختلاف سلماس- جوان

آگهی ابلاغ اجرائیه وفق ماده ۱۸ آئیننامه اجرای اسناد رسمی
بدین وسیله به آقای حبیب عبدلی فرزند یاری شناسنامه شماره ۱۴۲۸ 
کدملی ۳۷۳۲۳۶۵۸۴۰ ساکن همدان خ کرمانشاه ابلاغ می شود که آقای 
جلیل رضائی جهت وصول مبلغ ۱۱۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال به اســتناد چک 
شــماره ۲/۳۰۲۹۶۰ علیه شــما اجرائیه صادر نموده و پرونده اجرائی به 
کلاســه ۹۸۰۱۸۵۵ در این اداره تشکیل شــده و بعلت ناقص و مجهول 
بودن آدرس، محل اقامت شــما به شرح متن ســند شناخته نشده ، لذا 
بنا به تقاضای بســتانکار طبق ماده ۱۸ آئین نامه اجرا مفاد اجرائیه فقط 
یک مرتبه در یکی از روزنامه های کثیرالانتشــار محلی آگهی می شود و 
چنانچه ظــرف مدت ده روز از تاریخ این آگهی که روز ابلاغ محســوب 
می گردد نســبت به پرداخت بدهی خود اقــدام ننمایید عملیات اجرائی 

جریان خواهد یافت.م الف: ۱۴۵۱
تاریخ انتشار: ۹۸/۹/۱۴ 

مسئول اداره اجرای اسناد رسمی همدان- جلال حدادی

»آگهی فقدان سند مالکیت«
نظر به اینکه آقای مصطفی نوروزی گلشــیخ به وکالت از بانو فاطمه و آقایان حســن و عباس و 
حسین و علی اصغر پور ذوالفقار طبق وکالتنامه شماره ۱۸۱۱۲ مورخ ۹۸/۷/۱۴ و ۱۶۰۴۵ مورخ 
۹۷/۹/۶ دفترخانه ۲۷۶ مشــهد و ۴۴۴۳۰ مورخ ۹۸/۹/۲ دفتر ۲۹۰ مشــهد به اســتناد ۲ برگ 
استشــهادیه گواهی شــده منضم به تقاضای کتبی جهت دریافت سند مالکیت المثنی نوبت اول 
به این اداره مراجعه نموده و مدعی می باشند سند مالکیت ششدانگ یک قطعه زمین به شماره 
پلاک ۲۲۱ فرعی از ۵۸ فرعی از ۱۸ اصلی بخش ۹ مشهد ، که متعلق به موکلین وی میباشد به 
علت سهل انگاری مفقود گردیده است. با بررسی دفتر املاک معلوم شد ششدانگ ذیل صفحه ۷۶ 
دفتر ۴۱ شماره ثبت ۴۶۳۱ بنام فاطمه پورذوالفقار)یک سهم مشاع از ۹ سهم ششدانگ( و علی 
اصغر پورذوالفقار)دو ســهم مشاع از ۹ سهم ششدانگ( و عباس پورذوالفقار)یک سهم مشاع از ۹ 
سهم ششدانگ( و حسین پورذوالفقار )دو سهم مشاع از ۹ سهم ششدانگ( و حسن پورذوالفقار)دو 
ســهم مشاع از ۹ سهم ششدانگ( همگی به اســتثناء ثمن اعیان ثبت و اسناد چاپی شمارههای 
۹۱۱۶۳۹/۲ الی ۶۱۱۶۴۴/۲ ســند المثنی نوبت اول شماره ۱۶۴۲۴۱ صادرگردیده است سپس 
مقادیری از مالکیت فاطمه و حســن و عباس و حســین پورذوالفقار از طریق ماده ۱۴۷ اصلاحی 
و به غیر منتقل گردیده اســت. دفتر املاک بیش از این حکایتی ندارد. لذا به اســتناد ماده ۱۲۰ 
اصلاحی قانون ثبت، مراتب یک نوبت آگهی و متذکر می گردد هر کس نسبت به ملک مورد آگهی 
معامله ای انجام داده یا مدعی وجود ســند مالکیت نزد خود می باشد، بایستی ظرف مدت ده روز 
از تاریخ انتشــار آگهی اعتراض کتبی خود را به پیوست اصل سند مالکیت یا سند معامله رسمی 
به این اداره تســلیم نماید، بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر و یا وصول 
اعتراض بدون ارائه ســند مالکیت یا ســند معامله رسمی نسبت به صدور سند مالکیت المثنی و 

تسلیم آن به متقاضی اقدام خواهد شد.م الف ۳۱۷
حمیدرضا افشار-رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه ۵ مشهد مقدس
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رئیس مرکز مبارزه با جرایم ملی و سازمان یافته پلیس فتا 
ناجا به شــهروندان درباره وب سایت های جعلی با موضوع 

ثبت نام در طرح معیشتی هشدار داد. 
به گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان، ســرهنگ مصطفی 
نــوروزی رئیــس مرکز مبــارزه با جرایم ملی و ســازمان 
یافته پلیس فتا ناجا به شــهروندان هشدار داد: مراقب وب 
ســایت های جعلی با موضوع ثبت نام در طرح معیشــتی 

دولت باشید.
نوروزی اظهار کرد: شــهروندانی که موفق به دریافت سبد 
معیشتی دولت نشده اند، می توانند بنابر اعلام وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی به ســامانه ســبد معیشتی به آدرس 
hemayat.mcls.gov.ir مراجعه کنند و یا به سر شماره 

VEZART-REFA پیامک ارسال کنند.
وی ادامــه داد:با توجه به اینکه مســئولان امر برای واریز 
کردن این بسته حمایتی، ساز و کار های مناسب را در نظر 
گرفته اند، بنابراین شــهروندان باید نسبت به این موضوع 
دقت لازم را داشــته باشند و به درخواست های غیرمعقول 

در این زمینه توجه نکنند. 
ســرهنگ مصطفی نوروزی بیان داشــت: در این خصوص 

برخــی افراد شــیاد با ارســال پیامک حــاوی لینک وب 
ســایت های جعلی با موضوع ثبت نام در طرح معیشــتی 

دولــت اقدام بــه هدایت افــراد به صفحات فیشــینگ و 
کلاهبرداری از شــهروندان می کنند.این مقام مســئول با 

اشــاره به اینکه کلاهبرداران با این شیوه به دنبال دریافت 
 cvv2 شــماره کارت بانکــی، رمــز دوم، تاریخ انقضــا و
هموطنان هستند، اظهار داشــت: مجرمان پس از هدایت 
متقاضیان به درگاه های جعلی )فیشینگ(، اطلاعات کارت 
بانکی آن ها را کسب و سپس اقدام به برداشت غیر مجاز از 

حساب آنان می کنند.
رئیس مرکز مبارزه با جرایم ملی و سازمان یافته پلیس فتا 
ناجا تصریح کرد: باتوجه به افزایش آمار جرائم برداشت های 
غیر مجاز از حســاب های بانکی، شهروندان در اسرع وقت 
نســبت به فعال ســازی رمز دوم یک بار مصــرف از طریق 
بانک هــای عامل اقدام نماینــد و در صورتی که هموطنان 
به هر دلیلی با ورود به ســایت های جعلی نســبت به درج 
اطلاعات کارت بانکی خود اقدام نموده اند بایستی بلافاصله 

رمز دوم اینترنتی خود را تغییر دهند.
این مقــام انتظامی گفت: شــهروندان، اخبــار مربوط به 
هــر گونه ارائه خدمــات دولتی را صرفا از ســوی مبادی 
رســمی پیگیری کرده در صورت مشاهده موارد مشکوک 
 مراتب را از طریق ســایت رســمی پلیس فتا به نشــانی

 www.cyberpolice.ir اعلام کنند.

ورود اینترپل به پرونده سایت های هشدار پلیس فتا در مورد ثبت نام در سایت طرح کمک معیشتی 
قمار و شرط بندی

رئیــس پلیس بین الملل ناجا اعــلام کرد که این پلیــس می تواند مدیران 
سایت های شــرط بندی و کلاهبردار در خارج از کشور را تحت تعقیب قرار 
دهد.ســردار هادی شــیرزاد در گفت وگو با ایســنا، درباره اینکه آیا پلیس 
بین الملل می تواند برای مدیران ســایت های شرط بندی و قمار که در خارج 
از کشور اقدام به کلاهبرداری از شهروندان می کنند اعلان صادر کند، گفت: 
موارد مربوط به جرائم ســایت های شــرط بندی و قمار، در حوزه پلیس فتا 
اســت و این پلیس چنین پرونده هایی را بررســی  می کند؛ اما اگر مواردی 
باشــد که نیاز به تعقیب این افراد در خارج از کشــور باشد، حتما از طریق 
مراجع قضایی، اینترپل نیــز به موضوع ورود خواهد کرد.وی در مورد اینکه 
آیا مواردی از برخورد پلیس با چنین ســایت هایی نیز وجود داشته یا خیر؟ 
اظهارکرد: چند مورد پرونده های مربوط به مدیران برخی از سایت ها بوده که 
جرائم مختلفی از جمله کلاهبرداری با قمار و شــرط بندی از ایرانیان را در 
خارج از کشور انجام داده بودند که در این موارد پلیس بین الملل ورود کرده 
است.رییس پلیس بین الملل ناجا اضافه کرد:  به طور کلی در مورد جرائمی که 
مجرمان آن به خارج از کشور متواری شده باشند و ... با دستور و در خواست 
مقام قضایی، پلیس بین الملل نیز ورود خواهد کرد و خوشــبختانه اقدامات 

قابل توجهی نیز در استرداد مجرمان داشته ایم.

خودکشی دختر جوان از روی پل طبیعت تهران 
دختر جوان با پریدن از روی پل طبیعت به پایین دست به خودکشی زد.به 
گزارش رکنا، ســاعت 6 عصر 12 آذر ماه سال جاری ماموران پلیس تهران 
درجریان خودکشــی هولناک دختر جوانــی از روی پل طبیعت تهران قرار 
گرفتند.بدیــن ترتیب تیمی از ماموران پلیس و امدادگران اورژانس به محل 
ســقوط دختر جوان در زیر پل طبیعت در اتوبان مدرس اعزام شدند و خود 
را به بالای سر دختر 24 ساله رساندند.دختر جوان که با مرگ دست و پنجه 
نرم می کرد از ســوی امدادگران اورژانس به بیمارستان فیروزگر منتقل شد 
و تلاش پزشکان برای نجات جان این دختر جوان آغاز شد.اقدامات پزشکی 
برای نجات جان این دختر جوان ادامه داشت اما عقربه ها ساعت 9 شامگاه 
سه شــنبه دختر جوان روی تخت بیمارستان تســلیم مرگ شد.بنا به این 
گــزارش، بازپرس ویژه قتل در خصوص خودکشــی دختر جوان از روی پل 
طبیعت دستور داد تا تیمی از ماموران برای تحقیقات ویژه و بررسی انگیزه 

دختر جوان این اقدام وارد عمل شوند.

هلاکت شروری که ۱۳ مامور نیروی انتظامی را
 به شهادت رسانده بود

فرمانده انتظامی استان کرمان از هلاکت »ولی داد شه بخش« شرور سابقه 
داری خبر داد که در ســال 1۳۸۸، 1۳ تن از ماموران نیروی انتظامی را به 
شهادت رسانده بود. سردار »عبدالرضا ناظری« با اشاره به ۸ ماه کارشناسایی 
و کار اطلاعاتــی مامــوران در قرارگاه عملیانی »ابــوذر« اظهار کرد: در پی 
هلاکت 2 تن از اشرار مسلح در کویر فهرج توسط تکاوران استان کرمان در 
۷ آذر ماه جاری شناسایی اجساد این قاچاقچیان در دستور کار قرار گرفت.
وی در ادامه گفت: با شناســایی اجساد این افراد مشخص شد، یکی از آنها 
فــردی به نام »ولی داد شــه بخش« بوده که ســال 1۳۸۸ در کویر طبس 
با نیروهای فرماندهی انتظامی خراســان جنوبی زمانی که برای دستگیری 
قاچاقچیان در حال انجام ماموریت بودند، درگیر می شود.به گزارش ایسنا و 
به نقل از پایگاه خبری پلیس، فرمانده انتظامی استان کرمان بیان کرد: این 
شرور بی رحم 1۳ تن از جان بر کفان نیروی انتظامی را به بی رحمانه ترین 
شکل در آن سال به شهادت می رســاند. ناظری بیان کرد: از دیگر شرارت 
های وی می توان به شــهادت تعدادی از  نیروهای سپاه در منطقه کورین 
زاهدان، حمل و توزیع مســلحانه مواد مخدر و انجام چندین فقره درگیری 
مسلحانه دیگر در کویر استان کرمان از سال 1۳۸۸ تاکنون اشاره کرد.وی با 
اشاره به اینکه هلاکت وی مورد تائید اداره کل اطلاعات استان کرمان است، 
گفت: هلاکت این شرور موجی از رضایت را در مردم منطقه به همراه داشت 
که امیدواریم مرهمی باشــد، برای دل مادران و فرزندان شهیدانی که برای 

حفاظت از این مرز و بوم جان خود را نثار کردند.

کشف ۱۳ تن پیش ساز مواد مخدر
 توسط گمرک شهید رجایی

در راستای ادامه سیاست های گمرک مبتنی بر ورود کالاهای سلامت محور 
بیش از 1۳ تن پیش ســاز مواد مخدر در گمرک شــهید رجایی کشف شد. 
ابوالفضل اکبرپور ناظر گمرکات اســتان هرمزگان  و مدیرکل گمرک شهید 
رجایی با اعلام این خبر گفت: مرزبانان اقتصادی به محموله ای که به عنوان 
حلال صنعتی اظهار شــده بود، مشکوک و پس از بررسی های به عمل آمده 
و اســتعلامات آزمایشگاهی، مواد مذکور، پیش ساز مواد مخدر صنعتی اعلام 
شد.گفتنی است؛ پیش ساز مکشوفه به میزان 1۳ تن و 200 کیلوگرم از نوع 
متیل اتیل کتون بوده است که جهت تولید مواد مخدر صنعتی و روانگردان 
استفاده می شود.لازم به ذکر است؛ پیش از این پرسنل گمرک شهید رجایی 
موفق به کشــف 222 کیلوگرم ماده مخدر از نوع شیشه با استفاده از ایکس 
ری کامیونی شده بودند. گفتنی است؛ گمرک شهید رجایی در زمینه کشف 

پیش سازهای مواد مخدر در جهان پیشتاز است.

بازداشت مدیر بیمه ای
 به اتهام اختلاس میلیاردی در کرمان

دادســتان عمومی و انقلاب کرمان از دستگیری یک مدیر بیمه ای در استان 
کرمــان به اتهام اختــلاس 220 میلیارد ریالی خبر داد. به گزارش باشــگاه 
خبرنگاران جوان از کرمان، دادخدا سالاری دادستان عمومی و انقلاب کرمان  
از دســتگیری یک مدیر بیمه ای در اســتان کرمان بــه اتهام اختلاس 220 
میلیارد ریالی خبر داد و گفت: با ورود به موقع دادستانی و سازمان بازرسی و 
در راستای جلوگیری از خسارت های غیرقابل جبران به صنعت بیمه، تمامی 
اموال و املاک و حســاب های بانکی متهم مســدود و قبل از خروج از کشور 
دســتگیر شده اســت.او اعلام کرد: با تمهیدات بعمل آمده از سوی دستگاه 
قضایی و شــرکت بیمه ای مربوطه، جای هیچگونه نگرانی برای بیمه گذاران 
نیست و تعهدات طبق قرارداد انجام خواهد گرفت.سالاری در تشریح جزئیات 
این خبر اظهار داشــت: در پی وصول گزارشــی به اداره کل بازرسی استان 
کرمان مبنی بر اینکه یکی از مدیران بیمه ای وجوه ماخوذه بابت حق بیمه را 
به حساب شخصی خود واریز می نماید، اداره کل بازرسی با اعزام کارشناسان 
ذیربط رســیدگی به موضوع را در دستور کار قرار داد.او افزود: پس از انجام 
تحقیقات اولیه مشــخص شــد این فرد متخلف 220 میلیــارد ریال از حق 
بیمه های دریافتی را به حســاب شخصی خود واریز و با بخشی از این وجوه 
اقدام به خرید املاک و مســتغلات و خرید خودرو در داخل و خارج از کشور 
نموده است.دادســتان کرمان عنوان کرد: بلافاصلــه پرونده به بازپرس ویژه 
دادسرای عمومی و انقلاب مرکز استان ارجاع و باتوجه به اینکه متهم در حال 
تدارک خروج از کشور بود با احکام و دستورات قضایی نامبرده توسط سازمان 
اطلاعات سپاه استان کرمان دستگیر شد.سالاری خاطرنشان ساخت: با توجه 
به اهمیت موضوع امر تحقیقــات و تکمیل دلایل انجام پذیرفت و در خلال 
تحقیقات مشــخص شــد که متهم از قبل اخذ قرارداد با یکی از شرکت های 
خودروســازی، مبلغ 220 میلیارد ریال حق بیمه را بجای واریز به حســاب 
شــرکت بیمه به حساب شــخصی خود واریز می نمود است.این مقام قضایی 
در استان کرمان ادامه داد: متهم با بخشی از این وجوه و با همکاری خانمی 
اهل گرجســتان، اقدام به اجاره تملک یک هتل در کشور گرجستان نموده 
اســت. او افزود: متهم بخش دیگری از وجوه را صرف خرید خودرو، املاک، 
سهام شرکت ها از طریق بورس نموده است.سالاری بیان کرد: این متهم برای 
عدم توقیف املاک خریداری شــده، اسناد اموال و املاک را به نام بستگان و 
نزدیکان منتقل و معاملات را به صورت صوری تنظیم می کرده است.دادستان 
کرمان گفت: با تلاش های سازمان بازرسی و اطلاعات سپاه تاکنون 6 دستگاه 
انواع خودروی لوکــس و گرانقیمت خارجی و تعدادی ملک گران قیمت در 
نقاط مختلف شــهر کرمان توقیف شده اســت.او با اشاره به اینکه در بررسی 
پرونده ها مشاهده شده است که افراد سودجو و مفسدین اقتصادی از طریق 
شــگرد خریداری اموالی در خارج از کشور به وسیله پول های آلوده و کثیف 
صرافی های دارای شــعب در خارج از کشور، اقدام می کنند، خواستار نظارت 
جدی مسئولان بانک مرکزی بر فعالیت این صرافی ها در خارج از کشور شد.

اخبار کوتاه

فرار از قانون با تغییر هویت مدارک شناسایی
سرهنگ تاجیک از بازداشت زن جوانی خبر داد که چهره و مشخصات سجلی اش 
را در اغتشاشــات اخیر تغییر داده بود.به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، سرهنگ 
مهدی تاجیک رئیس پایگاه چهارم پلیس امنیت عمومی پایتخت گفت: با دریافت 
خبــری مبنی بر اینکه زن جوانی در روز اول اغتشاشــات با آتش زدن چند حلقه 
لاستیک و انسداد خیابان فدائیان اسلام و شعاردهی و سنگ پرانی به سمت مأموران، 
اماکن عمومی را تخریب کرده اســت، بررسی موضوع در دستور کار ماموران پایگاه 
چهارم پلیس امنیت عمومی پایتخت قرار گرفت.این مقام انتظامی توضیح داد: در 
تحقیقات پلیسی، مخفیگاه این زن جوان در حوالی شهرستان قرچک شناسایی شد، 
اما در شاخه دیگری از تحقیقات پلیسی مشخص شد که متهم از محل سکونتش 
گریختــه و به نقطه دیگری نقل مکان کرده اســت.وی افزود: تلاش مأموران برای 
شناسایی مخفیگاه جدید متهم ادامه یافت تا اینکه روز گذشته، مخفیگاه این فرد در 
حوالی چهارراه مصباح شهرستان کرج شناسایی شد و نتیجه تحقیقات انجام شده 
در اختیار مقام قضائی قرار گرفت.تاجیک با اشاره به اینکه متهم بامداد امروز دوازدهم 
آذرماه در یک عملیات پلیســی دســتگیر و برای ادامه تحقیقات به پلیس امنیت 
عمومی منتقل شد، اضافه کرد: در بررسی سوابق متهم، جرایم امنیتی فراوانی دیده 
می شود و آخرین بار این خانم جوان در سال 91 توسط یکی از دستگاه های امنیتی 
کشور به جرم تبلیغ و فعالیت علیه نظام و حمایت از گروه های معاند بازداشت شده 
است که پس از تحمل حبس و آزادی از زندان، با تغییر چهره و مشخصات سجلی 

اش مجددا سرلیدری اغتشاشات اخیر را برعهده گرفته بود.

فوت دو نفر در تصادف اتوبان تهران-کرج
ســخنگوی سازمان آتش نشانی شــهر تهران از فوت دو نفر در تصادف رانندگی 
در اتوبان تهران-کرج خبر داد.جلال ملکی ســخنگوی سازمان آتش نشانی شهر 
تهران در گفت وگو با باشــگاه خبرنگاران جوان، اظهار کرد: ســاعت ۷:1۵ صبح 
دیروز حادثه تصادف در مسیر غرب به شرق اتوبان تهران-کرج )حوالی کیلومتر 
12 به سمت تهران( به ســامانه 12۵ سازمان آتش نشانی شهر اعلام شد که 2 
ایســتگاه به محل حادثه اعزام شد.وی گفت: در محل مشاهده شد یک دستگاه 
خودروی سواری تیبا با یک دستگاه خودروی 206 به شدت به هم برخورد کردند 
و به علت شدت این حادثه راننده هر دو خودرو جان خود را از دست داده بودند.
ملکی افزود: یکی از رانندگان در داخل خودرو محبوس شده بود که آتش نشان ها 
با استفاده از ابزار هیدرولیکی او را خارج کردند و راننده دیگر از خودروی خود به 

بیرون پرتاب شده بود.

معاون مبارزه با جعل و کلاهبرداری پلیس آگاهی پایتخت، 
از دســتگیری فردی که با استفاده از بیمه نامه های جعلی 
مبلغ 40 میلیارد ریــال از بیمه گزاران کلاهبرداری کرده 
بود، خبر داد.به گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان،سرهنگ 
کارآگاه جهانگیــر تقــی پور معــاون مبارزه بــا جعل و 
کلاهبــرداری پلیس آگاهی پایتخت گفت: بیســت و دوم 
آبان ماه امســال یکی از نمایندگان شرکت های بیمه گذار 
با مراجعه به اداره 1۳ این معاونت اعلام کرد، فردی به نام 
مجتبی ۳۷ ســاله که قبلا به عنوان کارگذار در نمایندگی 
بیمه فعالیــت می کرده و به قوانین و امورات بیمه آشــنا 

می باشــد، پس از منفک شــدن از نمایندگی بــه افراد و 
شــرکت های مختلف مراجعه و با وعده ارائه بیمه نامه های 
اقســاطی اقدام به عقد قرارداد و ســپس صدور بیمه نامه 

جعلی کرده است.
وی با بیان اینکه شــاکی اظهار داشــت متهم وجوه قابل 
توجهی از بیمه گران دریافت کرده اســت، بیان داشــت: 
شــاکی ادامه داد: مشــتریان بیمه پس از بــروز حوادث و 
مراجعه به بیمه، متوجه جعلی بودن بیمه نامه ها شده اند؛ 
به دنبال آن به اداره مرکزی بیمه مراجعه و شکایت هایی را 

در این خصوص طرح کرده اند.

معاون مبارزه با جعل و کلاهبرداری پلیس آگاهی پایتخت 
گفت: در تحقیقات پلیسی کارآگاهان موفق شدند مخفیگاه 
متهم را در شمال تهران شناسایی کنند و در یک عملیات 
پلیسی، با دســتور قضائی وی را در بیست و دوم آبان ماه 
دســتگیر کنند.این مقام انتظامی عنوان کرد: با بازرســی 
از مخفیــگاه متهم 400 فقره بیمه نامــه جعلی که صادر 
و تحویل مشتریان شــده بود، کشف شد.وی با بیان اینکه 
کارشناســان ارزشی ریالی اموال کلاهبرداری شده را بیش 
از 4 میلیــارد تومان برآورد کرده اند، گفت: با انتقال متهم 
به اداره مبــارزه با جعل پلیس آگاهی وی به جرم ارتکابی 

اعتراف و در نهایت با صدور قرار قانونی از ســوی بازپرس 
شعبه 1۳ داسرای ناحیه ۳2 تهران روانه زندان شد.

رئیس کلانتری 110 شــهدا، از دســتگیری 2 موبایل قاپ 
حرفه ای در تعقیب و گریز پلیسی با ۳0 فقره سرقت خبر داد.
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، سرهنگ رضا حیدری 
رئیس کلانتری 110 شــهدا گفت: از اوایل آذر ماه امسال 
گزارش های مردمی مبنی بر سرقت گوشی شان در منطقه 
شــهدا و خیابان پیروزی توســط 2 موتورسوار به کلانتری 
اعلام شد که با توجه به حساسیت موضوع تیمی از ماموران 
تخصصی کلانتری برای شناســایی و دستگیری این دزدان 
وارد عمل شدند.وی با اشاره به اینکه تعدادی از مال باختگان 
موفق شده بودند، چهره سارقان را به خاطر بسپارند، گفت: 

تصویری از چهره سارقان در اختیار گشت های انتظامی قرار 
داده شد و تعداد گشت زنی های انتظامی و هدفمند افزایش 
یافت.ایــن مقام انتظامی افزود: گشــت زنی انتظامی ادامه 
داشت تا اینکه ماموران عصر روز یازدهم آذر ماه در خیابان 
پیروزی 2 موتور سوار جوان را که پلاک موتور سیکلتشان 
مخدوش بود، مشــاهده کردند و بلافاصله دستور ایست و 
توقف موتورســیکلت را صادر کردند.حیدری با بیان اینکه 
با گریختن موتورســواران، عملیات تعقیب و گریز پلیسی 

آغاز شــد، عنوان کرد: پس از مدتــی تعقیب و گریز راکب 
موتورسیکلت تعادلش را از دست می دهد و موتورسیکلتش 
بر روی زمین برخورد می کند.کلانتر محله شهدا ابراز داشت: 
در این عملیات پلیســی راکب موتورسیکلت دستگیر، ولی 
ترک نشــین آن از محل می گریزد.رئیس کلانتری شــهدا 
اظهار داشــت: در بازرســی بدنی از راکب موتور سیکلت ۵ 
دستگاه گوشی سرقتی کشــف در ادامه سارق 1۸ ساله به 
همراه اموال کشــف شــده با کلانتری منتقل می شود.این 

مقام انتظامی ابراز داشــت: متهم در کلانتری به ۳0 فقره 
موبایل قاپی با همکاری همدستش در محدوده خیابان های 
پیروزی و محله شــهدا اعتراف کرد.حیدری اضافه کرد: در 
ادامه تحقیقات پلیسی ماموران موفق شدند مخفیگاه متهم 
دوم پرونده را شناســایی و با گرفتن دســتور قضائی سارق 
فراری را در مخفیگاهش دســتگیر و برای ادامه تحقیقات 
مقدماتی به کلانتری شهدا منتقل کنند.سرهنگ حیدری 
در پایان گفت: تاکنون تعدادی از مال باختگان هر 2 سارق 
را شناسایی کرده اند و هر 2 متهم برای سیر مراحل قانونی 

در اختیار مراجع قضایی قرار گرفتند.

ســوگل 9 ساله که در اواسط خرداد ماه سال جاری به طرز مرموزی ناپدید شده 
بود پس از ۵ ماه به دست یک پیرزن نجات یافت.به گزارش رکنا، دختربچه 9ساله 
باغملکی، بعد از پنج ماه اســارت، در یک گاوداری پیدا شــد. دختری که اواسط 

خردادمــاه در مرقد امام خمینی )ره( در تهران به طرز مرموزی ناپدید شــد یک 
کارتن خواب فراری تنها سرنخ این پرونده معمایی بود. هیچ ردی از مظنون شماره 
یک این پرونده وجود نداشــت تا اینکه سرانجام یک پیرزن دست آدم ربا ها را رو 

کرد و این دختربچه به آغوش خانواده اش بازگشــت.حدود پنج ماه پیش بود یک 
کارتن خواب ســوگل سبزعلی زاده 9ساله را در حرم امام )ره(، ربود. این دختربچه 
به همراه پدرش از خوزســتان به تهران آمده بود و دو سه روزی در مرقد امام )ره( 
رفت وآمد داشــتند. در همین چند روز بود که پدر ســوگل با دو مرد که ظاهرا 
کارتن خواب بودند، هم صحبت شــد. دو مردی که در ربوده شــدن سوگل نقش 
داشتند.صدیقه، مادر ســوگل درباره جزئیات بیشتر ناپدیدشدن دخترش  گفته 
بود: دوســال بود که از شــوهرم به دلیل اختلافات خانوادگی جدا شدم. آن زمان 
سوگل هفت ساله بود و دادگاه حضانتش را به پدرش داد، اما از آنجایی که شوهر 
سابقم خانه نداشت، در خانه پدری اش زندگی می کردند، تا اینکه شوهر سابقم با 
پدرش اختلاف پیدا می کند. همین باعث می شــود او دست دخترم را بگیرد و به 
تهران برود. روزی که دخترم گم شــد، پدرش گفت در مرقد امام خمینی )ره( و 
درشــلوغی جمعیت سوگل ناپدید شــد. اما گویا پیش از ناپدیدشدن دخترم، دو 
مرد کارتن خواب پیش او و پدرش می روند. سر صحبت را باز می کنند و با شوهر 
سابقم دوست می شوند. دوربین های مداربسته مرقد نشان می دهد که یکی از آن 
دو مرد کارتن خواب، دخترم را با خودش برده اســت. بعد از این ماجرا دوست آن 
کارتن خواب دستگیر می شود، ولی اظهار بی اطلاعی می کند و می گوید که خبری 
از کودک ربایی ندارد و نمی داند دوســتش کجاست.پنج ماه از این ماجرا گذشت و 
هیچ رد و نشانی از سوگل و کودک ربا پیدا نشد. خانواده سوگل عکس دخترشان 
را همه جا منتشر کردند، ولی خبری نبود، تا اینکه دختربچه در یک گاوداری پیدا 
شــد. ماجرا از این قرار بود که پنجشنبه هفته گذشته همان مردی که سوگل را 
ربــوده بود، این بچه را به یک گاوداری می بــرد تا او را به صاحب گاوداری بدهد. 
این دختربچه در آن گاوداری زندانی می شــود.زمانی کــه دو مرد برای خرید به 
بازار می روند، ســوگل پیش پیرزنی در گاوداری می ماند. پیرزن وقتی ســوگل را 
ناراحت می بیند، به او می گوید: »دخترم نگران نباش پدرت الان برمی گردد«، اما 
ســوگل به او می گوید که این شــخص پدرش نیست و او را دزدیده اند و به اینجا 
آورده اند. همین مسأله باعث می شود که پیرزن موضوع را به پلیس گزارش دهد. 
بــا اطلاع پلیس مأموران به این گاوداری می رونــد و همزمان با ورود آن دو مرد، 
آن ها را دستگیر می کنند. پس از دستگیری کودک رباها، سوگل ابتدا تحویل اداره 

بهزیستی و پس از بررسی های لازم تحویل خانواده اش می شود.

کلاهبرداری ۴۰ میلیاردی با بیمه نامه های جعلی

گوشی دزد های سابقه دار محله پیروزی دستگیر شدند

نجات سوگل 9 ساله پس از 5 ماه به دست یک پیرزن 

افقی:
1- پیامبر دین مسیحیت- نمام و 

خبر کش 
2- برابــری – رمانی از نویســنده 

معروف فرانسوی ویکتور هوگو
۳- رودی در روســیه – داســتان 

کوتاه – مستخدم ادارات دولتی 
4- مبلغ کرایه خانه – پوچ، صفر

۵- مــن – جانشــین، قائم مقام – 
خاتون 

و  زاپاس، ذخیره- خوشــحال   -6
مسرور- شهری در استان فارس 

۷- ضعیف و ناتوان – پیامبر نقاش 
– میوه تابستانی 

۸- لبــاس مردانه – شــاعر بزرگ 
قرن ۵ ه ق ایران که گرشاسب نامه 
را به نظم درآورد- شرم داشتن – 

غذای آبکی
9- ســخنان دروغ – غسل دهنده، 

مرده شور – پیامبر 
و  بی نظــم   – اندازه دســتی   -10
آشفته – ریز نمرات مربوط به هر 

پرسش در آزمون 
11- میدان مسابقه بوکس- زشت، 

قبیح – باخت در شطرنج 
12- پولــی کــه دیگــری به ما 
بدهکار است- از معجزات پیامبران 

اولوالعزم 
1۳- کتابی اســت اثر نویسنده سرشــناس قرن بیستم آلمان هرمان هسه- 

روحانی اعظم مسیحیت – واحدی در سطح 
14- شهری در استان اصفهان – از کشورهای اقیانوسیه 

1۵- هلیکوپتر- شهر زلزله زده غرب کشور. 

عمودی:
1- از روی قصــد، او اراده، مقابــل ســهو- فضاپیمای  

آمریکایی – قبول انجام کاری به لفظ خودمانی 
2- یکــی از پنج کتاب اصلی اوســتا- معتــاد بودن به 

دزدی- آسمان 
۳- پسوند شباهت- لباس زمستانی – عالم شاعر طبیب 
و فیلســوف اســلامی در قــرن 6 ه ق و اهل مراکش و 
نویســنده مهم ترین قصه فلســفی جهان تا پایان قرون 

وسطی معروف است
4- اهل کشور فلاســفه – نیمه اول اذان- به رنگ گل 

سرخ 
۵- بالاتر و دورتر – از جنس مس- بشارت دهنده 

6- عجز، به تنگ آمدن- تبریک – بزرگ شدن 
۷- اهل یکی از کشورهای عربی – ناحیه ای از زمین با 

خصوصیات اقلیمی مشابه 
۸- دوســتی- راهنما، هدایت کننــده – بانگ و فریاد- 

خاک صنعتی 
9- تک به تک – کناره گیری از منصب 

10- مجلــس بــزرگان روم باســتان – انعــکاس – 
جنگل های شمالی روسیه 

11- بیماری جذام- آهو- آنچه قابل حمل و نقل باشد 
12- صحرایی در کشــور نامیبیا- خرس فلکی – دارای 

برش و قدرت در یک تشکیلات 
1۳- پســتاندار کوچکی در آمریکای جنوبی با پوســت 

گران قیمت- پیمان نظامی بلوک غرب – نفس دردمند
14- خاطر، حافظه- آسانسور- اکنون 

1۵- تکرار حرف- از شــهرهای ژاپن که در جنگ جهانی دوم توسط آمریکا 
بمباران اتمی شد- جارو کشیدن. 
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نبرد پرسپولیس در نصف جهان 
رسول شمالی ورزنده

پرسپولیس در هفته سیزدهم 
رقابت هــای فوتبــال لیــگ برتر 
باشــگاههای  ایــران امشــب در 
اصفهان میهمــان ذوب آهن این 
شــهر اســت دیداری کــه برای 
قرمزشــان پایتخت بسیار مهم و 
حساس است و پرســپولیس در 
صورت پیروزی بر حریف اصفهانی 
خود می تواند تا رده های بالای جدول صعود کند.   شاگردان کالدرون درحال حاضر 
با نوزده امتیاز در رده چهارم جدول جای دارند و در این بازی می تواند برگ برنده ای 
برای رسیدن پرسپولیس به صدر جدول باشد.  به هرحال اگرچه قرمزشان تهرانی 
کار سختی را در برابر تیم علیرضا منصوریان درورزشگاه  فولاد شهر اصفهان دارند 
اما باید گفت که پرسپولیس هواداران و علاقمندان زیادی را در اصفهان دارد و یقینا 
با حمایت و تشــویق های هواداران خود می تواند به یک بردباارزش دست پیدا کند.  
کادر فنی پرســپولیس با شناختی که از تیم ذوب آهن اصفهان دارد یقینا به یک 
بازی تهاجمی روی خواهد آورد و با بهره گرفتن از مهاجمان جوان و سرعتی خود 
تمام توان خودرا برای پیروزی به کار خواهد گرفت.  کالدرون ســرمربی آرژانتینی 
پرسپولیس با بهره گیری از مشــاوره های کادر ایرانی خود همچون کریم باقری و 
افشــین پیروانی,  تیم فوتبال  ذوب آهن را ارزیابی می کند و حتما ســعی خواهد 
کرد که ضمن شــناخت نقاط ضعف و قوت حریف اصفهانی مهره های کارساز خود 
را وارد بازی کند این ســرمربی باتجربه پرســپولیس خوب می داند که تیم فوتبال 
ذوب آهن از آن دسته از تیم هایی است که در زمین خودش و با حمایت هواداران 
خونگــرم اصفهانی به هیچ تیمی باج نمی دهد و در واقع   پیروزی در زمین حریف 
کار راحتی نخواهد بــود بنابراین تلاش می کند که با نمایش یک بازی تهاجمی و 
منطقی برتیم منصوریان پیروز شود.  به هرحال این بازی برای پرسپولیس حکم یک 
فینال را دارد چراکه قرمزشان پایتخت در صورت برد چند پله صعود خواهند کرد اما 
فراموش نباید بکنیم که تیم ذوب آهن هم تیم ضعیف و دست وپا بسته ای نیست 
اگرچه الان موقعیت خوبی در جدول لیگ برتر فوتبال باشگاههای کشور ندارد ودر 
پله یازدهم قرار گرفته اما همین تیم منصوریان از جمله تیم هایی است که همواره 
در برابر تیم های بزرگ لیگ برتر چون پرسپولیس و استقلال بازی های خوبی را به 
نمایش گذاشــته و همیشه بر ای این دوتیم پایتخت نشین دردسر ساز بوده است.  
ذوب آهن تیم روزهای ســخت است یادمان نرود که همین تیم علیرضا منصوریان 
در رقابت های فوتبال جام باشــگاههای آسیا در فصل گذشته نماینده شایسته ای 
بــرای فوتبال ایران بوده و تا چند مرحله هم پیش رفت و نمایش خوبی را از خود 
به جا گذاشــت و در حقیقت پابه پای حریفان قدر آســیایی در میادین ظاهر شد 
بنابراین نمی توان این تیم را دست کم گرفت و ازپیش باخته در مقابل پرسپولیس 
قلمداد کرد.  به هرحال تیم فوتبال ذوب آهن اصفهان یک دیدار خانگی را در فولاد 
شــهر برگزار می کند آنهم دربرابر هزاران تن از تماشاگران خونگرم اصفهانی که در 
هرشرایطی حامی و پشتیبان تیم محبوب خود یعنی ذوب آهن هستند و همین امر 
موجب جذابیت این دیدار خواهد شد.  ذوب آهن یقینا برای یک پیروزی به میدان 
خواهد آمد و حتی به نتیجه مساوی هم فکر نمی کند چراکه مساوی و کسب یک 
امتیاز در هفته ســیزدهم دردی از این تیم دوا نمی کند. بنابراین منصوریان بدنبال 
یک نتیجه شــیرین برد در ورزشگاه خانگی با حمایت تماشاگران خودی است.  به 
هرحال اصفهانی ها برای برد تیم محبوبشان سنگ تمام خواهند گذاشت این دیدار 
درواقع یک بازی ششدانگ و تمام عیاری است که پیروزی برای هردوتیم حیاتی و 
حساس هست.  به هرصورت پرسپولیس هم این روزها بنظر می رسد که در شرایط  
خوبی بســر می برد و یاران این تیم هم قسم شده اند تا دربازی در برابر ذوب آهن 
به پیروزی برسند البته کالدورن و کادر فنی تیم پرسپولیس با آنالیز بازی های تیم 
ذوب آهن و شناخت بازیکنان این تیم یقینا تاکتیک خاصی را دربرابر این تیم پیاده 
خواهند کرد.   بازیکنان  پرسپولیس حتما باید دربازی با روحیه بالا و بدور از حاشیه 
در زمین ظاهر شوند و گرفتار حاشیه سازی های روی سکوها نشوند شاید برخی از 
تماشاگرنماها با حضور در ورزشگاه قصد حاشیه سازی داشته باشند که به هیچ وجه 
نباید اســیر این نوع حرکات شد.  به هرحال ارایه یک بازی خوب و تماشاگرپسند 
از ســوی هردوتیم می تواند بر جذابیت های این دیدار بیفزاید.  امیدواریم که دیدار 
تیم های پرسپولیس تهران و ذوب آهن اصفهان یک دیدار جذاب,  تماشایی و قابل 
قبول برای همه علاقمندان به فوتبال در سراســر کشــور باشد.  به هرصورت همه 
بازی های پرسپولیس در برابر تیم های محبوب شهرستانی همواره به عنوان بازی های 
درخشان و جـذاب فوتبال کشور بوده و همیشه ورزشگاههای  شهرستان هایی که 
پرســپولیس در آنجاها بازی داشته مملو از جمعیت و هواداران شده است.  به هر 
صورت امیدواریم که دیدار امشب تیم های ذوب آهن اصفهان و پرسپولیس تهران در 
ورزشگاه فولاد شهر اصفهان نیز یک بازی جوانمردانه,  زیبا و جذاب از کار دربیاید تا 
همه علاقمندان به فوتبال که در ورزشگاه فولاد شهر اصفهان  حضور خواهند داشت 
از دیدن این بازی لذت ببرند و همچنین عزیزانی که از طریق تلویزیون این دیدار را 

نگاه  می کنند از تماشای این بازی شاد شوند.

چرا علیپور تعویض شد؟
علیپــور در دو بازی پی در پی، 
با یک تعویض و یک نیمکت نشینی 
را  پرســپولیس  در  رکــوردش 
شکســت. به گزارش وب ســایت 
نود، بازی پرسپولیس مقابل نفت 
مسجدسلیمان با شکستن رکورد 
علی علیپور همراه بــود. بازیکنی 
که تا پیش از این در تمام بازیها در 
ترکیب اصلی حاضر بود و هیچ گاه هم شــماره پیراهن خود را روی تابلوی تعویض 
نمی دید با تصمیم ســرمربی زمین را ترک کرد. کالدرون مقابل مسجدسلیمان گویا 
بالاخره کاســه صبرش از دست علیپور لبریز شد و جای او را با مهدی عبدی جوان 
عوض کرد. البته انتقادات زیادی به این تعویض وارد شد. خیلی ها اعتقاد داشتند تیمی 
کــه بــه گل  زدن و برد نیاز دارد به جای تعویض مهاجم با مهاجم باید با سیســتم 
هجومی تر و با افزایش مهاجم به بازی ادامه دهد. نگاهی دقیق تر به دقایق حضور علیپور 
در مدت زمان حضورش در بازی و عملکردی که داشــت اما نشان می دهد که ادامه 
حضور او بعید بود که بتواند به پرسپولیس کمک کند. ادامه حضور او در خط حمله 
فقط می توانست موقعیت های بیشتری را از پرسپولیس بگیرد! علیپور در این بازی فقط 
در زدن گل و ایجاد موقعیت خطرناک ناکام نبود. او در طول زمانی که در زمین حضور 
داشــت حتی در دادن پاس هم ناتوان بود و تقریبا تمام پاس هایش اشــتباه بود و به 
بازیکنان حریف و یا نواحی بی هدف زمین رسید. در طول بازی دو شوت در چارچوب 
برای او ثبت شده است که می تواند  آمار متوسطی برای یک مهاجم باشد. اما نگاهی به 
دو ضربه او نشان می دهد که  اگرچه این دو ضربه داخل چارچوب بودند اما فقط در 
صورت خالی بودن دروازه می توانستند کمی خطرساز شوند. هر دو شوت علیپور بسیار 
آرام بود و سوشــا مکانی بدون کوچکترین زحمتی توانست توپ را در آغوش بگیرد. 
علیپور بازی را در اوج شروع کرد. پاس پرسپولیسی ها از جناح چپ به علیپور رسید 
و او توپ را با ضربه سر به نقطه ای دور فرستاد تا دست کسی به آن نرسد! در دقیقه 
ده بــازی ترابی با تلاش زیاد و با یک پاس خوب علیپور را صاحب توپ کرد اما او نه 
توانست پاس بدهد و نه توپ را کنترل کند و آن را به حریف داد. در دقیقه 20 بازیکنان 
پرسپولیس از میانه میدان او را صاحب توپ کردند اما علیپور این توپ را برای بازیکن 
حریف استپ کرد و به راحتی آن را از دست داد. در دقیقه 39 باز هم ترابی با یک پاس 
خوب علیپور را صاحب توپ کرد اما مهاجم سرخ ها باز هم قدر این موقعیت را ندانست. 
او بعد از این استپ و چرخش توپ را به اوت فرستاد. دو عملکرد مثبت علیپور در 70 
دقیقه حضورش در زمین یک پاس خوب و کلیدی به ترابی در دقیقه 25 و یک پاس 
خوب به امیری در دقیقه 65 بود که البته در موقعیت آفساید داده شد. علیپور در این 
بازی فقط 27 لمس توپ داشت. این در حالیست که عالیشاه 20 دقیقه که در زمین 
حضور داشت بر اساس آمار متریکا 21 لمس توپ انجام داد. او همچنین با 70 درصد 
دقت پاس بعد از محمد انصاری بدترین بازیکن زمین بود. علیپور  در میان یازده بازیکن 
ترکیب اصلی تنها بازیکنی بود که صفر عملکرد دفاعی را در زمین ثبت کرد. همچنین 
مهدی عبدی در 20 دقیقه حضورش در زمین و 5 لمس توپی که داشت آماری هم 
اندازه با علیپور در زمین بدست آورد. علیپور در بازی جام حذفی هم یک اولین دیگر 
را ثبت کرد و بازی را از روی نیمکت شروع کرد تا مشخص شود کالدرون از مهاجم 
تیمش تا حدودی ناامید شده است. البته علیپور به عنوان بازیکن تعویضی به میدان 
آمد اما در آن زمان هم نتوانســت عملکرد مثبتی را ثبت کند تا دو بازی بد را پشت 
سر بگذارد. با توجه به صحبت های انصاری فرد در مورد تصمیم به جذب دو مهاجم در 
نیم فصل، علیپور اگر نتواند روند فعلی را عوض کند شاید حضورش روی نیمکت از یک 

رکورد به یک عادت تبدیل شود.

یادداشت

نگاه

یک نماینده مجلس شــورای اســلامی از لــزوم تحقیق 
و تفحــص در خصوص قرارداد فدراســیون فوتبال با مارک 
ویلموتس ســخن گفت. به گزارش ایسنا، احسان قاضی زاده 
هاشمی، نماینده مجلس شورای اسلامی درباره قرارداد مارک 
ویلموتس با فدراسیون فوتبال اظهار کرد: با ویلموتس، قرارداد 
بســیار گران تری از کی روش بسته شد. قیمت ویلموتس، در 
اروپا حدود 500 هزار یورو بــود اما با وی قرارداد 3 میلیون 
یورویی بســته اند. قرارداد 3 برابری با ویلموتس، قابل قبول 
نیســت و نیازمند تحقیق و تفحص اســت. کی روش هم به 

قراردادش با فدراسیون فوتبال استناد می کرد.
نقش دلال ها در قرارداد ویلموتس

قاضی زاده هاشــمی با انتقاد از سیاست های فدراسیون 
فوتبال در نحوه عقد قرارداد با مارک ویلموتس، گفت: بعد 
از شکست مقابل ژاپن، کی روش بعد از سال ها از سمتش 
کناره گیری کرد. فدراســیون مدتی دنبال سرمربی بود و 
اســامی زیادی مربیان از جمله زیدان مطرح شــده بود و 
نهایتا به آقای ویلموتس رســیدند. البته شــنیده ام که در 
حضور ویلموتس در ایران، نقش برخی از دلال های عرصه 

فوتبال و ایرانیان مقیم هلند موثر بود.
در بیت المال، محرمانه نداریم

عضو مجلس شورای اسلامی که در برنامه »سلام، صبح 
به خیر« تلویزیون صحبت می کرد، با اشاره به سفر تاج به 
بلژیک برای عقد قرارداد یادآور شد: در آن زمان این بحث 
مطرح بود که چرا او برای عقد قرارداد به ایران نمی آید؟ با 
این حال تاج به ســفارت ایران در بلژیک رفت و قرارداد را 
امضا کرد. از طرفی متن و شرایط این قرارداد شفاف نبود. 
تاج قرارداد غیرشفافی با ویلموتس در بلژیک بست. وقتی 
اعتباری از بودجه بیت المال پرداخت می شــود، چیزی به 

نام محرمانه وجود ندارد.
قاضی زاده هاشــمی ادامه داد: با وجود اینکه ما تجربه 

همکاری با کی روش را داشتیم که به مراتب مربی بهتری 
نســبت به مارک ویلموتس بود، پیشنهاد شد که مسائل 
گذشــته در قــرارداد با ویلموتــس تکرار نشــود اما این 
قرارداد در بلژیک امضا شــد و ویلموتس هفت ماه اســت 
که ســرمربی تیم ملی شده اســت. وی در پاسخ به این 
سوال که منظورش از عدم شفافیت قرارداد چیست، گفت: 
شفافیت یعنی قرارداد او برای افکار عمومی روشن نیست. 
در خیلــی از قراردادها و پیمان هــا چیزی به نام محرمانه 
نداریم. زمانی که اعتبــاری از بودجه عمومی و بیت المال 
پرداخت می شــود، چیزی به نام محرمانگــی نداریم. ما 
نیازمند شــفافیت هستیم. در مجلس هم شفافیت مطرح 
شده است. ما شفافیت در رای را مطرح می کنیم. تبعا در 
مــورد امری مانند قرارداد که میلیون ها ایرانی نســبت به 

تیم ملی حساس هستند، عشــق دارند و دنبال می کنند، 
همه چیز باید شفاف باشد.

قرارداد ویلموتس نیازمند تحقیق و تفحص است
این نماینــده مجلس درباره مبلغ قــرارداد ویلموتس 
و کی روش با فدراســیون فوتبال گفــت: کی روش با یک 
میلیون و 200 هزار دلار شــروع کرد و در ســال آخر با 
یک میلیــون و ۸00 هزار دلار از ایران خارج شــد. ما با 
ویلموتس به مراتب، قرارداد گران تری را بستیم. ویلموتس 
در بازار اروپا جزو مربیان درجه یک نیســت و ارزشــش 
در بین مربیان درجه دو و ســه بیــن 500 تا 600 هزار 
یورو است و برای سفر به ایران هم 200 هزار یورو بیشتر 
دریافــت می کنند. او اگر بخواهد در تیم های اروپایی و در 
لیگ کشورهای مختلف اروپایی مربیگری کند، ۸00 هزار 

دلار می گیرد. نهایتا می توان به او یک میلیون یورو پرداخت 
کرد که آن هم شامل واسطه و مبلغ دلالی است. قاضی زاده 
ادامه داد: این رقم سه برابری نیازمند یک تحقیق و تفحص 
است. متن اصلی قرارداد یا متن ها و توافقات خارج از قرارداد 
چطور بسته شده است. درباره تبلیغات، دستیاران، دلال و ... 

باید شفافیت وجود داشته باشد.
یک مربی خارجی انصافش از مسئولان 

ایرانی بیشتر بود
عضــو کمیته تحقیق و تفحص باشــگاه های ورزشــی 
در مجلس شــورای اســلامی گفت: یــک مربی خارجی 
در ســال های گذشــته، عدد ویژه ای در حدود سه تا پنج 
میلیون دلار برای دو ســال و نیم گرفته است. وقتی این 
مبلغ را به او دادند گفت من فقط سه میلیون دلار از شما 
طلب دارم. انصاف مربی خارجی بیش از انصاف مسئولان 
ایرانی بود. خود این مربی گفته سه میلیون دلار می خواهد 
نه پنج میلیــون دلار. به زودی نتیجه تحقیق و تحفص ها 

اعلام می شود.
ویلموتس ۳ میلیون یورو غرامت می خواهد

او ادامــه داد: ویلموتس دســتمزدش را دریافت کرده 
است. بحث این اســت که رقم واقعی قرارداد چیست؟ او 
چه مبلغی را به عنوان غرامت درخواســت خواهد کرد؟ او 
گفته وکلایم با فدراسیون مذاکره خواهند کرد که شنیدم 
همســرش وکیل او است یا ســایر وکلای او با فدراسیون 
فوتبــال صحبت خواهند کــرد. وقتی او برای نشســتن 
روی نیمکــت در یــک بازی 2 میلیون یــورو می خواهد، 
چــه مبلغی را به عنوان غرامت درخواســت خواهد کرد؟ 
دیروز پرس وجو کردم و فهمیدم او 2 تا 3 میلیون یورو به 
عنوان غرامت می خواهد. سوال ما این است که چه مبلغی 
پرداخت خواهد شــد و از طرفی این مبلغ 2 میلیون یورو 

روی چه مبنایی پرداخت شده است.

هفته ســیزدهم لیگ برتر امروز با انجام 6 مســابقه به 
پایان می رســد. استقلال میزبان شهر خودرو مشهد است و 

پرسپولیس در اصفهان به مصاف ذوب آهن می رود.
به گزارش فارس، در ادامه هفته ســیزدهم لیگ برتر 6 
مسابقه امروز برگزار می شود. در این روز پرسپولیس مقابل 
یک مربی استقلالی و استقلال مقابل یک مربی پرسپولیسی 
قرار می گیرد. رقابت هم برای صدرنشــینی بین ســه تیم 

سپاهان، استقلال و شهر خودروست.
نگاهی به بازی های این هفته می اندازیم؛

استقلال - شهر خودرو؛ فینال 6 امتیازی
آبی پوشان بعد از 6 برد متوالی در اصفهان مقابل سپاهان 
با اشتباه عجیب داور متوقف شدند تا نوار بردهای استقلال 
قطع شود. استقلالی ها که یک تیم منسجم و سرحال نشان 
می دهند فردا در ورزشــگاه آزادی و در حضور هواداران بی 
شــمار خود میزبان تیم دوم جدول شــهر خودرو هستند. 
این مســابقه در واقع یکی از فینال های 6 امتیاز نیم فصل 
اول لیگ محسوب می شــود. برنده مسابقه به صدر جدول 
می رسد حتی اگر این صدرنشینی موقت و یک ساعته باشد! 
زیرا سپاهان یک ساعت بعد در مازندران به مصاف نساجی 
خواهد رفت و در صورت پیروزی صدر را پس خواهد گرفت.
اســتقلال و شــهر خودرو نویدبخش یک بــازی زیبا و 
تهاجمی را می دهد. هر دو مربی فقط به فکر فوتبال هستند 
و به دنبال نباختن نیستند بلکه برای برد بازی می کنند و به 
دنبال بازی هجومی خواهند بود. شهر خودرو با 4 گل خورده 
بعد از سپاهان دومین خط دفاع قدرتمند لیگ را در اختیار 
دارد ولی استقلال هفته گذشته نیز توانست 2 گل به سپاهان 
در خانه اش بزند و تعداد گل های خورده زردپوشــان را سه 
برابر کند! حضور مهدی رحمتی درون دروازه شهرخودرو هم  
به جذابیت های این بازی اضافه خواهدکرد. کاپیتان ســابق 
استقلال حالا رودروی تیم محبوبش و تیمی قرار می گیرد 

که سیدحسین حسینی را درون دروازه دارد.
تراکتور تبریز- شاهین شهرداری بوشهر؛ بازی 

راحت قرمزپوشان؟
لغو برخی از مســابقات در هفته های یازدهم و دوازدهم 
لیگ برتر باعث بهم ریختگی نظم جدول لیگ شده است با 

این حال تراکتور با دو بازی کمتر و 17 امتیاز در رده هشتم 
جدول قرار دارد. البته قرمزپوشان تبریزی در لیگ سه باخت 
متوالی دارند که پیروزی مقابل تیم نود ارومیه در جام حذفی 
نوار باخت های این تیم را قطع کرده است، تراکتور در لیگ 
هم به دنبال قهرمانی اســت و بایــد این روند منفی خود را 
متوقف کند و بازی با شــاهین بوشهر بهترین فرصت برای 
قرمزپوشان تبریزی است. شاهین شهرداری بوشهر بدون برد 
در انتهای جدول قرار گرفته و با 23 گل خورده ضعیف ترین 
خط دفاع لیگ را هم در اختیــار دارد. تراکتوری ها فرصت 
دارند که در این مسابقه به یک برد پرگل برسند البته میشو 
سرمربی کروات و جدید شاهین تلاش کرده شرایط تیمش 
را تغییر بدهد. شاهینی ها در سه هفته اخر لیگ سه مساوی 
گرفته اند و باختی نداشــته اند بنابراین تراکتور با یک دفاع 

اتوبوسی روبه رو خواهد شد.
گل گهر سیرجان - نفت مسجدسلیمان 

سلطان تساوی ها در کویر
گل گهر با مجید جلالی هم نتوانسته به شرایط مناسب 
و مطلوب برســد و همچنان مثل شاهین بوشهر بدون برد 
اســت. البته گل گهری ها بــا 6 گل زده ضعیف ترین خط 
حمله لیگ را هم دارنــد و با این ویژگی ها باید مقابل نفت 
مسجدسلیمان بدون باخت قرار بگیرند. تیمی که سخت گل 
می خورد و در این فصل اصلا نباخته اســت. بنابراین خیلی 
دور از ذهن است که اولین شکست نفتی ها در سیرجان رقم 
بخورد. می توان پیش بینی کرد که دهمین مساوی این فصل 
شاگردان تارتار هم در این مسابقه در جدول لیگ ثبت شود! 
نفت مسجدسلیمان با تارتار لقب سلطان مساوی این فصل 

را به خود اختصاص داده اند.
نساجی مازندران - سپاهان اصفهان؛ 

نبرد در شهر خسته
بازی نســاجی با پرســپولیس به دلیل آلودگی هوا لغو 
شــد  و اکنون این تیم با اســتراحت کافی مقابل سپاهانی 
قرار می گیردکه یک بازی سخت مقابل استقلال انجام داده 
است. نساجی 7 هفته است که برد نداشته و شاگردان رضا 
مهاجری برای کســب ســومین برد فصل خود در حضور 
هواداران شــان تلاش خواهند کرد. سپاهان هم مثل نفت 

مسجدســلیمان بدون باخت در صدر جدول قــرار دارد و 
می داند اگر در این مسابقه امتیاز از دست بدهد ممکن است 
صدر جدول را از دست بدهد. پنالتی که در بازی با استقلال 
برای سپاهان گرفته نشد عامل جنجال های رسانه ای زیادی 
شد.  محمدرضا اکبریان داور مسابقه باید دقت زیادی در این 
مسابقه داشته باشد تا مثل زاهدی فر داور بازی با استقلال 

5 هفته خانه نشین نشود!
صنعت نفت آبادان - پیکان تهران؛ فقط پیروزی

نفت آبادان یا همان عشــق برزیلی هــای فوتبال ایران 
مشکلات مالی زیادی دارند و حتی مدیران باشگاه از پیش 
آمدن این شــرایط ابراز شرمندگی کرده اند با این حال آنها 
مقابل هواداران دو آتشــه و متعصب خود بــرای برد بازی 
خواهنــد کرد. پیکان هم که بــا دو بازی کمتر در رده دهم 
جدول ایستاده به دنبال رسیدن به نیمه بالایی جدول لیگ 
اســت. پیکان دو برابر صنعت نفت در لیگ گلزنی کرده و با 
16 گل زده خط حمله آتشینی دارد اما خط دفاعش خیلی 
مســتحکم نیست. هر دو تیم در این مسابقه برای برد بازی 

خواهند کرد.

ذوب آهن اصفهان - پرسپولیس؛ تقابل با منصوریان
ذوب آهن بعد از اولتیماتوم به علیرضا منصوریان نباخت 
و یک برد و یک مســاوی در کارنامه منصوریان درج شد و 
اکنون این تیم به مانع ســخت و بلندی به نام پرسپولیس 
رسیده هرچند این مســابقه در اصفهان برگزار می شود اما 
بعید اســت که هــواداران  ذوب آهن بیشــتر از  هواداران 

پرسپولیس در  ورزشگاه باشند.
 غیبت احتمالی علیرضا بیرانوند در این مســابقه شاید 
خبر خوشی برای علیرضا منصوریان و تیمش باشد. بیرانوند 
که در جمع ســه نامزد بازیکنان برتر سال آسیا قرار گرفته 
بود مســافرتی طولانی به شرق آســیا و کشور هنگ کنگ 
داشــت و بعید اســت با این وضعیت کالدرون از او در این 
مسابقه استفاده کند. کالدرون که بعد از باخت خانگی مقابل 
نفت مسجدســلیمان زیر فشار انتقادها قرار گرفته به دنبال 
پیروزی اســت. او باید یک مربی استقلالی را شکست بدهد 
تا به وضعیت تیمش سامان بدهد. پرسپولیس که یک بازی 
معوقــه هم دارد در صورت پیــروزی  در همان رده چهارم 

جدول باقی می ماند.

ســرمربی تراکتــور گفــت: موقعیت تیــم در جدول 
رده بندی به لحاظ روانی خوب نیســت اما ما در شــرایط 

خوبی قرار داریم.
به گزارش وب ســایت نود، مصطفی دنیزلی، سرمربی 
تراکتور در نشست خبری پیش از دیدار تیمش با شاهین 
بوشهر گفت: خیلی وقت اســت که دیداری در لیگ برتر 
نداشــتیم. آخرین بازی هــای ما نتایج خوبــی به دنبال 
نداشــت.  در 10 بازی، 4 بازی در خانــه و 6 بازی را در 

خارج از خانه برگزار کردیم.
موقعیت تیم در جدول رده بندی به لحاظ روانی خوب 
نیســت اما ما در شــرایط خوبی قرار داریم. می دانیم که 
تیم هایــی که بالاتر از ما در جــدول قرار دارند، بازی های 

بهتری انجام دادند.
وی ادامه داد: اگر جدول را بررســی کنیم و یک بازی 

عقب افتاده خودمان را برگــزار کنیم، با تیم های بالاتر از 
خودمان مساوی می شویم یا بالاتر هم می رویم. اگر تعداد 
بازی های انجام شــده برابر شــود، بالاتر از تیم هایی قرار 
می گیریــم که دو بازی بیش تر از مــا انجام دادند. دو تیم 
شهرخودرو و سپاهان بالاتر از ما خواهند بود که با یکی از 

آن ها در تبریز بازی داریم.
سرمربی تراکتور یادآور شــد: موقعی که بازی ها برابر 
شود، هواداران موقعیت ما در جدول رده بندی را خواهید 

دید. 
تیمی که صدرنشــین است، در زمین خودش شکست 
می خورد، تیم های مدعی قهرمانی در بازی خانگی امتیاز 
از دست می دهند. به هر حال باید بازی های خودمان را با 

جدیت انجام دهیم.
ســرمربی تراکتور در واکنش به این که آیا او می تواند 

بــه وعده خود مبنی بر قهرمانی با تراکتور در لیگ برتر یا 
در آســیا عمل کند؟ گفت: برای حضور در لیگ قهرمانان 
آســیا باید در ایران قهرمان شویم. هر چیزی که در هفته 
نخست گفتم، اکنون و 10 هفته آینده هم تکرار می کنم.

دنیزلی درباره افت کیفی بازیکنان تیمش گفت: شاید 
بازیکنــان در برخی از مســابقات به لحــاظ روانی آماده 

نباشند.
بایــد در نظر بگیریم که در جام حذفــی و مقابل نود 
ارومیه شرایط متفاوت بود. این تیم در لیگ دسته یک هم 
صدرنشین اســت. اکنون هشت تیم در یک چهارم نهایی 
جام حذفی حضور دارند که نیمی از آنان از لیگ دســته 
یک حاضر هســتند و توانستند تیم های مقتدری را حذف 

کنند.
ســرمربی تراکتور تاکیــد کرد: اگر متوجه شــوم که 

بازیکنان جدیت ندارند، آن ها را تنبیه می کنم. همان طور 
کــه من جدیــت لازم را دارم، بازیکنان هم باید با جدیت 
زیادی مســابقات را دنبال کنند. او دربــاره افت عملکرد 
تیمــی و جایگزین کردن بازیکنان نیمکت نشــین گفت: 
بیش از افت تیمی شاهد افت انفرادی بازیکنان هستیم و 

تلاش می کنیم این مشکلات را حل کنیم.

قرارداد ویلموتس ۳ میلیون یورو است

هفته سیزدهم لیگ برتر فوتبال 

استقلال به یحیی رسید پرسپولیس به منصوریان

مصطفی دنیزلی: 
بازیکنی که جدیت ندارد را تنبیه می کنم

سرمربی شهر خودرو گفت: شرایط استقلال واقعا خیلی 
خوب است و شاهد یک فوتبال جذاب و خوب خواهیم بود.

به گزارش ایســنا، یحیی گل محمدی، ســرمربی تیم 
فوتبال شــهر خودرو پیش از دیدار با اســتقلال اظهار کرد: 
یکی از بازی های خــوب لیگ را در پیش داریم. هر دو تیم 
دوســت دارند یک فوتبال هجومی بازی و روی زمین بازی 
کنند. تقابل فنی دو تیم باعث می شــود شاهد یک فوتبال 

جذاب و خوب باشیم. شــرایط استقلال واقعا خیلی خوب 
است. در این هفته های اخیر واقعا متحول شده است و روند 
خیلی خوبی را در پیش گرفته است. یکی از تیم هایی است 
که فوتبال جذابی را ارائه می دهد. به خاطر نوع فوتبالی که 

بازی می کنند به این تیم تبریک می گویم.
او ادامه داد: تیم ما با انگیزه است و دوست داریم با امتیاز 
از تهران برویم. با توجه بــه تمرینات و آنالیز تیم حریف با 
یک شناخت خوب وارد زمین می شویم. هدف ما گرفتن سه 
امتیاز اســت. امیدوارم شاهد یک فوتبال خوب از جانب هر 
دو تیم باشیم. گل محمدی درباره شکست برابر صنعت نفت 
در هفته گذشته توضیح داد: خود ما هم انتظار این شکست 
را نداشتیم و نتوانستیم از فرصت های مان استفاده کنیم. این 
باخت ما را اذیت می کند و فراموش کردنش ســخت شــد. 
این فوتبال اســت و پیش می آید. مهم این است که فوتبال 
خوبی را به نمایش گذاشتیم. متاسفانه روی بد فوتبال هفته 
پیش برای ما رقم خورد. گل محمدی ادامه داد: ما از پیش 
باخته نیســتیم. یکی از اهداف ما رسیدن به سه امتیاز این 
مســابقه اســت. ما برای بردن آمده ایم. این حرف من برای 

روحیه دادن به بازیکنانم نیســت. ما یک تیم کامل هستیم 
و بر اســاس امکانات و بضاعات، جایگاه مان در جدول خیلی 
خوب است. ما یک چهارم استقلال هم هزینه نکردیم. تیمی 
کــه این همه هزینه می کند انتظار این که مدعی باشــد و 
بازیکنان خوبی را جذب کند و به قهرمانی چشــم داشــته 
باشد، انتظار زیادی نیست. سرمربی شهر خودرو در پاسخ به 
این سوال که با توجه به مشکلاتی که داشتید آیا حمایت ها 
از تیم شــما کافی بوده یا نه؟ اظهار کرد: قهرمان شدن در 
این شرایط که  تیم هایی مثل تراکتور و سپاهان و استقلال 
و پرســپولیس هزینه های زیادی کردند سخت است. تیمی 
اگر بخواهد قهرمان شود باید حمایت های مسوولان شهری 
واستانی را داشته باشد. ما مشکلاتی داریم و داشتیم. به نظر 
من رفته رفته این مشکلات در حال رفع شدن است. بعضی 
از مســوولان خیلی کمک کردنــد. مخصوصا آقای فتاحی، 
مدیــر کل ورزش و جوانان. ورزشــگاه ثامن را در اختیار ما 
قرار دادند از ســه هفته پیش. از ایشان تشکر می کنم. یک 
قول هایی هم آقای شهردار داده بودند که یک سری از کارها 
انجام شــده. این بازیکنان نیاز به حمایت دارند. تنهایی کار 

کردن در اســتان بزرگی مثل خراسان سخت است و حتما 
باید حمایت وجود داشته باشد.

او در پاسخ به این سوال که رحمتی قرار است به ورزشگاه 
آزادی برگردد فکر می کنید این موضوع تنشی ایجاد کند؟ 
بیان کرد: 100 درصد تنشــی به وجــود نمی آید. رحمتی 
برای استقلال جانش را داده و زحمت کشیده و با استقبال 
هواداران خوب اســتقلال هم رو به رو می شــود و آن ها روز 

خوبی را رقم می زنند.
گل محمدی درباره بازی این هفته با اســتقلال و هفته 
آینده با ســپاهان هم توضیح داد: هفته های حساسی را در 
پیــش داریم. بعد از این هم با نســاجی بازی می کنیم. این 
ســه هفته شبیه تونل وحشت اســت. نتیجه به عملکرد ما 
بر می گردد. با توجه به فشــردگی مسابقات شاید از لحاظ 
بدنــی نتوانیم روی بازیکنان کار کنیم و باید آن ها را از نظر 
ذهنی آماده کنیــم. بازیکنان ما نشــان داده اند که بزرگ 
هســتند و در لحظات ســخت تصمیمات خوبی می گیرند. 
 عملکرد خوبی از خودشــان نشــان دادند و امیدوارم از این 

به بعد هم همین طور باشد.

یحیی گل محمدی:

 هدف ما گرفتن سه امتیاز از استقلال است
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ثبت نام مسکن ملی در پنج استان کشوراحداث خطوط ریلی بین ایران و قرقیزستان سود سپرده گذاری مشمول مالیات نیست
رئیس ســازمان امور مالیاتی با ابلاغ بخشــنامه ای بر عدم شمول مالیات و 
عوارض نسبت به سود سپرده گذاری در بانک ها و موسسات مالی و اعتباری، 
تاکید کرد.امیدعلی پارســا در بخشــنامه ای به امور مالیاتی شهر و استان 
تهران، مدیران کل مالیات بر ارزش افزوده شــهر و اســتان تهران، مدیرکل 
امور مالیاتی مودیان بزرگ و مدیران کل امور مالیاتی استان ها موضوع عدم 
شمول مالیات و عوارض نسبت به سود سپرده گذاری در بانک ها و موسسات 
مالی و اعتباری را ابلاغ کرد.در این بخشــنامه آمده اســت: نظر به سوالات 
مکرر ادارات کل امور مالیاتی در خصوص شــمول یا عدم شــمول مالیات 
و عوارض ارزش افزوده نســبت به سود دریافتی ســپرده های اشخاص نزد 
بانک ها و یا موسسات مالی و اعتباری مقرر می دارد: از آنجایی که به موجب 
مــاده 1 قانون مالیات بر ارزش افزوده عرضه کالاها و ارائه خدمات در ایران 
مشــمول مالیات بر ارزش افزوده می باشد، لیکن سود دریافتی سپرده های 
اشخاص از بانک ها و موسسات مالی و اعتباری اعم از دارای مجوز و یا فاقد 
مجوز از بانک مرکزی، از مصادیق ارائه خدمت تلقی نمی گردد، فلذا مشمول 

مالیات و عوارض یاد شده خواهد بود.

وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه خطوط ریلی دو کشور ایران و قرقیزستان 
متصل اســت، گفت: احداث خطــوط جدید به دلیل اســتفاده از ظرفیت 
بندر اقیانوســی کشــور یعنی چابهار برای تبادلات تجاری و ترانزیت است. 
محمداسلامی در حاشیه نشست هیات دولت با اشاره به برگزاری کمیسیون 
مشــترک با قرقیزستان گفت: این کمیســیون بعد از سه سال وقفه برگزار 
شــده و امروز اختتامیه آن اجرا و اسناد امضا می شود.وی درباره تفاوت این 
همایش بــا همایش های قبلی افزود: از آنجا کــه می توانیم اقلام معین در 
توافقنامه اوراســیا را با تعرفه ترجیحی مبادلــه کنیم، این همایش فرصت 
خوبی برای توســعه تجارت با قرقیزستان است.وزیر راه و شهرسازی با بیان 
اینکه اوراسیا منجر به توسعه ترانزیت می شود، افزود: برقراری خط مستقیم 
یکی از ضروریات بازرگانان است، در همین ارتباط قرار است پروازها به شکل 
مســتقیم از راه دوشنبه پایتخت تاجیکســتان انجام شود.به گفته اسلامی، 
ایرلاین های ایرانی که به قرقیزســتان پرواز می کننــد، می توانند از آنجا به 
نقاط دیگر نیز مسافرگیری کنند که این موضوع فرصتی برای تجار و صنعت 

هواپیمایی کشور است.

معاون مسکن و ســاختمان وزارت راه و شهرسازی گفت:بر اساس تصمیم 
جدید از روز شــنبه 1۶ آذر ثبت نام مسکن ملی به جای سه استان در پنج 
استان کشــور آغاز می شود.محمود محمودزاده در گفت و گو با ایرنا، گفت: 
با هدف جبران وقفه  در ثبت نام مســکن ملی، ظرفیت جدیدی  برای ثبت 
نام ایجاد شده اســت.وی گفت:براین اساس علاوه بر سه استانی که از قبل 
در نوبت ثبت نام بودند دو استان دیگر هم وارد پروسه ثبت نام و شناسایی 
متقاضیان می شــوند.معاون مسکن و ســاختمان وزارت راه گفت: علاوه بر 
چهارمحــال و بختیــاری، یزد و همدان، ثبت نام از متقاضیان اســتان های 
کرمانشــاه و خوزستان هم انجام می شــود.وی از تغییر گروه بندی استان ها 
خبر داد و گفت: از 1۶ آذر به بعد ثبت نام ها از گروه های سه تا چهارتایی به 
گروه های پنج تا ۶ تایی تقســیم بندی می شود و بعد از مهلت سه روز، ثبت 
نام پنح اســتان دیگر اعلام می شود.بر اساس توضیحات معاون مسکن وزیر 
راه و شهرسازی تا پایان آذر ماه ثبت نام مسکن ملی در تمام استان ها تمام 
می شــود.محمودزاده در زمینه ثبت نام تهرانی ها در مســکن ملی گفت: تا 
پایان آذرماه ثبت نام منقاضیان تهرانی هم برای مسکن ملی انجام می شود.

رشد تولید ۹ قلم کالای صنایع معدنی 
در طی هفت ماهه امسال

وزارت صنعــت، معــدن وتجارت آمار داد: هفت ماهه امســال ۹ قلم کالای 
شــاخص صنایع معدنی از مجموع 1۲ کالای مورد بررســی، رشد تولید داشت 
که پنج قلم رشــد دو رقمــی را ثبت کردند.جداول آماری دوره مورد بررســی 
گویای آن اســت که تولیدات ظروف چینی، ظروف شیشه ای،چینی بهداشتی، 
کاتد مس و شیشــه جام در هفت ماه امسال به ترتیب ۲۲.۳، 1۵.۸، 1۳.۵، 1۳ 
و 1۰.۲ درصد، نسبت به مدت مشابه افزایش تولید داشتند. همچنین سیمان، 
محصولات فولادی، فولاد خام )میانی(، کاشــی و سرامیک به ترتیب رشد ۷.۲، 
۶.۶، ۶.۵ و ۵.۷ درصد را در مدت هفت ماهه ابتدایی امسال در مقایسه با دوره 
مشابه پارسال داشــتند. آمارهای وزارتخانه یاد شده گویای آن است که تولید 
فولاد خام در دوره این گزارش به 1۴ میلیون و 1۲ هزار و ۶۰۰ تن رســید که 
نســبت به رقم 1۳ میلیون و 1۵۲ هزار و ۲۰۰ تن عملکرد هفت ماهه ابتدایی 
۹۷ رشد ۶.۵ درصد داشــت.علاوه براین تولید محصولات فولادی نیز در هفت 
ماهه امســال به رقم 1۲ میلیون و 1۷۰ هزار و ۴۰۰ تن رسید که در مقایسه با 
عملکرد هفت ماهه مشــابه در سال ۹۷ که رقم 11 میلیون و ۴1۸ هزار و ۲۰۰ 
تن بود، افزایش ۶.۶ درصدی دارد.  جداول مورد بررســی حاکی از آن است که 
کاتد مس هم با تولید 1۵۶ هزار تن در مدت این گزارش، نسبت به مدت مشابه 
ســال گذشــته که 1۳۸.1 هزار تن بود، افزایش 1۳ درصدی را نشان می دهد.

آمارهای وزارت صنعت گویای آن اســت که در هفت ماهه امسال تولید شمش 
آلومینیوم با افت ۳1.۵ درصدی نسبت به مدت مشابه پارسال به رقم 1۴۵ هزار 
تن رسید، درحالی که سال گذشته ۲11 هزار و ۷۰۰ تن تولید شده بود. تولید 
پودر آلومینا نیز در دوره زمانی مورد بررســی با کاهش پنج درصدی نسبت به 
هفت ماهه ۹۷ به رقم 1۳۲ هزار و ۷۰۰ تن رســید، پارسال در این دوره 1۳۹ 
هزار و ۷۰۰ تن تولید شده بود. کنسانتره زغالسنگ هم در هفت ماهه ۹۸ با افت 
۶.۷ درصدی به رقم ۸۹1 هزار و یکصد تن رسید،  درحالی که در همین مدت 
سال گذشته ۹۵۵ هزار و یکصد تن تولید ثبت شد.همچنین سیمان تولیدی در 
دوره این گزارش به رقم ۳۶ میلیون و ۵11 هزار و ۶۰۰ تن رســید که نســبت 
به ۳۴ میلیون و ۷۴ هزار و ۲۰۰ تن عملکرد هفت ماهه ابتدایی ۹۷ رشــد ۷.۲ 
درصدی را نشان می دهد. کاشی و سرامیک تولیدی در هفت ماهه امسال با رشد 
۵.۷ درصدی در مقایسه با دوره مشابه در سال ۹۷ به رقم ۲۲۸ میلیون و ۸۹۹ 
هزار متر مربع رسید، درحالی که سال گذشته رقم ۲1۶ میلیون و ۵۷۵ هزار و 
۴۰۰متر مربع بود. شیشه جام هم در هفت ماهه ۹۸ تولید ۶۲۸ هزار و ۶۰۰ تن 
داشت و در مقایسه با ۵۷۰ هزار و ۲۰۰ تن در دوره هفت ماهه ۹۷ رشد 1۰.۲ 
درصدی دارد.ظروف شیشــه ای هم در دوره مورد بررســی به رقم ۳۰۴ هزار و 
۳۰۰ تن رسید که در مقایسه با ۲۶۲ هزار و ۸۰۰ تن عملکرد هفت ماهه ابتدایی 
۹۷ رشد 1۵.۸ درصدی را ثبت کرد. آمار ظروف چینی هم گویای رشد عملکرد 
۲۲.۳ درصدی در دوره هفت ماهه امسال است که بالاترین رشد در حوزه صنایع 
معدنی و آمار 1۲ ماده مورد بررسی است، باین ترتیب که در دوره مورد بررسی 
۳۳ هزار تن تولید انجام شد و در مدت مشابه پارسال این میزان ۲۶ هزار و ۹۰۰ 
تن بود.آخرین کالای مورد بررسی در آمار وزارت صنعت، مربوط به تولید چینی 
بهداشتی با رشد 1۳.۵ درصدی نسبت به عملکرد هفت ماهه ۹۷ است و تولید 
امسال به رقم ۶۳ هزار و ۸۰۰ تن رسید، درحالی که سال گذشته در مدت یاد 

شده، ۵۶ هزار و ۲۰۰ تن تولید ثبت شده بود.

جانمایی برای احداث شهرک صنعتی مشترک
 میان ایران و آذربایجان

وزیر صنعت، معدن و تجارت ایران در دیدار با معاون نخســت وزیر کشــور 
آذربایجان با اشــاره به ظرفیت های همکاری هــای صنعتی و تجاری دو طرف، 
احداث منطقه صنعتی مشــترک و همچنین اجرای تجارت ترجیحی فی مابین 
را جزو اولویت های همکاری اقتصــادی ایران و آذربایجان اعلام کرد.به گزارش 
وزارت صمت، رضا رحمانی افزود: در یک ماه گذشــته برای دومین بار است که 
این ملاقات بین دو طرف انجام می شود و امیدوارم این جلسات برای دولت ها و 
ملت های دو کشور مایه خیر و برکت شود. وزیر صمت افزود: با توجه به موقعیت 
جغرافیایی دو کشور، هیچ محدودیتی برای گسترش روابط وجود ندارد و علاوه 
بر روابط فیمابین در چارچوب کریدور شمال-جنوب نیز می توانیم به گسترش 
همکاری های اقتصادی دو کشور با ســایر کشورها کمک نماییم.وی ادامه داد: 
برای احداث شــهرک صنعتی مشترک در یکی از شهرستان های استان اردبیل 
جانمایی لازم انجام شده است که مورد توافق هر دو طرف بوده و مقدمات لازم 
با جدیت در حال پیگیری اســت و به زودی عملیاتی خواهد شد.وزیر صنعت، 
معدن و تجارت ایران تصریح کرد: ظرفیت های موجود برای توســعه همکاری 

بدان میزان است که می تواند اقتصاد ۲ کشور را تحت تاثیر قرار دهد.

خالی ماندن ۸۰ درصد ظرفیت بنادر شمالی
مدیرعامل ســازمان بنادر و دریانوردی گفت: میــزان مبادلات تجاری ایران 
و روســیه حدود سه میلیون تن در ســال است که با توجه به اینکه تنها از ۲۰ 
درصد ظرفیت بنادر تجاری مان استفاده می کنیم و باتوجه به تفاهم های امضاء 
شــده اخیر در راستای گسترش تبادلات در این حوزه، می توانیم حجم آن رادر 
بــازه زمانی کوتاه مدت تا دو برابر افزایش دهیم.محمد راســتاد که هم اکنون 
برای شرکت در نشست مشترک مقامات ارشــد سازمان بنادر ایران  با مقامات 
دریایی و وزارت حمل و نقل روســیه در مسکو به سر می برد و با مقامات بخش 
خصوصی و دولتی این کشور دیدار کرده است، در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: 
با معاونت وزارت حمل و نقل روســیه و مدیرعامــل آژانس فدرال حمل و نقل 
دریایی و رودخانه ایی این کشور جلسات و دیدارهای متعددی داشتیم و درباره 
موضعات مهمی از جمله چگونگی بهبود و ارتقاء همکاری های دریایی و بندری، 
حمایت از سرمایه گذاری دو کشور، شناسایی مدارک دریانوردان روسی و ایرانی 
و همکاری ســازمان بنادر ایران با موسســه رده بندی روســیه بحث و بررسی 
فراوانی داشــتیم.وی افزود: برنامه ریزی برای افزایش حجم عملیات حمل کالا 
در دریای خزر و برقراری و توســعه روابط بخش های خصوصی دو کشور جهت 
توسعه همکاری های بندری و دریایی، ایجاد خطوط منظم کانتینری به منظور 
توســعه حمل و نقل کانتینری بین بنادر  ایران و روســیه و راه اندازی خطوط 
کشــتیرانی رو – رو ریلی بین بنادر ماخاچ کالا در روسیه و امیرآباد در ایران از 

دیگر مباحثی بود که درباره آن ها به تفاهم های خوبی رسیدیم.

اجرای مگاپروژه ۸ میلیارد دلاری 
در دستور کار صنعت پتروشیمی

معاون وزیر نفت در امور پتروشــیمی گفت: ســاخت یک مگاپروژه جدید با 
ظرفیت تولید بالا، ســرمایه گذاری ۷ تا ۸ میلیارد دلاری و تنوع تولید بیش از 
۲۰ محصول استراتژیک با مشارکت هلدینگ ها در دستور کار قرار گرفته است.

به گزارش  شــرکت ملی صنایع پتروشیمی، بهزاد محمدی در دیدار با مدیر و 
کارکنان امور مدیریت برنامه ریزی و توسعه این شرکت، با تأکید بر اهمیت این 
واحد در مســیر پیشرفت صنعت پتروشــیمی ایران اظهار کرد: باید به سمت 
توســعه هدفمند و هوشمندانه حرکت کنیم.وی با اشاره به اقدام های ارزشمند 
شــرکت ملی صنایع پتروشیمی در یک سال اخیر ادامه داد: نهایی شدن دانش  
PVM و طرح GTTP اسلام آباد غرب دستاورد ارزشمندی است که عملیات 
اجرایی آن به زودی با استفاده از دانش فنی این شرکت و تلاش های انجام شده 
از ســوی شرکت پژوهش و فناوری پتروشیمی آغاز خواهد شد.محمدی با بیان 
اینکه با تأکید وزیر نفت، ســاخت یک مگاپــروژه جدید با ظرفیت تولید بالا و 
سرمایه گذاری ۷ تا ۸ میلیارد دلاری با مشارکت هلدینگ ها در دستور کار قرار 
گرفته اســت، گفت: این طرح بزرگ که از پتروشــیمی بندرامام و پتروشیمی 
شــازند نیز به مراتب بزرگ تر اســت، با بهره گیری از خوراک های متنوع، تولید 

بیش از ۲۰ نوع محصول راهبردی را رقم خواهد زد.

گزارش

اخبار کوتاه

نشســت 1۷۷ اوپک در روز جاری )پنجشــنبه( برگزار 
می شــود و بیژن زنگنه، وزیر نفت ایران راهی وین شــد تا 
در حالی که صنعت نفت کشــور، بیش از هر زمان دیگری 
تحت فشار است، در این نشست شرکت کند. گرچه به دلیل 
کاهش شدید صادرات نفت، قدرت ایران در بازار نفت کاهش 
یافته، اما نشست اوپک همواره فرصتی برای دادخواهی ایران 
و فعال کردن دیپلماسی نفتی بوده است. نشست 1۷۷ اوپک 
چه اهمیتی دارد؟ دستور کارش چیست و ایران چه نقشی 

می تواند در آن ایفا کند؟
به گزارش «مردم سالاری آنلاین»، نشست 1۷۷ اوپک، با 
حضور وزرای نفت و انرژی کشورهای عضو این سازمان، پنج 

شنبه در وین برگزار می شود. 
مهم ترین دستور کار سازمان اوپک در نشست پیش رو، 
تصمیم گیری در مورد سرنوشت توافق نفتی اوپک و متحدان 
غیراوپکی اش است.در نشست پیشین اوپک در تیرماه سال 
جاری، کشورهای عضو این سازمان توافق کردند که معامله 
نفتی اوپک و غیراوپک را تا پایان ســه ماهه نخســت سال 
۲۰۲۰ میــلادی تمدیــد کنند. طبق این توافــق، اوپک و 
متحدان غیراوپکی آن در مجموع متعهد شده اند که تولید 

نفت خود را 1.۲ میلیون بشکه در روز کاهش دهند.
از آن زمان تاکنون، قیمت نفت خام برنت عمدتاً در حدود 
۶۰ دلار به ازای هر بشــکه بوده است و در واقع قیمت نفت 
از اوج آن در سال جاری میلادی، یعنی ۷۵ دلار به ازای هر 

بشکه، پایین کشیده شده است.
 سازمان اوپک پیش بینی کرده است که در نیمه نخست 
سال ۲۰۲۰، بازار جهانی نفت با مازاد عرضه در حدود ۶۵۰ 
هزار بشکه در روز روبرو باشد و این بدان معناست که خطر 
قیمت های پایین نفت همچنان در کمین دولت هایی است 

که به درآمدهای نفتی اتکاء دارند.

دستور کار اوپک چیست؟
با توجه به شرایط بازار نفت، مهم ترین دستور کار اوپک 
در نشست 1۷۷، افزایش کاهش تولید نفت توسط کشورهای 
عضو یا تمدید بیشتر توافق نفتی است. در واقع، دو سناریو 
پیش روی اوپک و متحدان غیراوپکی اش اســت. سناریوی 
اول این است که کشورها برای حمایت بیشتر از قیمت نفت، 
سطح تولید نفت خود را بیش از توافق فعلی کاهش دهند. 
وزیر نفت عراق امروز گفته است که یک پیشنهاد این است 
که اوپک و غیراوپک، تولید نفت خود را ۴۰۰ هزار بشــکه 
در روز دیگر کاهش دهنــد و میزان کاهش تولید را از 1.۲ 
میلیون بشکه در روز به 1.۶ میلیون بشکه در روز برسانند.

سناریوی اول، یک سناریوی حداکثری است و برای اجرایی 

شدن به حمایت روسیه نیاز دارد. عربستان نیز موضع خود 
در مورد این ســناریو را مشخص نکرده اما به نظر می رسد 
که در ریاض در حال حاضر به دنبال قیمت های بالاترِ نفت 
اســت. ریاض برای جبران مخارج دولتــی خود و مهم تر از 
آن، برای جذب نقدینگی بیشتر از طریق عرضه اولیه سهام 
شــرکت نفت دولتی خود، آرامکو، به قیمت های بالاتر نفت 
نیاز دارد.یک ســناریوی حداقلی نیــز روی میز اوپک قرار 
دارد و آن تمدید توافق نفتی موجود تا پایان ماه ژوئن سال 
۲۰۲۰ و حتی تا پایان ســال ۲۰۲۰ است. به نظر نمی رسد 
این سناریوی دوم، مخالفی در اوپک داشته باشد و حتی اگر 
روسیه با بلوکِ عربســتان در اوپک همراهی کند، احتمال 

اجرایی شدن سناریوی نخست نیز وجود دارد.

ایران و نشست ۱۷۷ اوپک
برعکسِ اکثر اعضای اوپک که صنعت نفت آن ها، وضعیت 
عادی را تجربه می کند، مســأله عمده صنعت نفت ایران در 
حال حاضر، توافق نفتی یــا معامله نفتی اوپک و غیراوپک 
نیست. مسأله عمده صنعت نفت ایران، قطع نسبی دسترسی 
ایران به بازار نفت اســت که در نتیجــه تحریم های دولت 

آمریکا روی داده است.
وزیر نفت ایران در حالی در نشســت 1۷۷ اوپک حاضر 
خواهد شــد که در هیچ دوره ای صادرات نفت ایران تا این 
میزان کاهش نیافته است. شرکت اطلاعات انرژی و ردیابی 
نفتکش ها، کپلر، میزان صادرات نفت ایران در ماه گذشــته 
میلادی را ۲1۳ هزار بشکه در روز برآورد کرده است.بسیاری 
از کشــورهای عضو اوپــک، از فرصت تحریم هــای آمریکا 
اســتفاده کرده اند و با افزایش صادرات نفت خود، سهم بازار 

ایران را به تصرف خود درآورده اند.
 ایران تنها می تواند مقر اوپک را به صحنه دادخواهی خود 
تبدیل کند و از اعضای این سازمان بخواهد تا به اساسنامه 
سازمانی که به لحاظ تاریخی، یک نهاد جهان سومی در برابر 

کشورهای استعمارگر بوده است، وفادار بمانند. 
اوپک نماد استقلال طلبی کشورهای نفت خیز در دوره بعد 
از جنگ جهانی دوم اســت. ایران در نشست اوپک می تواند 
به پروژه »اسلحه ســازی از نفت« که توســط آمریکا اجرا و 
توسط برخی از اعضای اوپک حمایت می شود، اعتراض کند.

در دنیایی که نفت بیش از هر زمان دیگری سیاســی شده 
اســت و بازار نفت بیش از هر زمان دیگری با زور و تحریم 
اداره می شود تا عرضه و تقاضا، ایران حامیِ سیاست زدایی از 

اوپک و بازار نفت است. 
در نشست 1۷۷ اوپک هم، ایران همچنان پیام هایی برای 

گفتن دارد.

معاون عملیات هوانوردی شــرکت فرودگاه ها و ناوبری 
هوایــی ایران از آغاز مذاکرات این شــرکت با وزارت نفت 
برای واگذاری فرودگاه هــای نفتی به وزارت راه خبر داد.

سعید اکبری در گفت وگو با خبرنگار مهر درباره واگذاری 
فرودگاه های وزارت نفت به شــرکت فرودگاه ها و ناوبری 
هوایی ایران اظهار داشــت: هنوز تصمیــم قطعی در این 
خصوص اخذ نشــده و فعــلا در حد برگزاری جلســات 
کارشناســی، با وزارت نفت مذاکراتی داشته ایم.وی ادامه 
داد: بــا یکــی از فرودگاه های وزارت نفت قــرارداد داریم 
که به آنها ســرویس هوانــوردی ارائــه می دهیم؛ وزارت 
نفت مایل اســت که کل فرودگاه های ملکــی خود را به 
شــرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران واگذار کند. اما 
چالش هایی در این مســیر قــرار دارد که در حال مذاکره 
با متولیان بخش هوانوردی و فرودگاهی وزارت نفت برای 
رفع این چالش ها هســتیم. معاون عملیــات فرودگاهی 
شــرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران با بیان اینکه تا 

کنــون تصمیم خاصی در این زمینه اتخاذ نشــده، افزود: 
بر اســاس تصمیم هیئــت مدیره شــرکت فرودگاه ها و 
ناوبــری هوایی ایران، من به عنوان رئیس کارگروه تحویل 
فرودگاه های وزارت نفت به شرکت فرودگاه ها انتخاب شده 
ام.اکبری یادآور شــد: در حال حاضــر تنها ناوبری هوایی 
فرودگاه خلیج فارس عسلویه در اختیار شرکت فرودگاه ها 
قرار دارد که بر اساس قراردادی که میان دو دستگاه وجود 
دارد، شرکت فرودگاه ها  برای ناوبری هوایی این فرودگاه، 
مامور به عسلویه اعزام کرده است؛ اما ناوبری هوایی سایر 
۸ فرودگاه وزارت نفت با توجه به اینکه در محیط کنترل 
نشده هستند، به شرکت خصوصی واگذار شده است.عضو 
هیئت مدیره شــرکت فرودگاه ها و ناوبــری هوایی ایران 
تصریــح کرد: فعلا درحال بررســی امکانات آن هســتیم 
که آیــا می توانیم فرودگاه های وزارت نفت را به شــرکت 
فرودگاه ها واگذار کنیم یا خیر؟ اما تا کنون هنوز به نتیجه 
قطعی نرسیده ایم.اکبری با بیان اینکه فرودگاه های وزارت 

نفت در مالکیت دولت بوده و به بیت المال اختصاص دارد، 
گفت: در حال تعیین ســازوکار قانونــی در این خصوص 
هستیم که آیا مصوبه هیئت دولت یا شورای عالی امنیت 
ملــی برای انتقال مالکیت فرودگاه های نفتی به وزارت راه 
نیاز است یا باید لایحه قانونی در این خصوص تنظیم شده 
و دولت به مجلس بفرستد. اما راهبری این فرودگاه وظیفه 

ذاتی شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران است.
وضعیت فرودگاه های وزارت نفت

بــه گزارش خبرنگار مهر، وزارت نفت ۹ فرودگاه ملکی 
دارد که شــامل فرودگاه های جم، کنگان، خارگ، عسلویه 
)خلیج فارس( در استان بوشهر، سیری و لاوان در استان 
هرمزگان، مسجد سلیمان، و آغاجاری در استان خوزستان 
و گچســاران در اســتان کهگیلویه و بویراحمد می شود.

همچنین شرکت نفت با راه اندازی شرکت هواپیمایی نفت 
در ۸۵ ســال قبل و با نام »خدمات هوایی نفت« به عنوان 
قدیمی ترین ایرلاین غیر نظامی کشــور که بعدها در سال 

1۳۷1 بــه نام »هواپیمایی نفت« تغییــر نام یافت، اقدام 
به جابه جایی فعالان شــرکت نفت در مناطق و سکوهای 
نفتــی می کرد. ســپس این مجموعه در ســال 1۳۷۲ به 
»شرکت خدمات حمل و نقل هوایی ایران نفت« تغییر نام 
داد اما مجددا در سال 1۳۸۸ نام آن به شرکت هواپیمایی 
نفت تغییر کرد؛ ســپس با عنوان خصوصی سازی، آن را 
به صندوق بازنشســتگی صنعت نفت واگذار کردند؛ نهایتا 
نیز این شرکت هواپیمایی سال گذشته با تغییر نام از نفت 
بــه کارون، تنها با ۳۰۰ میلیارد تومان که یک ســوم آن 
نقدی و مابقی اقســاط بود به یک فروشنده مبل در اهواز 
)بخش خصوصی( واگذار شد.پیش از این مشاور وزیر نفت 
در امــور هوانوردی و فرودگاهی از وجود ۹ فرودگاه ملکی 
ایــن وزارتخانه و ۴۰ هلی پورت هلی دک )باند فرود هلی 
کوپتر واقع در ســکوهای نفتی( خبــر داده بود که اداره 
آنها می بایســت با همکاری سازمان هواپیمایی کشوری و 

شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران انجام شود.

معــاون روابط کار وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی 
گفت: 1۴۵ هزار بنگاه مشــکل دار برای معرفی به وزارت 
صنعت، معدن و تجارت شناســایی شد که ۹۰ درصد آنها 
مربوط به بخش خصوصی اســت.به گزارش وزارت تعاون، 
کار و رفــاه اجتماعی، »حاتم شــاکرمی« افــزود: وزارت 
تعــاون، کار و رفاه اجتماعی بــرای  حمایت از بنگاه های 
مشــکل دار کشــور اقدام به شناســایی، آسیب شناسی و 
گردآوری آمار و اطلاعات واحدهای مشــکل دار کشور در 
بخش صنعت، کشــاورزی و خدمات کرده تا مشــکلات 
آنها به صورت دقیق بررسی شــود. وی افزود: وزارت کار 
این لیســت را برای پیگیری، رفع مشکل و اتخاذ تصمیم 

توســط ستادهای تســهیل و رفع موانع اســتانی و ملی، 
اطلاعات واحدهای مشکل دار را  به وزارت صنعت،  معدن 
و تجــارت اعلام کرد.معاون وزارت کار با اشــاره به تعداد 
کارگران بنگاه های دارای مشکل، گفت: این تعداد در کل 
کشــور حدود 1۴۵ هزار واحد اســت که ۹۰ درصد آنها 
مربوط به بخش های خصوصی و هشــت درصد مربوط به 
بخش  تعاونی و حــدود دو درصد هم بخش های دولتی و 
عمومی اســت.وی ضمن تاکید بر اینکه این بنگاه ها برای 
پیشــگیری از تعطیلی شناسایی شــده اند، گفت: حدود 
۴۲ درصد از این بنگاه ها نیمه فعال هســتند و حدود سه 
درصد هم به دلایل و مشــکلات خاص تعطیل، اما قابلیت 

برگشت به چرخه تولید را دارند.شاکرمی اضافه کرد: این 
بنگاه ها مشــکلات متفاوتی دارند؛ برخی از این مشکلات 
مربوط به ســوء مدیریت و نداشــتن بهــره وری به دلیل 
فرســودگی و یا به روز نبودن خطوط فرآیند تولید است؛ 
همچنین اختلاف های حقوقی نیز از مشــکلات برخی از 
این واحدهاســت .وی تاکید کرد: بخشی از مشکلات این 
واحدها هــم به دلیل پایین بودن توان جذب ســرمایه و 
تامین نقدینگــی و یا نبود توان قدرت رقابت در بازارهای 
فروش داخلی و خارجی و داشــتن بدهی هــای بانکی و 
مشکلات مشابه اســت.معاون روابط کار وزارت کار افزود: 
می توان با حمایت کارگروه های استانی ستادهای تسهیل 

و رفع موانع تولید هم از تعطیلی واحدها جلوگیری کرد و 
هم برای بازگشــت واحدهای نیمه فعال تعطیل به چرخه 
تولید اقدام کرد.این مقام مســوول تصریح کرد: اختیاراتی 
که شــورای عالی اقتصاد مقاومتی به ستادهای تسهیل و 
رفع موانع تولید ملی داده و پیگیری های اعضای ستاد رفع 
موانع تولید که در ترکیب این ستاد از جمله وزارتخانه های 
صنعت، معدن و تجارت، تعاون کار و رفاه اجتماعی، کشور، 
سازمان برنامه و بودجه، بانک مرکزی و بخش خصوصی به 
ریاســت وزیر صنعت و معدن و در استانها و اداره های کل 
صنایع و معدن برگزار می شــود، امکان تقویت و بازگشت 

این واحدها به چرخه تولید وجود دارد.

دولــت دوازدهم همواره از کلیــدواژه جنگ اقتصادی 
استفاده کرده، اما نتوانســته سیاست های درآمدی خود 
را متناسب با شرایط خاص کشور مورد بازنگری قرار دهد.
به گزارش خبرنگار مهر، مطابق با قانون، هر ساله 1۵ آذر 
ماه دولت مکلف اســت لایحه بودجه سال آینده را جهت 
پیش بینی مصارف و منابع، برای بررســی و تبدیل شدن 
به قانون به مجلس تقدیم کند که البته امســال با دو روز 
تاخیــر لایحه بودجه روز یکشــنبه 1۷ آذر ماه به مجلس 
ارســال خواهد شــد.آنچه که بیش از هر چیز دیگری در 
مورد بودجه ســال آینده حائر اهمیت است، مساله تامین 
منابــع پایدار درآمدی دولت بــا توجه به کاهش صادرات 
نفت  اســت. آنگونه کــه رئیس جمهــوری اخیرا عنوان 
کرده بود نهایت درآمد کســب شده از سوی سازمان امور 
مالیاتی در ســال آینده می تواند بــه 1۶۰ هزار میلیارد 
تومان برسد در حالی که برای اداره کشور به عددی بالای 
۴۰۰ هزار میلیارد تومان نیاز است.به گفته نوبخت، درآمد 
در نظر گرفته شــده از محل فروش نفت برای ســال ۹۹ 
چیزی حــدود 1۰ تا 1۲ میلیــارد دلار خواهد بود. البته 
در مورد میزان درآمدهــای نفتی هنوز جمع بندی نهایی 
انجام نشــده و منوط به تصمیم شــورای  عالی هماهنگی 
اقتصادی ســران قوا اســت.از ســویی دیگر نیز، در مورد 
واردات کالاهای اساســی، آنطور کــه نوبخت تاکید کرده 

سیاســت تخصیص ارز ۴۲۰۰ تومانی به واردات کالاهای 
اساسی برای ســال ۹۹ ادامه خواهد داشت.وحید شقاقی 
شــهری کارشناس اقتصادی در گفت و گو با خبرنگار مهر 
در مورد ضعف های دولــت در تنظیم لایحه بودجه ۹۹، 
اظهار داشــت: سال آینده هدف دولت بستن بودجه بدون 
نفت است البته دولت ناگزیر به اجرای این سیاست است؛ 
جهت گیری دولت اختصاص درآمدهای نفت به طرح های 
عمرانی اســت زیرا برآوردها حکایــت از آن دارد که زیر 
۵۰۰ هزار بشکه نفت در سال بعد صادر خواهد شد.وی با 
اشاره به پیش بینی درآمد 1۰ تا 1۲ میلیارد دلاری برای 
صادرات نفت، افزود: دولت ۵۰۰ هزار بشــکه با نرخ بشکه 
ای ۶۰ دلار برای ســال آینــده در نظر گرفته که مجموع 
این عدد همان 1۲ میلیاد دلار می شود.شــقاقی شهری 
بــه درآمدهای حاصل از مالیات و اوراق مالی اشــاره کرد 
و گفت: دولت به احتمــال زیاد برای درآمد مالیاتی 1۶۰ 
هــزار میلیارد تومان و برای چــاپ اوراق مالی حدود ۵۰ 
هــزار میلیارد تومان پیش بینی کرده اســت. وی با بیان 
اینکه دولت بودجه سال آینده را بالای ۴۰۰ هزار میلیارد 
تومان خواهد بســت، افزود: مجموع درآمد مالیاتی، اوراق 
مالــی، واگــذاری دارایی ها و بنگاه ها و ســایر جز منابع 
دولت محسوب می شود این در حالیست که مجموع این 
اعــداد 1۵۰ هزار میلیارد تومان بــا مصارف دولت فاصله 

دارد. یعنی دولت با یک کسری بزرگ در حدود 1۵۰ هزار 
میلیارد تومان مواجه خواهد شــد که باید مشــخص کند 
از کدام منبع می خواهد این کســری را پوشش دهد.این 
کارشــناس اقتصادی ادامه داد: دولت می تواند به سمت 
مواردی همچون دســتکاری نرخ سایر حامل های انرژی، 
مولدســازی دارایی های دولت و یا افزایش انتشــار اوراق 
مالــی برود و یا اینکه هزینه های جــاری را تا ۳1۰ هزار 
میلیارد تومان کاهش دهد؛ در حالیکه می خواهد حقوق 
کارکنــان را تا 1۵ درصد افزایش دهــد و احتمالا حقوق 
کارگران ۲۰ درصد رشــد خواهد کرد از سویی دیگر نیز 
شاهد تشــدید نیازمندی های صندوق های بازنشستگی 
نســبت به امسال خواهیم بود. در واقع هر طور که حساب 
می شــود دولت نمی تواند با کمتــر از ۳۵۰ هزار میلیارد 

تومان بودجه را تنظیم کند.
فرصت های از دست رفته دولت

وی با بیان اینکه هنوز مشــخص نیست دولت چگونه 
می خواهد کســری را پوشش دهد و ممکن است بخشی 
را از درآمدهــای حاصــل از صادرات نفــت تامین کنند، 
تصریح کرد: متاسفانه دولت فرصت های پیش روی خود 
را برای تامین منابع درآمدی از دســت داد.شقاقی شهری 
افزود: دولت فرصت هایــی همچون اصلاح نظام مالیاتی، 
مولدسازی دارایی های دولت، بهبود وضعیت صندوق های 

بازنشستگی و اصلاح ساختارهای اداری را از دست داد در 
حالیکه می توانست از این محل درآمدزایی خوبی داشته 
باشد.این کارشناس اقتصادی گفت: به عنوان مثال دولت 
از محل گسترش پایه های جدید مالیاتی، اصلاح فرایندها 
و ســاختارهای مالیات ســتانی و کاهش فرار مالیاتی می 
توانســت بین ۲۵۰ تــا ۳۰۰ هزار میلیــارد تومان درآمد 
کســب کند.وی ادامه داد: البته با توجــه به اتفاقاتی که 
محور افزایش نرخ بنزین رخ داد، فکر نمی کنم سال آینده 
دولت در مورد سایر حامل های انرژی ریسک مجدد کند. 
شقاقی شهری یادآور شد: در مجموع دولت تلاش خواهد 
کرد بخش عمده ای از کســری بودجــه خود را از طریق 
اوراق مالی و بدهی پوشــش دهد، اما ایراد کار اینجاست 
که اگر این اوراق از یک حدی بیشــتر چاپ شود در توان 
اقتصاد ایران نیســت و به نوعی آینده فروشــی محسوب 
می شــود.به گزارش خبرنگار مهر، عدم تمرکز ویژه دولت 
بر درآمدزایی از اصلاح ســاختار حــوزه های مختلف در 
حالیست که بارها خود مسئولان دولتی اعلام کرده اند که 
در شــرایط ویژه و جنگ اقتصادی هستیم و باید تدبیری 
اساســی برای گذر از این دوره بیاندیشیم اما با این حال 
فرصت ســوزی در ایجاد درآمدهای پایدار نشان می دهد 
تدابیــر جنگ اقتصادی هنوز در عرصه سیاســت گذاری 

اقتصادی کشور، آنگونه که باید بازتاب نیافته است.

دستور کار نشست امروز بزرگترین مجمع نفتی دنیا چیست

دادخواهی نفتی ایران در اوپک

معاون شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران خبر داد 

احتمال واگذاری ۹ فرودگاه  وزارت نفت به شرکت فرودگاه ها

معاون وزیر کار خبر داد

اعلام فهرست بنگاه های مشکل دار به وزارت صنعت 

فرصت های از دست رفته دولت

خطرکسری بودجه در فقدان درآمدهای پایدار
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بهترین های سال سینما 
از نگاه هیات ملی نقد فیلم آمریکا

»مرد ایرلندی« به عنوان بهترین 
فیلم از سوی جوایز سالانه هیات ملی 
نقد فیلم آمریکا انتخاب شد و جایزه 
بهترین کارگردانی هم به »تارانتینو« 

رسید.
به گزارش ایسنا به نقل از اسکرین، 
جوایز هیــات ملی نقد فیلم آمریکا در حالی برندگان امســال خود را معرفی 
کرد که فیلم »مرد ایرلندی« ســاخته تحسین شده و ۲۰۹ دقیقه ای »مارتین 
اسکورسیزی« توانست جایزه بهترین فیلم ســال را از آن خود کند و »استیو 

زایلیان« نیز برای این فیلم برنده جایزه بهترین فیلمنامه اقتباسی نام گرفت.
»مارتین اسکورسیزی« به همراه »آل پاچینو« و »رابرت دنیرو« نیز به عنوان 
دریافت کنندگان جایزه دســتاورد »آیکون« به پاس نقش چشمگیر در تاریخ، 

فرهنگ و اعتلای سینما معرفی شدند.
»کوئنتین تارانتینو« هم برای ســاخت فیلم »روزی روزگاری در هالیوود« 
بهترین کارگردان این جوایز انتخاب شــد و »برد پیت« نیز برای بازی در این 

فیلم بهترین بازیگر نقش مکمل مرد شد.
فهرست برندگان جوایز سالانه هیات ملی نقد آمریکا از این قرار است:

بهترین فیلم: مرد ایرلندی
بهترین کارگردانی: کوئنتین تارانتینو )روزی روزگاری در هالیوود(

بهترین بازیگر مرد: آدام سندلر )جواهرات تراش نخورده(
بهترین بازیگر زن: رنی زلوگر )جودی(

بهترین نقش مکمل مرد: برد پیت )روزی روزگاری در هالیوود(
بهترین نقش مکمل زن: کتی بیتس )ریچارد جول(

بهترین فیلمنامه اصلی: جان و بنی ســفدی، رونالد برونشتین )جواهرات 
تراش نخوزده(

بهترین فیلمنامه اقتباسی: استیو زایلیان )مرد ایرلندی(
بازیگر نوظهور: پول والتر )ریچارد جول(

بهترین فیلم اول: کوئین و اسلیم )ملینا ماتسوکاس(
بهترین انیمیشن بلند: چگونه اژدهای خود را تربیت کنید

بهترین فیلم خارجی سال: انَگل )ژاپن(
بهترین مستند سال: دوشیزه

دیگر فیلم های برتر ســال )بدون ترتیب(: ۱۹۱۷؛ دولمایت اسم من است؛ 
فــورد در مقابل فراری؛ خرگوش جوجو؛ چاقوکشــی؛ داســتان ازدواج؛ روزی 

روزگاری در هالیوود؛ رریچارد جول؛ جواهرات تراش نخوزده؛ موج ها
دیگر فیلم های خارجی برتر سال )بدون ترتیب(: آتلانتیکس؛ زندگی نامرئی؛ 

درد و شکوه؛ پرتره یک بانو در آتش؛ ترانزیت
مراسم اعطای جوایز سالانه هیات ملی نقد آمریکا روز 8 ژانویه در نیویورک 

برگزار می شود. 

رقابت ۲۰ فیلم برای اسکار بهترین جلوه های ویژه
آکادمی علوم و هنرهای سینمایی اسکار فهرست اولیه ۲۰ فیلم رقابت کننده 

در شاخه بهترین جلوه های بصری را منتشر کرد.
به گزارش ایســنا به نقل از ورایتی، آکادمی اسکار فهرست ۲۰ فیلم واجد 
شرایط رقابت در شــاخه جلوه های بصری را با حضور فیلم هایی چون »انتقام 
جویان«، »مرد ایرلندی« و »شیرشاه« اعلام کرد و از میان این آثار ۱۰ فیلم به 

مرحله رای گیری جوایز اسکار ۲۰۲۰ راه خواهند یافت.
»مرد ایرلندی«، »شیرشاه«، »جومانجی: مرحله بعد«، »مردان سیاه پوش: 
بین المللی«، »میــدویِ«، »۱۹۱۷«، »مرد عنکبوتــی: دور از خانه«، »جنگ 
ستارگان: خیزش اسکای واکر«، »نابودگر: سرنوشت سیاه«، »به سوی ستارگان«، 
»فضانوردان«، »علاء الدین«، »الیتا: فرشــته نبرد«، »انتقام جویان: آخر بازی«، 
»کاپیتان مارول«، »گربه ها«، »دامبو«، »سریع و خشن: هابز و شاو«، »فورد در 
مقابل فراری« و »مرد ماه جوزا«؛ ۲۰ فیلمی هستند که در فهرست اولیه اسکار 

جلوه های بصری قرار دارند.

اخبار

فیلم ســینمایی »خانه پــدری« در حالــی ۱3 آذرماه 
آخرین روز اکران خود را پشــت ســرمی گذارد که می توان 

گفت، فیلم به نوعی عملا اکران نشد.
به گزارش ایســنا، پــس از ماجراهایی کــه برای فیلم 
»خانه پدری« به کارگردانــی کیانوش عیاری پیش آمد و 
ایــن فیلم مدتی قبل پس از توقیف دوباره روی پرده رفت، 
امروز چهارشنبه، ۱3 آذر آخرین روز اکران این فیلم است و 
طبق تایید علی سرتیپی پخش کننده، علاقه مندان به »خانه 
پدری« فقط تا ۲3 امشب فرصت تماشای این فیلم را دارند 

چون اکرانش در کل سینماهای ایران به پایان می رسد.
البته به گفته ســرتیپی منظور از ســینماهای ایران هم 
فقط تهران است، چون »خانه پدری« مجوز اکران در تهران 
را داشته و براساس پیگیری از عوامل فیلم، بعد از آنکه این 
اثر ســینمایی برای بار دوم توقیف شــد، فقط مجوز اکران 
آن بــرای تهران، آن هم به مدت دو هفته و بدون پخش در 

شبکه نمایش خانگی یا vod داده شد.
به این ترتیــب فیلم، بدون اینکه فرصتی به مخاطبانش 
در شهرهای دیگر کشــور برای تماشا داده باشد، دوباره به 

صندوق توقیف برمی گردد.
»خانه پدری« که یکم آبان ماه اکران شده بود، پنج روز 
بعد توقیف شد و بعد با پیگیری ها و هماهنگی با قوه قضاییه 
و نیز با انجام برخــی اصلاحات دوباره مجوز نمایش گرفت 
تا اکران آن از ۲۲ آبان از ســر گرفته شــود. با این حال با 
توجه به ناآرامی های چند روزه که سبب تعطیلی سینماها 
نیز شده بود، »خانه پدری« هم از این قاعده مستثنی نشد 
و مثل بقیه فیلم ها چند روز بعد از آرام شــدن اوضاع اکران 

شد تا امروز به کار خود پایان دهد.
»خانه پدری« که پس از حدود ۱۰ سال توقیف توانست 
مجوز اکران در سینماهای محدود با زمان محدود بگیرد در 
ایــن مدت حدود یک میلیارد و 53۰ میلیون تومان فروش 

داشته و بیش از ۹۷ هزار نفر هم به تماشای آن رفتند.
13  میلیارد فروش گیشه سینماها در آذر ماه

آخرین آمار فروش فیلم های سینمایی تا امروز هم  نشان 

از حضــور یک میلیون و ۱6۰ نفری مخاطب در ســینماها 
دارد که فروشــی نزدیک به ۱3 میلیاردی را برای گیشــه 

سینماها به همراه داشته است.
به گزارش ایســنا براســاس اطلاعات و آمار مندرج در 
سامانه فروش سینمای ایران، انیمیشن سینمایی »آخرین 
داستان« به کارگردانی اشکان رهگذر با بیش از چهار هزار 
مخاطب نزدیک به 6۰ میلیون تومان فروخته است. این اثر 
با محدودیت سنی ۱۲+ سال از چهارشنبه هفته گذشته 6 
آذرماه روی پرده ســینماها رفته و ۲۰ سالن سینمایی در 

اختیار دارد.
فیلم ســینمایی »لیلاج« به کارگردانی داریوش یاری با 
داشتن ســه هزار مخاطب و با محدودیت سنی ۱۲+ سال 
پس از گذشــت یک هفته اکران 3۷ میلیون تومان فروش 
داشته و ســینمایی »معکوس« ســاخته پولاد کیمیایی با 

داشتن 5۰ سالن سینمایی و گذشت هفت روز نمایش چهار 
هزار مخاطب داشــته و 6۰ میلیون تومان فروخته است که 
بیــش از نیمی از این مقدار حاصل فروش در ســینماهای 

استان تهران بوده است.
فیلــم کمدی»مطرب« به کارگردانــی و تهیه کنندگی 
مصطفی کیایی پس از گذشــت حــدود یک ماه  نمایش و 
در اختیار داشتن ۱8۰ سالن سینمایی نزدیک به یک ونیم 
میلیون مخاطب داشــته و تا امروز به فروشــی بیش از ۱۷ 

میلیاردی رسیده است.
فیلم »تورنادو« به کارگردانی و تهیه کنندگی سید جواد 
هاشــمی با ۴۷ هزار مخاطب ۴۴3 میلیــون تومان فروش 
داشــته و با اکران از ۱5 آبان ماه در ۱3۱ ســینمای کشور 

روی پرده نمایش پیدا کرده است.
فیلم ماجراجویانه »منطقه پرواز ممنوع« ســاخته امیر 

داسارگر پس از گذشت یک ماه از اکران و در اختیار داشتن 
۱6۴ ســالن ســینمایی یک میلیارد و 5۷۰ میلیون تومان 
فروش داشــته و ۲۰8 هزار مخاطب پای تماشای این فیلم 

نشستند.
فیلم کمدی »چشم و گوش بسته« ساخته فرزاد موتمن 
با جــذب 3۷۲ هزار مخاطب، چهار میلیارد و 538 میلیون 
تومان فروش داشــته اســت. این اثر با گذشت یک ماه از 

شروع اکرانش ۱6۹ سینما در اختیار دارد.
انیمیشــن ســینمایی »بنیامین« به کارگردانی محسن 
عنایتی با جذب 8۷ هزار مخاطب و در اختیار داشتن ۱۴۴ 
ســالن ســینمایی در مجموع تهران و شهرستان در حدود 
یک ماه اکــران، ۷56 میلیون تومان فروش داشــت که از 
این مقدار ۲۹۴ میلیون حاصل فروش در تهران بوده است.

فیلم »ســمفونی نهم«ساخته محمدرضا هنرمند و تهیه 
کنندگی زینب تقوایی با گذشــت تقریبا یــک ماه از آغاز 
اکرانش روی پرده ســینماها نزدیک بــه ۴۷ هزار مخاطب 
داشــته است و 6۰۷ میلیون تومان فروش داشته است. این 
فیلم سینمایی تا کنون در 86 سینما روی پرده رفته است.
فیلم سینمایی»هزارتو« به کارگردانی امیرحسین ترابی 
و تهیه کنندگی سپهر سیفی در مجموع تهران و شهرستان 
و پس از گذشــت یک ماه و نیم از شروع اکران، نزدیک به 
پنج میلیارد تومان فروخته است. این اثر با نمایش در ۱63 

سینما در کشور 3۷۹ هزار مخاطب داشته است.
فیلــم »خانــه پــدری« کیانوش عیــاری بــا توجه به 
اکــران محــدودش در ۲5 ســینماها و محدودیت ســنی 
۱۲+ ســال تا امروز بیــش از ۹۷ هزار مخاطب داشــته و 
 یــک میلیارد و 533 میلیون تومان در گیشــه ســینماها

 فروخته است.
فیلم »خداحافظ دختر شیرازی« ساخته افشین هاشمی 
و تهیه کنندگی فرشته طائرپور با بازی شبنم مقدمی، افشین 
هاشمی، آیسان حداد، مونا فرجاد، حسین محب اهری، ونوس 
 شمس و رویا تیموریان از امروز ۱3 آذرماه روی پرده سینماها

 رفته است.

با پایان اکران صورت گرفت 

بازگشت »خانه پدری« به صندوقخانه توقیف؟!

شــهلا انتظاریان رعایت نشــدن کپی رایت 
کتاب های خارجی در ایران را عاملی می داند که 
ایران را با سابقه بد معرفی می کند و در وضعیت 
خرید آثار ایرانی توســط کشورهای دیگر موثر 

است.
این مترجــم در گفت وگو با ایســنا، درباره 
وضعیت ترجمه آثار ادبی فارســی به زبان های 
دیگر اظهار کرد: وضعیت ترجمه کتاب های ما به 
زبان های دیگر نسبت به سال های قبل مقداری 
بهتر شده اســت. اکنون کشورهای دیگر با آثار 
نویسندگان ما به واسطه شــبکه های ارتباطی 
وســیعی که امکان معرفی را فراهم می کنند و 
همچنین از طریق نمایشگاه هایی که نویسندگان 
و تصویرگران ما در آن ها شرکت می کنند، بیشتر 
آشنا می شــوند. اما به هر حال مهم است که به 

مسائلی مثل کپی رایت هم توجه شود.
او افزود: همان طور که نویسندگان ما آثارشان 
را با حقوق خودشان واگذار می کنند، کشورهای 
دیگر هم انتظار دارند که ما آثارشان را با حقوق 

خودشــان در این جا ترجمه کنیم، اما متاسفانه 
این اتفاق نمی افتد و شاید این عاملی  است برای 
این که ایران با ســابقه بدی معرفی شود. چطور 
آثار نویســندگان ما با رعایــت کپی رایت ارائه 
می شــود اما برعکس این وجود ندارد؟ اگر این 
مسئله حل شود شاید خرید آثار ایرانی هم بهتر 

و راحت تر صورت بگیرد.
انتظاریان بــا بیان این که همــه می گویند 
کتاب های ترجمه شده بیشــتر بچه ها را جذب 
می کننــد گفــت: بخشــی از علــت جذابیت 
کتاب های ترجمه شده برای کودکان و نوجوانان 
به این خاطر اســت که این کتاب ها موضوعات 
جذاب تر و ســاختارهای پیچیده تری دارند و در 
واقع به روزتر هســتند. جذابیت های فضا، مکان 

و ژانرهای مختلف باعث می شــود بچه ها بیشتر 
جذب آثار ترجمه شــوند، البته این به آن معنا 
نیســت که خدایــی نکرده نویســندگان ما بد 
بنویســند. ما مترجم ها بهترین کتاب ها را از هر 
کشــور انتخاب می کنیم و طبیعی است که به 

دنبال آثار شاخص برویم. 
او سپس ترجمه های سرسری و شتاب زده را 
مشــکل فعلی بازار ترجمه ایران دانست و بیان 
کرد: گاهی ترجمه ها خیلی سرسری و شتاب زده 
انجام می شوند، همه عجله دارند که آثارشان را 
زودتر به جامعه نشــر عرضه کنند و در نتیجه 
آن طور که باید و شاید، زبان روان و جذابی برای 
مخاطبان ندارند؛ درحالی که باید به این مسئله 
توجه جدی شــود. اما آثاری کــه برای ترجمه 

انتخاب می شوند آثار فراگیر و متنوعی هستند 
و با تمام ســلیقه ها مطابقت پیدا می کنند و هر 
کس به فراخور سن و سلیقه اش می تواند کتاب 

مورد نظرش را در جامعه پیدا کند. 
مترجم کتاب »زنجیره دروغ« در پاســخ به 
ســوالی درباره معیار انتخاب کتاب برای ترجمه 
بــا توجه به آثار برگزیده جوایز ادبی یا لیســت 
کتاب های پرفــروش گفت: در حال حاضر تمام 
ناشــران و دســت اندرکاران ابتدا سراغ این آثار 
می روند، چون شبکه های ارتباطی زیاد شده اند 
و همــه خیلی راحت به ایــن کتاب های خوب 
دسترســی دارند و بهتر معرفی می شوند. به هر 
حال در انتخــاب این گونه کتاب ها حس اعتماد 
وجود دارد، برای همین ترجمه موازی برای این 

کتاب هــا زیاد اتفاق می افتد. همه ســراغ آن ها 
می رونــد و چون کپی رایت هــم وجود ندارد یا 
خیلی کم به آن بها داده می شــود، هر کســی 
راحت می تواند آن کتــاب را انتخاب، ترجمه و 

چاپ کند.
شــهلا انتظاریان سپس با اشــاره به این که 
موضوع ترجمه های موازی همه را اذیت می کند 
اظهار کرد: مترجم وقتی کتاب را انتخاب می کند 
مسلما اول نگاه می کند تا ببیند کسی روی آن 
کار کــرده یا نه، اما متاســفانه در حین فرآیند 
تولید معلوم نیســت چند نفر دیگر این کتاب را 
برای ترجمه دســت بگیرند، چون فرآیند تولید 
در هر نشــری متفاوت اســت. متاسفانه گاهی 
کتاب ها وقتی به بازار عرضه می شــوند که قبلا 
چند ترجمه از همان کتاب ها چاپ شده است؛ 
ایــن هم برای ما مترجم ها و هم برای ناشــرها 
اتفاق خوبی نیست. کتاب های خوب خیلی زیاد 
هستند و اگر نظارت درستی بر نحوه انتخاب و 

ترجمه آن ها باشد چنین اتفاقی نمی افتد.

در گفت وگو با شهلا انتظاریان بررسی شد 

نقد رعایت نشدن کپی رایت کتاب های خارجی در ایران

مدیرعامل صندوق تامین خسارت های بدنی اعلام کرد

نقش بی بدیل بیمه در اقتصاد

دکتــر علی جباری، مدیرعامل صندوق تامین خســارت های بدنی به 
مناســبت ۱3 آذر ماه روز بیمه بر نقــش بی بدیل بیمه در دنیا تاکید 
کرد و گفت: در دنیا که رشــد و توسعه اقتصادی هر کشوری جایگاه 
بین المللی آن را رقم می زند، کشــورها برای آنکــه بتوانند در عرصه 
بین المللی حرفی برای گفتن داشــته باشــند در صــدد بر می  آیند تا 
شــاخص های توســعه یافتگی خود را بهبود بخشــند و از این طریق 
در چرخه بهبود وضعیــت اقتصادی و بالطبع افزایش نقش موثر خود 
موجب تقویــت اقتصاد و ایفای نقش تاثیرگــذاری در صحنه جهانی 

شوند.
جبــاری با بیان اینکه صنعــت بیمه به عنوان یکی از شــاخص های 
توسعه یافتگی از سویی به عنوان یکی از عمده ترین نهادهای اقتصادی 
مطرح بوده و از دیگر ســو، فعالیت دیگر نهادها را پشتیبانی می کند، 
افزود: صنعت بیمــه یکی از حوزه های تاثیرگــذار بر اقتصاد ملی هر 
کشــوری است، صنعتی که نقش چشم گیری در بهبود و ثبات اقتصاد 
ملــی ایفا می کند. به عبارتی صنعت بیمه با جمع آوری حق بیمه های 
دریافتی در توسعه اقتصادی دارای نقش است و از طرف دیگر با ایجاد 
امنیت و اطمینان برای فعالیت های اقتصادی خدماتی، تولیدی و... در 

جامعه روند سازندگی، پیشرفت و ترقی را تسهیل می کند.
وی با اشــاره به اینکه بیــش از 8 دهه از ظهور بیمه در کشــورمان 
می گذرد یادآور شــد: صنعت بیمه با آسیب شناســی بــازار و تحلیل 
ریسک ها متناسب با نیاز مشتریان بیمه نامه های متنوعی را پیاده سازی 
و به بازار عرضه کرده اند به طوریکه تمام خطرات را پوشــش می دهند 
اما ضریب نفوذ ۲/۴ درصد نشــان می دهد بخش عظیمی از کشور از 
خدمات بیمه بهره مند نیستند و با این صنعت غریبه اند. جباری با بیان 
اینکه قانون بیمه شــخص ثالث یکی از قوانین مترقی و جامعی است، 
افزود: چرا باید هنوز ۹۰ درصد موتورســواران و حدود 5 تا ۱۰ درصد 

از خودرو ها فاقد بیمه  نامه شخص ثالث باشند؟
جبــاری گفت: زیرا صنعــت بیمه و متولیــان آن ســال ها با مقوله 

فرهنگ ســازی بیمه توجه ویژه ای نموده و به رغم تمام خدمات مفید 
ایــن صنعت مردم از شــرایط و حقوقی که می توانند بــا خرید انواع 
بیمه نامه ها کسب کنند، اطلاع کافی ندارند. او با اشاره به نقش دولت ها 
در توســعه بیمه گفت: باتوجه به اهمیــت موضوع، همواره دولت ها با 
پیش بینــی موضوع در قوانین و مقــررات، راهکارهای حمایتی جهت 
افزایــش ضریب نفوذ بیمه ای در کشــورها را مهیا می نمایند تا بدین 
ترتیب این نقش و وظیفه حاکمیت به صورت مناسب توسط این حوزه 

کسب و کار اجرایی شود.
جباری یادآور شــد: صنعت بیمه در کشــور، صنعت نادری است که 
هیچ گاه از منابع و یارانه های دولتی اســتفاده نکرده است و در مقابل 
طــی 8 دهه از عمر خود، همواره در جبران خســارات به دولت یاری 
رسانده است. مدیرعامل صندوق تامین خسارت های بدنی با اشاره به 
اینکه دولت در سال ۱3۱۴ برای تاسیس بیمه ایران دو میلیون تومان 
سرمایه گذاری کرد، یادآور شد: بخش عمده ای از این سرمایه گذاری از 
محل املاک و مســتغلات بود و امروز بعد از گذشت 8۰ سال دولت ها 
هیچ منابعی را به جز تامین سرمایه اولیه بیمه های دولتی )به استثنای 
بیمه ایران( که بعدها به بخش خصوصی واگذار شدند، در بخش بیمه 

سرمایه گذاری نداشته اند.
وی گفت: این در حالی اســت که صنعت بیمه به موقع کلیه مالیات ها 
و عوارض قانونی واگذار شده به خود را می پردازد و از طریق واریز سود 
خالص پایان سال مالی به دولت کمک می کند. جباری گفت: صنعت 
بیمه در  چند سال اخیر در مقایسه با نظام پولی و بازار سرمایه مهجور 
مانده است و به رغم نقش مهم در ثبات اقتصادی نتوانسته سهم خوبی 

در اقتصاد کشور داشته باشد.
وی ادامــه داد: در حالیکــه انتظار می رود مجموعــه حاکمیت برای 
فرهنگ ســازی بیمه گام های مهمی بردارد و عرضه  محصول را برای 
عموم مردم آســان نماید، در لایحــه مالیات ارزش افزوده که در حال 
حاضر در مجلس محترم شــورای اســلامی در حال بررســی است، 
متاسفانه برخلاف سایر کشورهای توســعه یافته، برای خدمات بیمه 
مالیات در نظر گرفته می شــود و معافیت های مالیاتی این خدمت را 
حذف می کنند. جباری خاطرنشــان کرد: اخذ مالیات ارزش افزوده از 
خدمات بیمه، عملا قیمت تمام شــده بیمه نامه را افزایش می دهد و 
موجب گران شدن آن می شود. حال اینکه باید برنامه هایی تدوین شود 
که قیمت خدمات بیمه کاهش یابد تا آحاد جامعه از انواع پوشش های 
آن بهره مند شــوند. ایران کشــوری اســت که طی سال های گذشته 
حوادث  غیر مترقبه زیادی را شاهد بود و خسارات زلزله و سیل ارقام 
قابل توجهی بود که متاسفانه به خاطر نداشتن بیمه نامه کامل بخشی 

از خســارت توسط صنعت بیمه جبران شد و مابقی توسط کمک های 
مردمی و دولت باید جبران شود. در حالی که دولت باید برای پوشش 

گسترده چتر خدماتی بیمه قیمت تمام شده را کاهش دهد.
لزوم حذف مالیات

جبــاری در بخش دوم صحبت هایش بر حــذف مالیات ارزش افزوده 
از خدمات بیمه تاکید کرد و گفت: به ارزشــی که در فرآیند تولید به 
ارزش کالاهای واسطه ای افزوده می شود، گفته می شود. این مفهوم به 
فرآیند تولید مربوط است و نه به کالای خاص. ارزش افزوده اقتصادی 
معیاری برای سنجش عملکرد مالی شرکت براساس ثروت مازاد است 
که با کســر هزینه ســرمایه از ســود عملیاتی )پس از کسر مالیات( 
محاسبه می شود. فرمول محاســبه ارزش افزوده اقتصادی نیز عبارت 
است از: ســود عملیاتی پس از کسر مالیات منهای هزینه سرمایه؛ به 
گفتــه وی مبدا اصلی روش مالیات گیــری به صورت مالیات بر ارزش 
افزوده، کشورهای توسعه یافته اروپا است، اما برخی کشورها با نگرشی 
متفاوت به اقتصاد، از این روش از مالیات گیری بهره  نمی برند. از جمله 
کشــورهایی که در آنها مالیات گیری از نوع مالیــات بر ارزش افزوده 
استفاده نمی شود می توان کشورهایی همچون ایالات متحده آمریکا و 

عربستان سعودی را نام برد.
مدیرعامــل صندوق تامین خســارت های بدنی گفــت: در ایران نرخ 
مالیــات بر ارزش افزوده برای عموم کالاها و خدمات ۹ درصد بوده اما 
این نرخ برای سیگار و برخی مواد سوختنی متفاوت است. مالیات انواع 
سیگار، نفت کوره، نفت گاز و سوخت هواپیما به ترتیب ۱5، 5، ۱۰ و 

3۰ درصد می باشد.
او با بیان اینکه کالاهای اساسی از مالیات معاف هستند، درباره ضرورت 
عدم مشمولیت مالیات برارزش افزوده در صنعت بیمه گفت: توجه به 
ماهیت صنعت بیمه به عنوان یک کســب و کار حمایتی – اجتماعی 
که در عین ایجاد امنیت اجتماعی دارای بازخوردهای امنیتی و روانی، 
سیاســی در جامعه می باشد، عملا ضریب نفوذ بیمه ای به عنوان یکی 
از مهم ترین شاخص های توسعه یافتگی اجتماعی و عملکرد اقتصادی 
کشورها تعریف می گردد. به طوریکه در همین ارتباط همه دولت ها به 
دنبال تقویت این بخــش از اقتصاد خدماتی در تولید ناخالص داخلی 
کشــور خود می باشند. لذا با عنایت به تعریف مذکور و سوابق تاریخی 
تکالیف محوله به دولت در قوانین برنامه های پنج ســاله، بیانگر توجه 
ویژه قوانین به افزایــش ضریب نفوذ بیمه ای به عنوان یک تکلیف در 

صنعت بیمه مشهود بوده است.
جباری موارد با اهمیت در حوزه معافیت صنعت بیمه کشور از مالیات 
بر ارزش افزوده در حوزه هــای مختلف اقتصادی – اجتماعی را اعلام 

کرد و متذکر شــد: ســرمایه های موجود هر کشــور، اعم از دولتی، 
غیردولتی و بخش خصوصــی، در واقع، در زمره ثروت های ملی تلقی 
شــده که با بیمه کردن آنها و جبران خســارت های احتمالی توسط 

بیمه گران حفظ می شود.
به گفته او توســعه اقتصادی کشور در گرو ســرمایه گذاری بوده و در 
صورت وجود منابع مالی، نیازمند ابزاری برای حفظ سرمایه گذاری ها، 
در مقابل خطرات می باشــد و این بیمه است که بدون اغراق، به منزله 
ابزار مناســبی، در جهت اطمینان بخشیدن به صاحبان سرمایه برای 
صیانت از ســرمایه آنها خواهد بود. جبــاری از صنعت بیمه به عنوان 
تامین کننــده امنیت مالــی در فعالیت های تجاری نام بــرد و افزود: 
بیمه گر با ارائه انواع بیمه و جبران خسارات احتمالی، صاحب سرمایه را 
در مقابل حوادث حمایت می کند زیرا بازرگانان با پرداخت مبلغ کمی 
به عنوان حق بیمه آســایش خاطر را در رابطه با حفظ سرمایه شان به 
دست می آورند و به جای آنکه با پس انداز بخشی از دارایی خود )برای 
جبران خسارت ناشــی از حوادث احتمالی( سرمایه شان را راکد کنند 
می توانند از امکانات مالی خود در جهت گسترش کسب و کار به طور 

بهینه استفاده کنند.
وی ادامه داد: دســتیابی به اهداف تعیین شده در قوانین بالادستی از 
جمله در قوانین برنامه های پنج ساله نیازمند توجه به قیمت تمام شده 
خدمات بیمه ای برای گروه هدف می باشــد. به نظر می رسد وضعیت 
فعلی قیمــت بیمه نامه با لحاظ مالیات برارزش افزوه نســبت به آن، 
در شــرایط حاضر باتوجه به وضعیت خاص اقتصادی کشــور نیازمند 
توجه ویــژه در حذف مالیات برارزش افزوده و حــذف این مالیات از 

بیمه  نامه های صادره می باشد.
او با اشــاره به توسعه سرمایه گذاری ها گفت: شرکت های بیمه از محل 
دریافت حق بیمه )ذخایر فنی( از بیمه گذاران می توانند با سرمایه گذاری 
در زمینه های مختلف مثل خرید ســهام یا ایجاد موسسات تجاری و 
خدماتی دیگر به شــکوفایی اقتصاد ملی کمک شایانی کنند. او ایجاد 
اعتبار و توســعه مبادلات را دلیل دیگری برای معافیت مالیاتی بیمه 
دانســت و گفت: افزایش ضریب نفوذ بیمــه ای از جمله بیمه عمر، با 
کاهش قیمت تمام شــده علاوه بر تضمین ســرمایه گذاری و تثبیت 
وضعیت مالی، به روش های مختلف به ایجاد افزایش اعتبار و توســعه 
مبــادلات ملی کمــک می کند. به گفته جباری شــرکت های بیمه با 
جبران خسارت های ناشی از حوادث کار، مانع از ورشکستگی صاحبان 
کسب و کار می شــوند و با جبران خسارت های وارده به بیمه گذاران، 
موجبات و تمهیدات ادامه حیات اقتصادی شرکت ها و افراد شاغل در 

آن را فراهم می آورند.

صندوق تامین خسارتهای بدنیصندوق تامین خسارتهای بدنی
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انبوهی از معترضان در جریان برگزاری نشست سران ناتو 
با حضور دونالد ترامپ در شــهر لنــدن، با برپایی تظاهرات 
گسترده در این شهر به اقدامات و سیاستهای رئیس جمهور 
آمریکا و همینطور مسائلی نظیر افزایش بودجه های نظامی 
کشورها و تولید و توسعه تسلیحات هسته ای اعتراض کردند.

این تظاهرکنندگان با تجمع در خیابان های شهر لندن، 
دونالــد ترامپ رئیــس جمهور آمریکا کــه همزمان با این 
تظاهرات در نشســت سران ناتو حضور یافته بود را موضوع  
اصلی اعتراضاتشان قرار دادند. در حالیکه رهبران ناتو سعی 
دارند در گردهمایی خود در لندن اتحاد را به نمایش بگذارند 
امــا ویدئویی که از چند تن از آنهــا در کاخ ملکه انگلیس 
منتشــر شده نشان می دهد که در حال غیبت کردن درباره 
عملکرد ترامپ هستند. در واکنش به این حواشی،به دنبال 
ناخوشــنودی رییس جمهوری آمریــکا از مواضع رهبران 
اعضای ناتو، ترامپ روز چهارشنبه به طور ناگهانی کنفرانس 

مطبوعاتی پایانی نشست ناتو را لغو کرد.
ترامپ در پیامی توییتری با مهم نبودن نشســت پایانی 
ناتــو گفت: »بعد از اتمام جلســات امروز به واشــنگتن باز 
می گردم. در پایان کنفرانس ناتو نشســت خبری نخواهیم 
داشــت چون ظرف دو روز گذشــته بارها کنفرانس خبری 
داشته ایم. سفر همه به سلامت.« کنفرانس مطبوعاتی ترامپ 
قرار بود پس از یک ســری جلسات دو جانبه میان اعضای 
ناتو از جملــه »آنگلا مرکل« صدراعظــم آلمان و »جوزپه 
کونته« نخســت وزیر ایتالیا برگزار شود اما ساعاتی قبل از 
برگزاری کنفرانس مطبوعاتی فیلمی از »جاســتین ترودو« 
نخســت وزیر کانادا بعد از دیدار دو جانبه با »دونالد ترامپ« 
در جمع »بوریس جانسون« نخست وزیر انگلیس و »امانوئل 
ماکرون« رئیس جمهور فرانســه منتشر شد که وی درحال 

تمسخر ترامپ است.
ترامپ نیز در واکنش به همین موضوع نخست وزیر کاناد 

را فردی دو رو توصیف کرد.
به گــزارش خبرگزاری آسوشــیتدپرس، در این تصاویر 
که در مراسم برگزار شده در کاخ باکینگهام انگلیس گرفته 
شده جاستین ترودو، نخســت وزیر کانادا با امانوئل مکرون، 
رئیس جمهور فرانسه و بوریس جانسون، نخست وزیر انگلیس 
و مارک روته، نخســت وزیر کانادا و شاهزاده آن، دختر ملکه 

سرگرم گفت وگو است.

در میان گفت وگو جانســون از مکرون می پرســد: چرا 
دیر کردید؟ ترودو با صدایی که به وضوح شــنیده می شود 
می گوید: دیر کرد چون ۴۰ دقیقه کنفرانس خبری داشت.
بله، بله، بله ۴۰ دقیقه! این ســخنان او به جلسه طولانی و 
بدون برنامه پرسش و پاسخ ترامپ با خبرنگاران اشاره دارد.

ترودو می افزاید: تیمش را دیدید که چطور فکشان پایین 
افتاد؟ 

مشخص نیست که ضمیر »او« در سخنان رهبر کانادا به 
ترامپ اشاره دارد یا خیر.

در این مکالمه هیچ اشاره مستقیمی به ترامپ نمی شود، 
اما اوایل سه شنبه دونالد ترامپ در دو جلسه طولانی پرسش 
و پاسخ با خبرنگاران، موضوعات مختلفی از ناتو تا کره شمالی 
و تجارت تا استیضاح را مورد بحث قرار داده بود؛ گفت وگوی 
اول در کنار ینس اســتولتنبرگ، دبیــرکل ناتو بود و مورد 
دوم با امانوئل مکرون، رئیس جمهوری فرانســه. او در یکی 
از کنفرانس های خبری، ســخنان مکرون را »بسیار زننده« 
توصیف کرد. رئیس جمهوری آمریکا و همتای فرانســوی او 
نشســتی پر تنش در حاشیه اجلاس ســران ناتو در لندن 

داشــتند، به نحوی که ترامپ در مقطعی از این نشســت با 
لبخند به امانوئل مکرون به طعنه هشــدار داد که اگر دلش 
می خواهد می تواند تعدادی از شــبه نظامیان داعشــی را به 
فرانسه بفرســتد. با این حال رئیس جمهوری فرانسه که به 
وضوح از این صحبت ترامپ آزرده خاطر شده بود، پاسخ داد: 
»بیاید جدی باشیم.« او در ادامه این صحبت هایش استدلال 
کرد: »تعداد شبه نظامیان خارجی اروپایی داعش چندان زیاد 
نیستند و اینکه صرفاً به جای کلیت مساله، روی این موضوع 
جزئی متمرکز شویم مفید نخواهد بود.« مکرون در ادامه با 
بیان اینکه اکثر شبه نظامیان داعشی از کشورهای سوریه و 
عراق آمده اند، در عین حال صحبت ترامپ مبنی بر شکست 

خوردن این گروه تروریستی را زیر سوال برد.
اختلافات جدی در ناتو

روزهای گذشته لندن بار دیگر شاهد جنگ لفظی فرانسه 
وآمریکا به عنوان دو عضو کلیدی ناتو بود. »امانوئل مکرون« 
رئیس جمهور فرانســه امروز چهارشنبه در توئیتی نوشت 

حرف خود را درباره »مرگ مغزی« ناتو پس نگرفته است.
این اظهارات که نخست در مصاحبه با روزنامه اکونومیست 

مطرح شــده بود واکنش های فراوانی را برانگیخته اســت و 
ازجمله »دونالد ترامپ« رئیس جمهوری آمریکا آن را توهین 

آمیز خوانده است.
ییشــتر »هایکو ماس« وزیر خارجه آلمان انتقاد مکرون 
از ناتو را به منزله تخریب این پیمان نظامی ارزیابی و تاکید 
کرده بود که  اروپا در سال های آینده نیز به وجود این پیمان 

نظامی نیاز دارد.
»آنــگلا مرکل« صدر اعظم آلمان نیز مخالفت خود را با 
اظهارات رئیس جمهوری فرانســه اعلام و گفته که  مکرون 

»واژه های تندی« به کار برده که مورد قبول او نیست.
موضوع بودجه دفاعی و فشارترامپ بر متحدانش درناتو 
برای افزایش بودجه نظامی دیگر موضوع های اختلافی سران 

ناتو است.
»فوک راسموسن« دبیرکل سابق ناتو تایید کرده که این 
ســازمان هرگز پیش از این به انــدازه  مقطع زمانی کنونی 

اختلافات سیاسی میان اعضایش را تجربه نکرده است.
راسموسن سه موضوع اختلافی در بین اعضای ناتو اشاره 
کرد که شــامل اقدام ترامپ برای زیر سوال بردن بندپنجم 
منشور ناتو درباره همکاری این ائتلاف و انتقاد رئیس جمهور 
آمریــکا از فقدان تعهد ناتو برای افزایش بودجه دفاعی خود 
است. به باور راسموسن اظهارات مکرون درباره مرگ مغزی 
ناتو و مخالفت این ائتلاف با حمله گسترده ترکیه به عنوان 

عضو ناتو به شمال سوریه از دیگر موارد اختلافی ناتو است.
نشست سالانه ســران ناتو در ناتو در  روزهای ۱۲ و ۱۳ 
آذر )۳ و ۴ دسامبر( در لندن همزمان با هفتادمین سالگرد 
تاسیس ناتو برگزار می شود. این ائتلاف با هدف دفاع جمعی  

پایه گذاری شد و هم اکنون ۲۹ عضو دارد.
بهانه تاسیس ناتو همچنان به قوت خود باقیست

شبکه خبری »ســی ان بی ســی« آمریکا دلیل اصلی 
تاسیس ناتو را مقابله به تهدیدهای احتمالی روسیه توصیف 

کرد ونوشت این ادله همچنان به قوت خود باقیست.
یکی از موضوع های مــورد بحث در اجلاس ناتو، چالش 

کنونی و امنیتی نوظهور روسیه است.
ناتو در سال ۱۹۴۹ به عنوان یک ائتلاف نظامی بین ۱۰ 
کشــور اروپایی، کانادا و آمریکا تشکیل شد تا همکاری بین 
اعضا و نگهبانی از آزادی این کشورها را در چارچوب مقابله با 

تهدید اتحادیه جماهیر شوروی سابق گسترش دهد.

کنفرانس مطبوعاتی لندن توسط واشنگتن لغو شد 

تحقیر و تمسخر ترامپ در نشست رهبران ناتو

یک شــبکه عبری زبان مدعی شد، آمریکا از چهار کشور عربی که روابط 
دیپلماتیک با رژیم صهیونیستی ندارند، خواسته امضای توافقنامه ای  جدید با 
تل آویو را مورد بررسی قرار دهند. به گزارش ایسنا، روزنامه فرامنطقه ای رای 
الیوم به نقل از شبکه ۱۳ تلویزیون رژیم صهیونیستی نوشت: دولت آمریکا از 
چهار کشــور عربی امارات، بحرین، عمان و مراکش که روابط دیپلماتیکی با 
رژیم صهیونیستی ندارند خواسته توافقنامه عدم تجاوز با این رژیم را به امضا 
برســانند. این شبکه عبری زبان گزارش داد، کاخ سفید با سفیران این چهار 
کشــور با هدف دســتیابی به توافقنامه ای جدید با اسرائیل که زیربنای قابل 

قبول برای عادی سازی کامل روابط با تل آویو است، گفت وگو کرد.

افشای نام اعراب متحد اسرائیل
نتایج یک نظرسنجی جدید نشان داده، اکثریت آمریکایی ها کره شمالی را 
دشــمن شماره یک کشورشان می دانند. نظرسنجی مذکور با پرسش از ۱۵۰۰ 
نفر در ماه گذشــته میلادی از سوی موسسه تحقیقات و نظرسنجی »یوگاو« و 
مجله اکونومیست انجام شده و نشان داده است که ۵۶ درصد آمریکایی ها کره 
شــمالی را دشمن کشــور خود می دانند. این در حالی است که در نظرسنجی 
قبلی مربوط به ماه اوت ۵۱ درصد آمریکایی ها چنین اعتقادی داشتند. در این 
نظرســنجی از پاسخگویان خواسته شد تلقی خود از دشمن بودن ۱۴ کشور با 
آمریکا را مطرح کنند. بر همین اســاس کره شمالی از سوی ۵۶ درصد شرکت 

کنندگان به عنوان دشمن اول این کشور انتخاب شده است.

نفرت و ترس آمریکایی ها از کره شمالی
وزارت خارجــه چین دیروز )چهارشــنبه( گفت، لایحــه آمریکا درباره 
اقلیت های مســلمان در ســین کیانگ روی همکاری دوجانبه در حوزه های 
مهم اثر خواهد گذاشــت. به گزارش رویترز،  این اظهــارات هوآ چونیینگ، 
ســخنگوی وزارت خارجه چین در پاســخ به پرسشی درباره اینکه آیا لایحه 
مجلس نمایندگان آمریکا درباره اویغورهــا بر مذاکرات تجاری کنونی تاثیر 
می گذارد یا خیر مطرح شد. او گفت، هیچکس نباید اراده پکن برای حراست 
از منافع خودش روی موضوعاتی از جمله ســین کیانگ را تضعیف کند. این 
ســخنگو درباره تدابیر تلافی جویانه بالقوه در واکنــش به این لایحه آمریکا 

درباره سین کیانگ تاکید کرد.

تهدید چین علیه لایحه اویغورها در آمریکا

تمایل دبیرکل آژانس انرژی اتمی به مذاکره با تهران

مدیــرکل جدید آژانــس بین المللی انرژی 
اتمی مواضعش برای تعامل با ایران را تشــریح 

کرد.
به گزارش ایســنا، به نقل از رویترز، رافائل 
گروســی، مدیرکل جدید آژانــس بین المللی 

انرژی اتمی روز سه شنبه در گفت وگو با رویترز 
گفت که قــرار دادن ضرب الاجل برای این که 
ایران توضیح دهد ذرات اورانیوم چگونه در یک 
انبار که اعلام نشده بود، پیدا شده است، نتیجه 
معکوس خواهد داشــت و ابراز امیدواری کرد 

که مذاکراتی تازه به حل شــدن این بن بست 
چندماهه پایان دهد.

گروسی همچنین در پاسخ به این سوال که 
حاضر است چقد به ایران فرصت بدهد تا درباره 
ذرات اورانیومــی که در جریان کار قرار گرفته  
اما غنی سازی نشــده اند، توضیح بدهد، گفت: 
تعیین کردن ضرب الاجل ممکن است بهترین 

ایده نباشد.
او در ادامه بیــان کرد: این برای من به این 
معنا خواهد بود که ما در رابطه ای خصومت آمیز 
قــرار خواهیم گرفــت که اساســا یک طرف 
مقاومت خواهد کــرد و بنابراین من به عنوان 
مدیــرکل مجبور خواهم بــود که ضرب الاجل 
تعیین کنم. ما باید باهم همکاری کنیم...زمان 

همواره بسیار مهم است.

گروســی گفتــه اســت کــه برخــی از 
تصمیم گیرندگان اصلی در ایران را می شناسد 
اما با این وجود باید با مقامات رســمی ارشــد 
ایران دیــدار کند. مدیرکل جدید آژانس گفت 
که امیدوار اســت بتواند در اولین مذاکرات رو 
در روی او که این هفته در حاشیه نشستی در 
وین با حضور شــرکای توافق هسته ای ایران با 
قدرت های جهانی برگزار خواهد شــد، بتواند 
به ایجاد رفتاری جدید با جمهوری اســلامی 
ایران، کمک کند. او همچنین اظهار کرد: من 
در ایــن رابطه تازه کارم. کســان دیگری پیش 
از من بوده انــد و حال، مدیر کلی جدید دارند. 
بنابراین، باید باهم بنشینیم و شروع به مذاکره 
کنیم و کار را از همین جا ادامه دهیم. گروسی 
افــزود: بگذارید من گفت وگویم را با ایران آغاز 

کنم. فکر نمی کنم که مناسب باشد و ناعادلانه 
خواهد بود اگر پیش از این که با آن ها نشستی 

داشته باشم، عقیده ام را بیان کنم.
او که پیش از این گفته اســت، به طور کلی 
در نظارت ها از جمله در ایران، »سرســخت اما 
بی طــرف« خواهد بود، بــه رویترز گفت که از 
کار گروه نظارت آژانس بین المللی انرژی اتمی 

راضی است.
مدیــر کل جدید آژانس  بــا اظهار این که 
تعاملی فعالانه تر از یوکیا آمانو، مقام پیشــین 
خواهد داشت، گفت که درباره توافق هسته ای 
که با کاهش تعهدات برجامــی ایران در حال 
از بین رفتن اســت، اظهار نظر نخواهد کرد و 
در عوض، آژانس، اطلاعات جدید فنی را درباره 

فعایت های هسته ای ایران فراهم خواهد کرد.

پس از گذشــت پنج هفته از اســتعفای سعد حریری 
و روزهایی که لبنان شــاهد جزر و مدهای سیاســی در 
رابطه با کابینه آتی و ساختار آن و نیز کاندیداهای پست 
نخســت وزیری بود، در حال حاضــر صحبت هایی درباره 
برخی تلاش های پشــت پرده برای تشکیل کابینه ای که 
از موافقت اکثر گروه های سیاســی برخوردار باشد، مطرح 
هستند. در این راســتا نیز نشانه هایی در محافل سیاسی 
لبنان به چشــم می خورند به شــکل ویژه صحبت میشل 
عون که گفته است، »در روزهای آتی تغییرات مثبتی در 

راه خواهند بود«.
به گزارش ایســنا، برخــی منابع کــه پیگیر تلاش ها 
برای تشــکیل کابینه لبنان هستند، در گفت وگو با شبکه 

خبری الجزیره فاش کردند: توافق اولیه  بر ســر تشــکیل 
کابینه ای تکنوسیاســی به ریاست سمیر الخطیب و بدون 
حضور جبران باسیل، رئیس حزب جریان آزاد ملی )مورد 

حمایت میشل عون( است.
ایــن منابع اظهار کردند، این کابینــه هرگز اختیارات 
اســتثنایی اعطــا نکرده و بــرای تصویب قانــون جدید 
انتخابــات تلاش نخواهد کرد و بــه همین دلیل تاریخی 

برای انتخابات زودهنگام پارلمانی تعیین نخواهد شد.
منابع یاد شــده تاکید کردند، هر گروه سیاسی وزیران 
خــود را معرفی خواهــد کرد و این موضــوع منحصر به 
نخســت وزیر نخواهد بود بلکــه در چارچوب توافقی با او 

انجام خواهد شد.

فراکســیون های پارلمانــی عــراق نشســت های خود 
درباره بررســی چارچوب نهایی دو قانون جدید انتخابات 
و کمیســیون انتخابات را همچنــان ادامه می دهند. برهم 
صالح نیز کتبا انصراف لیســت سائرون برای معرفی نامزد 
نخســت وزیری را دریافت کرده است. به گزارش ایسنا، به 
نقل از سایت شــبکه الجزیره، فراکسیون های سیاسی در 
پارلمان عــراق به رایزنی ها درباره این دو قانون مهم ادامه 
می دهند و محمد الحلبوسی رئیس پارلمان عراق طی روز 
گذشته دومین نشســت خود را با روسای فراکسیون ها و 
سیاستمداران در حضور سازمان ملل برگزار کرد. الحلبوسی 
تاکید کرد: این رایزنی ها منجر به اتخاذ تصمیمی همسو با 
مرحله جدید و خواسته های تظاهرکنندگان خواهد شد. در 

این راستا فراکسیون سائرون به عنوان بزرگترین فراکسیون 
پارلمانی و مورد حمایت مقتــدی صدر تاکید کرد، امروز 
)چهارشنبه( آخرین موعد ارائه پیشنهادات فراکسیون های 
سیاســی درباره قانون انتخابات اســت. خبرگزاری »واع« 
عراق نیــز به نقل از محمــود الکعبی، عضو فراکســیون 
سائرون گزارش داد، فراکســیون سائرون در نشست های 
فراکســیون های سیاســی در مقر کمیته قانونی با حضور 
رئیس پارلمان و نماینده سازمان ملل حضور می یابد. وی 
افزود: در این نشســت مهمترین مسائل مورد اختلاف در 
قانون انتخابات از جمله ســن نامزد، تعداد اعضای مجلس 
نمایندگان، انتخابات خارج، حوزه های متعدد انتخاباتی و 

سیستم انتخاباتی بررسی می شود.

رایزنی های فشرده در بغداد برای انتخاب نخست وزیر جدیدتوافق اولیه برای تشکیل دولت تکنوسیاسی در لبنان

ائتلاف آبی-سفید ، »بنیامین نتانیاهو« را به 
شدت مورد حمله قرار داد و اعلام کرد که نباید 
فرصتی دیگر به او برای تشــکیل دولت جدید 

داده شود.
»رام بن باراک«، عضو ائتلاف آبی- ســفید 
در کنست اظهار داشت: اصلا منطقی و اخلاقی 
نیســت و جهان هم این را قبــول ندارد که به 
بنیامین نتانیاهو فرصــت دهیم دولت جدید 
را تشــکیل دهد، زیــرا او متهم به رشــوه و 
کلاهبرداری است و در صورتی که چنین کاری 
کنیم، وجهه ما نزد تمام دنیا خراب می شود. بن 
باراک با اشاره به اینکه حزب متبوعش هرگز در 
دولتی که نخســت وزیر آن یک شخص متهم 
به فساد باشد، مشــارکت نخواهد کرد، عنوان 
کــرد: منطقه غور اردن را بــدون نتانیاهو هم 
می توان به اراضی تحت حاکمیت »اســرائیل« 

ملحق کرد.
نتانیاهو اخیــرا اعلام کرده که تصمیم دارد 
منطقه غور اردن را هم به اراضی اشغالی ملحق 

کند.
روزنامه عبری زبان »اســرائیل الیوم« صبح 
دوشــنبه از پیشــنهاد جدید حزب لیکود به 
ائتلاف آبی- سفید برای تشکیل دولت وحدت 
پرده برداشــت.این روزنامه افــزود که لیکود 

پیشنهاد داده تا نتانیاهو در ۶ ماه اول تشکیل 
دولت وحدت نخست وزیر باشد.

به گفته روزنامه مذکــور، هدف از این کار 
دادن فرصتی ۶ ماهه بــه نتانیاهو برای الحاق 
منطقه غور اردن به اراضی تحت اشــغال رژیم 
صهیونیستی است. اســرائیل الیوم اشاره کرد 
که مذاکرات بین ائتلاف آبی- ســفید و لیکود 
به خاطر اختلاف بر ســر اینکه چه کسی اول 
نخست وزیر باشــد، همچنان بی نتیجه مانده 

است.
دیدار بی نتیجه گانتس و نتانیاهو 

از ســوی دیگر آخرین دیدار بنی گانتس، 
رئیس ائتلاف آبی -ســفید و بنیامین نتانیاهو، 
رهبر حزب لیکود برای تشــکیل دولت وحدت 

بی نتیجه به پایان رسید.
رسانه های صهیونیســتی اعلام کردند که 
گانتس و نتانیاهو سه شنبه ۴۵ دقیقه با یکدیگر 
در مقر وزارت جنــگ در تل آویو دیدار کردند. 
هدف از ایــن دیدار، گفت وگو در مورد راه های 
تشکیل دولت وحدت و جلوگیری از برگزاری 
دور ســوم انتخابات بود اما منابع صهیونیستی 
گفته اند کــه این دیدار هم نتیجــه ای در پی 
نداشــته و مذاکرات دو طرف شکست خورده 
اســت. با این حال، پیش بینی می شــود رژیم 

صهیونیستی به سمت برگزاری انتخابات برای 
سومین بار پیش برود.

به گفته منابع اســرائیلی نتانیاهو مقدمات 
برای برگزاری دور ســوم انتخابات را آغاز کرده 
و این انتخابات ظرف یک ســال برگزار خواهد 
شد. مهلت قانونی گانتس برای تشکیل دولت 
وحدت ۸ روز دیگر به پایان می رســد و اگر او 
نیز همانند نتانیاهو نتوانــد راهی برای خروج 
از بحران کنونی و تشــکیل کابینه جدید پیدا 
کند، چاره ای جز برگزاری انتخابات سوم وجود 

نخواهد داشت. 
مسئولان لیکود مدعی شده اند که نتانیاهو 
از بســیاری از خواسته های خود کوتاه آمده اما 
با این حال گانتس با تشکیل دولت وحدت به 
خاطر فشارهای یائیر لاپید نفر دوم ائتلاف- آبی 

سفید مخالفت کرده است.
این در حالی اســت که گانتس روز گذشته 
از نتانیاهو درخواست کرد برای تشکیل دولت 
وحدت همــکاری کرده و از برخی شــروط و 

خواسته های خود کوتاه بیاید.
وی در کنفرانســی خبــری پــس از پایان 
جلسه حزب متبوعش اظهار داشت که ائتلاف 
آبی- ســفید در انتخابات اخیر پیروز شد و ما 
آماده ایم دولت وحدت را تشــکیل دهیم بدین 

گونه که سمت نخست وزیری بین آبی- سفید 
و لیکود نوبتی باشــد. گانتس تصریح کرد: ما 
نمی خواهیم اســرائیلی ها را به سمت انتخابات 
سوم که هزینه هایی هنگفت و غیرضروری در 

پی دارد، بکشانیم.
 او اخیرا در یادداشــتی در صفحه شخصی 
خــود در فیس بوک نوشــت: اعضــای لیکود 
هــم دیگر تحمل نتانیاهــو را ندارند و او باری 
ســنگین بــر دوش آن هاســت و لیکودی ها 
اکنــون در گفتگوهای خود یا دیدارهایی که با 
من داشته اند، از تشــکیل دولت وحدت بدون 

نتانیاهو سخن می گویند.
در همیــن حال، لیکود هــم »یائیر لاپید« 
شــخص دوم ائتلاف آبی- سفید را به شکست 
مذاکرات برای تشــکیل دولــت وحدت متهم 

کرده است.

هشدار لیبرمن به گانتس
در همین راستا گزارش های اسرائیلی حاکی 
از این اســت که اعضای حزب »اسرائیل خانه 
ما« به آویگدور لیبرمن، رئیس این حزب برای 
پیوستن به دولت راست گرا با ریاست نتانیاهو 
فشار می آورند. منابع می گویند لیبرمن شخصا 
به فراکســیون آبی-سفید گفته که احتمالا به 
چنین دولتی خواهد پیوســت. به گفته منابع 
معاونــان رؤســای شــهرداری های این حزب 
خواهان دیدار با لیبرمن شــده اند تــا او را به 
پیوســتن به دولت کوچکی با ریاست نتانیاهو 
تشــویق کنند. روزنامه هاآرتص نوشــت که 
لیبرمن ائتلاف آبی- ســفید را تهدید کرده که 
در صورت عدم توافق با نخست وزیری نتانیاهو 
در ۶ ماه اول به دولت راســت گرای کوچکی با 

ریاست نتانیاهو خواهد پیوست.

انتخابات کنست برای سومین بار تکرار می شود

تل آویو در کمای سیاسی

»خلیل زاد« به مذاکره با طالبان باز می گردد
فرستاده ویژه واشنگتن در کابل

فرســتاده ویژه آمریکا دیروز )چهارشــنبه( برای دیدار با رئیس جمهوری 
افغانســتان به منظور بررسی راه هایی برای از ســرگیری مذاکرات صلح، وارد 
کابل شده است. به گزارش رویترز، این سفر از سوی زلمای خلیلزاد، فرستاده 
ویــژه آمریکا در افغانســتان پس از آن صورت گرفته کــه مذاکرات با طالبان 
در سپتامبر شکســت خورد. در روزهای اخیر دونالد ترامپ، رئیس جمهوری 
آمریکا به صورت غیرمنتظره برای مراسم روز شکرگزاری به پایگاه هوایی بگرام 
رفت تا با سربازان آمریکایی باشد و با اشرف غنی، رئیس جمهوری افغانستان 
نیز دیدار داشــت که این امر امیدواری هایی را برای پیشرفت به سمت توافق 

صلحی جامع با طالبان به وجود آورده است.
فرصت هایــی برای موفقیت آمیز بودن مذاکرات هنــوز در هاله ای از ابهام 
اســت، چون طالبان از حضور در دولت به اصطلاح »دســت نشــانده و غیر 
مشــروع« اشرف غنی ســرباز می زند. دولت کابل گفته که آماده از سرگیری 
گفتگوهاســت اما تنها زمانی که یک جایگاه در میز مذاکرات داشــته باشد و 
طالبان نیز با یک آتش بس موافقت کند. یکی از مقام های ارشــد افغانســتان 
گفت: روسای جمهوری آمریکا و افغانستان بر از سرگیری صلح توافق کرده اند 
اما با همکاری و حضور دولت کابل. شرایط ما شامل کاهش خشونت منتهی به 

آتش بس است و این چیزی است که آمریکا نیز آن را می خواهد.
گفت وگوها بین طالبان و دولت آمریکا در ســپتامبر ســال جاری میلادی 
در پی حملات این گروه شــبه نظامی در کابل که به کشــته شدن یک سرباز 
آمریکایی منجر شــد، متوقف شــد. اگر مذاکرات از سر گرفته شود، مقام های 
دولت کابل می گویند که فرمت گفتگوها از سوی خلیلزاد برای انجام مذاکرات 
جداگانه بــا طالبان، به عنوان یک گام مقدماتی بــرای مذاکرات بعدی میان 
شــرکت کنندگان افغان در این مذاکرات، قابل تکرار نیست. یکی از مقام های 
ارشد طالبان نیز گفت: ما تا پیش از توافق با آمریکا آتش بس اعلام نمی کنیم 

و اینکه ما با برگزاری دیدار با دولت کابل تا پیش از آن موافق نیستیم.

ویژه

روابط غیر صمیمی ملانیا و ایوانکا در کاخ سفید
جزئیات کتاب تازه ای از بانوی اول آمریکا نشان می دهد، ملانیا ترامپ و دختر 
ارشــد رئیس جمهوری آمریکا روابط دوســتانه ای دارند اما صمیمی نیستند. به 
گزارش خبرگزاری فرانســه، »کیت بنت« در کتاب جدیدی تحت عنوان »آزاد، 
ملانیا: بیوگرافی غیر مجاز« گوشــه ای از زندگی ملانیا ترامپ، بانوی اول آمریکا 
را به تصویر کشــیده است که برای بسیاری از خوانندگان جذابیت بالایی دارد و 
به برخی از شــایعاتی که پیرامون او مطرح شده است، اشاره دارد. بنت، خبرنگار 
سی ان ان و تنها روزنامه نگاری در تیم مطبوعاتی کاخ سفید است که صرفا اخبار 
ملانیا ترامپ و خانواده ترامپ را پوشــش می دهد. در این کتاب ادعا می شود که 
پرده از روابط ملانیا با دختر ۳۸ ساله ترامپ »ایوانکا« که در کاخ سفید به عنوان 
مشاور ارشد مشغول به کار اســت، برداشته شده است. کیت بنت نوشته است: 
»منصفانه قضاوت کنیم، هم ایوانکا و هم ملانیا به سختی تلاش دارند تا یکدیگر 
را دوســت بدارند و به چیزی بیش از تحمل صرف برســند. ایــن دو زن روابط 
دوســتانه ای دارند اما صمیمی نیســتند.« کیت بنت می نویسد: »پشت صحنه، 
ملانیا در زمان حضور در نیویورک آشــکارا تاکید کرد که ایوانکا نباید دفتری در 
بخش غربی کاخ سفید داشته باشد زیرا وقتی او در نهایت می رسید، بخش شرقی 
باید صرفا قلمرو او و نزدیکانش می شد.« به اعتقاد این نویسنده، زمانی که ایوانکا 
ترامپ بعد از اولین سفر انفرادی ملانیا برای ارتقای کارآفرینی زنان راهی آفریقا 
شــد، بانوی اول آمریکا باور داشت که »او می خواهد جایگاهش را بگیرد«. کیت 
بنت ادعا کرد، تنش بین این دو زن در زمان اجرای سیاست »تحمل صفر« دونالد 
ترامپ در مرز مکزیک و جداسازی کودکان مهاجر و خانواده هایشان مشهود بود 
و موجب شد تا ملانیا »گفت وگوهای جدی« با همسرش، رئیس جمهوری آمریکا، 

داشت و به »او گفت که چقدر از این مساله نگران است.«

بحث درباره قتل رهبر تروریست های تحریر الشام
ائتلاف بین المللی ضد داعش گزارش ها درباره کشــته شدن سرکرده گروه 
تروریستی تحریرالشــام )جبهه النصره سابق( در جریان حملات پهپادی این 
ائتلاف در شمال سوریه را رد کرد. به گزارش خبرگزاری اسپوتنیک، سخنگوی 
ائتلاف بین المللــی ضد داعش گفت: این ائتلاف هیچ حملات هوایی جدیدی 
را در شمال غرب سوریه انجام نداده است. این در حالی است که پیش از این 
برخی رســانه ها از حملات پهپادی ائتلاف بین المللی تحت رهبری آمریکا به 
استان ادلب خبر داده و اعلام کردند، در جریان این حملات ابو احمد المهاجر، 

سرکرده تحریرالشام کشته شد.
در این راســتا، رادیو »شــام اف ام« اعلام کرد: المهاجر در حملات پهپادی 
وابسته به ائتلاف بین المللی در شمال شرق ادلب کشته شد. سه ماه پیش هم 
ائتلاف بین المللی با هفت موشک تاسیساتی را در شمال ادلب هدف قرار داده 
بود که در اثر آن بیش از ۲۰ تن کشــته شدند. در آن زمان فرماندهی ائتلاف 
اعلام کرد: تأسیساتی وابسته به تشکیلات القاعده را هدف قرار داده است، اما 
منابع داخلی تاکید کردند این تأسیســات هیچ ربطی به القاعده نداشته است. 
همچنین ســایت های وابســته به مخالفان دولت سوریه اعلام کردند: پهپادی 
که احتمالا وابســته به ائتلاف بین المللی اســت یک خــودروی نظامی را در 
شــهرک مرزی اطمة با ترکیه در شــمال ادلب هدف قرار داد و در اثر آن دو 
نظامی کشته شدند. پایگاه »الدرر الشامیه« هم اعلام کرد، این پهپاد با موشک 
پیشــرفته خودروی نظامی از نوع »هونــدای وان« را کاملا منهدم کرد که در 

جریان آن سرنشینان خودرو کشته شدند.

درخواست خروج اسرائیل از بلندی های جولان
عربی21: مجمع عمومی ســازمان ملل پس از تصویب قطعنامه  مربوط به 
ارتفاعات اشــغالی جولان، رسما از رژیم اشــغالگر اسرائیل خواست جولان را 
ترک کند. در مجموع ۹۱ کشور عضو مجمع عمومی سازمان ملل به قطعنامه 
خروج اسرائیل از جولان رأی مثبت دادند همچنین ۹ کشور رأی منفی و ۶۵ 

کشور نیز رأی ممتنع دادند.

مانع تراشی اسرائیل برای کمک به مردم یمن
النشــره: منابع وابســته به جنبش »انصارالله« یمن اعلام کردند، ائتلاف 
متجاوز عربی تحت امر عربســتان ۱۳ کشــتی حامل سوخت و مواد غذایی را 

همچنان توقیف کرده است.

پاچه خواری مکرون از صهیونیست ها
لوموند: رئیس جمهوری فرانســه دیروز )چهارشــنبه( تاکید کرد که از 

یهودی های این کشور چه مرده و چه زنده حمایت می کند.

لغو ممنوعیت صادرات تسلیحاتی آلمان به عربستان
رویترز: یکی از دادگاه های آلمان ممنوعیــت صادراتی که مانع صادرات 
خودروهــای زرهی از کمپانی تجهیــزات نظامی و دفاعــی »راین  متال« به 
عربستان می شد، لغو کرده و گفت: مقامات آلمان روال صحیح را طی نکرده اند.

آمار زندانیان معلول فلسطینی
مرکز اطلاع رسانی فلسطین: هیات امور اســیران و آزادگان فلسطین 
اعــلام کرد که هم اکنون بیش از ۱۰۰ معلول فلســطینی در زندان های رژیم 

صهیونیستی اسیر هستند.

تونس در انتظار دولت جدید
رویترز: نخســت وزیر مکلــف تونس تصریح کرد، ظــرف روزهای آینده 
تشــکیل دولت جدید را اعلام می کند و ریاســت وزارتخانه های دفاع، کشور، 

خارجه و دادگستری نیز در اختیار افراد مستقل خواهد بود.

بازداشت شهروند سوری در امارات
الجزیره: پلیس امارات در اقدامی که نشــانگر همگرایی میان این کشور و 
ســوریه است، به درخواست رسمی دمشــق، یک تبعه سوری متهم به تأمین 

مالی تروریسم در این کشور را بازداشت کرد.

پولیتیک

تروریسم

کوتاه از جهان
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»مرگ غول«؛ تیتر اول دیلی مایل درباره درگذشــت نلسون 
ماندلا بــود . ماندلا رهبر مخالفان نژاد پرســتی در آفریقای 
جنوبی و نخســتین رئیس جمهور این کشــور بــود که در 

انتخابات دموکراتیک عمومی برگزیده شد. 
در زیر این تیتر آمده است : »غول بزرگی که به جهان معنی 

بخشش را آموخت ، در 95 سالگی درگذشت«.
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بازگشته
بازگشته یا از گور برخاسته فیلمی در 
گونه حماسی، وسترن، زندگینامه ای، 
درام و مهیج به کارگردانی الخاندرو 
گونســالس اینیاریتو محصول سال 
۲۰۱5 اســت. فیلم نامه این فیلم از 
رمان بازگشــته نوشته مایکل پانک 
اقتباس شــده و نویســندگی آن را 
آلخاندرو اینیاریتو و مارک اســمیت 

برعهده داشتند. 
لئونــاردو  همچــون  بازیگرانــی 
دی کاپریو، تام هــاردی، ویل پولتر و 
دامنل گیلسون در این فیلم به ایفای 
نقش می پردازند. داســتان این فیلم 
در مورد یک گروه شکارچی ۴۲ نفره 

ســفید پوســت است که تحت سرپرستی یک تاجر پوست در قرن نوزدهم به شکار می روند. اما به علت دزدیده شدن یک 
دختر سرخپوســت توسط دو نفر از آنها، با حمله سرخپوست ها مواجه می شــوند و ۳۲ نفر از آنها در نتیجه حمله کشته 

می شوند.

فناوری
جریمه به خاطر تصمیم گیری با هوش مصنوعی!

قانون جدید انگلستان، شرکت هایی که توضیح دقیقی 
در مورد تصمیمات گرفته شــده بــا هوش مصنوعی 

ندارند، به پرداخت جریمه وادار می کند.
به گزارش ایســنا و به نقل از نیوساینتیســت، مراکز 
تجاری و ســازمان های دیگر انگلستان، در صورتی که 
نتوانند توضیحی برای تصمیمات سیســتم های هوش 
مصنوعی خود ارائــه دهند، با چندیــن میلیون پوند 

جریمه روبرو خواهند شد.
گزارش ها نشــان می دهند دلیل در نظــر گرفتن این 
قانون، گسترش استفاده از هوش مصنوعی در بسیاری 
از شرکت ها برای نخستین بار است. به کارگیری هوش 

مصنوعی می تواند حوزه های گوناگونی از جمله بخش های مربوط به منابع انسانی را شامل شود. با وضع این قانون جدید، 
برای نخستین بار در جهان، قوانینی برای توضیح دادن تصمیمات هوش مصنوعی وجود خواهند داشت.

حدود دو سوم شرکت های فعال در حوزه خدمات تجاری انگلستان و شرکت های بیمه، از هوش مصنوعی برای تصمیم گیری 
استفاده می کنند. بررسی جدیدی نشان می دهد که حدود نیمی از عموم مردم انگلستان، نگران الگوریتم هایی هستند که 

برای تصمیم گیری به کار می روند.
محوریت این قانون، توانایی توضیح دادن است و اینکه قانونی وجود داشته باشد تا انسان ها را وادار به توضیح دادن کند. 
این قانون، به ســازمان ها می گوید که چگونه می توان توضیحات را به شــکلی ارائه داد که برای مردم قابل درک باشــد. 

شرکت هایی که نتوانند توضیح درستی ارائه دهند، مطابق این قانون جریمه خواهند شد.
نداشتن پول و یا زمان کافی برای توضیح تصمیمات هوش مصنوعی، عذر قابل قبولی برای شرکت ها نخواهد بود و همه 
باید تاوان فعالیت اشــتباه را بپردازند. اگر شــرکت ها منابع لازم را برای فکر کردن در مورد تصمیم گیری با کمک هوش 

مصنوعی ندارند، باید در مورد استفاده از آن فکر کنند.

چهرهها

عباس بابایی؛ شهید خلبان 
عباس بابایی در قزوین و در ۱۴ آذر ۱۳۲9 متولد شــد. دوره ابتدایی را در دبســتان 
»دهخدا« و دوره متوســطه را در دبیرستان »نظام وفا« گذراند. پس از گرفتن دیپلم، 
در ســال ۱۳۴۸ در رشتهٔ پزشکی پذیرفته شد، اما به دلیل علاقه به خلبانی، داوطلب 
تحصیل در رشــته خلبانی نیروی هوایی شــد و پس از گذراندن دوره مقدماتی برای 

تکمیل تحصیلاتش در سال ۱۳۴9 به آمریکا اعزام گشت.
پس از پیروزی انقلاب اســلامی ایران، سرپرستی انجمن اسلامی پایگاه هوایی هشتم 
شــکاری اصفهان را بر عهده گرفت. با شــروع جنگ، عباس بابایی به انجام عملیات 
جنگی هوایی مشــغول شد. در ســال ۱۳۶۰ ضمن ارتقاء به درجه سرهنگ دومی به 
عنوان فرمانده »پایگاه هوایی هشتم شکاری اصفهان« منصوب شد. او در 9 آذر ۱۳۶۲ 
به درجه ســرهنگ تمامی ارتقاء یافت و به ســمت معاونت عملیات فرماندهی نیروی 
هوایی منصوب شد و به تهران عزیمت کرد. وی پس از چهار سال رزم در مقام معاونت 

عملیات نیروی هوایی، در ۸ اردیبهشت ۱۳۶۶ به درجه »سرتیپی« ارتقاء یافت.
او با روحیه شــهادت طلبی به همراه شــجاعت و ایثاری که در طول سال ها، در جبهه های نور و شرف به نمایش گذاشت، 
صفحــات نویــن و زرینی به تاریخ دفاع مقدس و نیروهای هوایی ارتش نگاشــت و با بیش از ۳۰۰۰ ســاعت پرواز با انواع 
هواپیماهای جنگنده، قسمت اعظم وقت خویش را در پرواز های عملیاتی و یا قرارگاه ها و جبهه های جنگ در غرب و جنوب 
کشــور سپری کرد و به همین ترتیب چهره آشنای »بسیجیان« و یار وفادار فرماندهان قرارگاه های عملیاتی بود و تنها از 

سال ۱۳۶۴ تا هنگام شهادت، بیش از ۶۰ مأموریت جنگی را با موفقیت کامل به انجام رسانید.
وی برای پیشــرفت سریع عملیات ها و حســن انجام امور، تنها به نظارت اکتفا نمی کرد، بلکه شخصاً پیشگام می شد و در 
جمیع مأموریت های جنگی طراحی شده، برای آگاهی از مشکلات و خطرات احتمالی، اولین خلبان بود که شرکت می کرد.

تیمسار عباس بابایی صبح روز پانزدهم مرداد ماه سال ۱۳۶۶ مصادف با روز عید قربان همراه یکی از خلبانان نیروی هوایی 
)سرهنگ نادری( به منظور شناسایی منطقه و تعیین راه کار اجرای عملیات، با یک فروند هواپیمای آموزشی اف-5 از پایگاه 

هوایی تبریز به پرواز درآمد و وارد آسمان عراق شد.
وی پس از انجام دادن مأموریت، به هنگام بازگشت، در آسمان خطوط مرزی، هدف گلوله های تیربار ضد هوایی قرار گرفت 

و از ناحیه سر مجروح شد و بلافاصله به شهادت رسید.

علی حاتمی؛ آقای کارگردان
علی حاتمی در ۲۳ مرداد  ۱۳۲۳ در تهران متولد شد.مادر وی خانه دار بود و پدرش 
ســمت صفحه آرا در یک چاپخانه را داشت و دومین فرزند ذکور خانواده بود.شوق 
نمایشنامه نویسی پای او را به تماشــاخانه های لاله زار باز  کرد و در آن جا مسحور 
بازی هنرمندانه جعفر توکل  شــد و آروز می کرد روزی برسد که توکل در نمایشی 

به کارگردانی خود او بازی کند.
از همان ایام، حاتمی تصمیم می گیرد روی مایه هایی از داســتان های ملی و ایرانی 
کار کنــد. موقعی کــه در کلاس نهم تحصیل می کرد بــرای آموختن اصول اولیه 
نمایشنامه نویسی به هنرستان هنرپیشگی تهران می  رفت؛ پس از آن به هنرستان 
آزاد هنرهای دراماتیک رفت. حاتمی نخستین نمایشنامه اش را با عنوان دیب )دیو( 
نوشــت و در اردیبهشــت ماه ۱۳۴۴ با حضور کودکان در تــالار نمایش هنرهای 

دراماتیک به مدت ۳ شب اجرا کرد. 
اولین اثر ســینمایی حاتمی در ســال ۱۳۴۸ با عنوان حسن کچل ساخته شد و 
آخرین فیلم نیمه تمامش با نام جهان پهلوان تختی که یکی از بزرگ ترین پروژه های 

سینمایی او بعد از مجموعهٔ هزاردستان بود، به علت فوتش،  نافرجام ماند.
درون مایه تمامی آثار حاتمی براســاس ویژگی های قومی و انســان های رشد یافته در این باورها و اعتقادات، شکل گرفته 
اســت. شخصیت آثار او اغلب شــبیه ترین افراد به خصلت و باورهای قومیت های ایرانی هستند. حاتمی که تقریباً تمامی 
آثارش را بر اســاس فیلم نامه هایی از خودش ساخته در انتقال فضا، زمان و شرایط اجتماعی دوره تاریخی که در فیلمش 
به تصویر کشیده، بسیار موفق بوده است. دیالوگ های فیلم های او بسیار درخشان و قابل توجه هستند و در سینمای ایران 
اگر بی نظیر نباشند حتماً کم نظیر هستند. سوته دلان، کمال الملک، مادر، طوقی، حاجی واشنگتن و دلشدگلن از جمله 
فیلم های این استاد کارگردانی ایران است. مجموعه های تلوزیونی علی حاتمی سلطان صاحبقران و هزاردستان نیز به اندازه 

آثار سینمایی اش مورد توجه بسیار قرار گرفتند.
علی حاتمی در تاریخ ۱5 آذرماه ۱۳۷5 در اثر سرطان درگذشت.

فیلمبازی
سنگ بست

محدوده سنگ بســت در شهرستان فریمان و در حدود ۳۰ کیلومتری مشهد، که اغلب محققان فعلًا 
بر ســر انتساب بخشی از آثار آن به دوره غزنوی، اختلاف چندانی ندارند، به عنوان موضوع این کتاب 
برگزیده شد. این محوطه از دو قسمت تشکیل شده است؛ یکی شهر سنگ بست با طرحی مستطیلی 
با برج و بارو و خندق و احتمالاً کهندژی در مرکز   آن، که کل آن در جهت قبله طراحی شــده است 
و دیگری مجموعه عام المنفعه ارســلان جاذب در بیرون و متصل به باروی شــهر، که عمده مطالعات 
موجود، مربوط به بخشــی از این قســمت، یعنی گورخانه ارسلان جاذب و میل ایاز است. با توجه به 
گســترده بودن محوطه، بنای آرامگاه و میل ایاز بازنگری شــده و مسجد پیوسته به گورخانه و حلقه 

واسط با باروی شهر، مبنای این پژوهش قرار گرفته که نتایج ارزشمندی به دست آمده است.  
ســایر بخش های این مجموعه که شامل رباطی با دو صحن )که در صورت غزنوی بودن، می توانسته 
است الگوی خوبی برای طراحی رباط شرف باشد(، فضاهایی ظاهراً تجاری مجاور آن و همچنین بافت 
منتظم خود شــهر، که حاوی اطلاعات ارزشمندی از ویژگی های طراحی شهری دوره غزنوی است ـ 

شــهری که حدفاصل هرات، طوس و نیشابور؛ کلان شهرهای ســده های نخستین اسلامی است ـ زمینه هایی درخور مطالعه است که 
مستلزم مطالعات وسیع تر و بنیادی تری است. این کتاب در سه فصل تخصصي جمع بندي شده است که فصل نخست آن به »کلیات 
جغرافیایي شهرستان فریمان و روستاي »سنگ بست« اختصاص دارد. فصل دوم کتاب شامل بررسي باستان شناختي روستاي سنگ 

بست مي شود و در فصل سوم به شرح فضاهاي موجود در مجموعه ارسلان جاذب در روستاي »سنگ بست« مي پردازد. 
کتاب »سنگ بست، مجموعه اي تاریخي از دوره غزنوي« به کوشش »نجمه موسي تبار« و »احمد صالحي کاخکي« و به همت مؤسسه 
تألیف، ترجمه و نشــر آثار هنري )متن( وابســته به فرهنگستان هنر با شمارگان ۱۰۰۰ نسخه و با سه فصل تخصصي در ۱۴۰ صفحه 

منتشر شده است.

 آخ جون، بازم گلزار و مدیری کنسرت دارن! 

خسارات شدید توفان »کاموری« در فیلیپین

طرحروز

قاب

پیشنهاد

 علیرضا پاکدل - خبر آنلاین 

 رویترز

تب و نکاتی برای کاهش آن!
عبور دمای بدن از مرز 9۸.۶ درجه فارنهایت )۳۷ 
درجه سلســیوس( به عنوان تــب در نظر گرفته 
می شود. با این وجود، دمای بدن به طور کلی بین 
9۷.5 تا 99.5 درجه فارنهایت )۳۶ تا ۳۷.5 درجه 
سلسیوس( در نوسان است. دمای بدن به دلایل 
مختلفی از جمله وضعیت سیستم ایمنی، زمان، 

محیط، نوع پوشش و سن می تواند تغییر کند.
تب و نکاتی برای کاهش آن!

به گزارش گروه ســلامت عصر ایــران به نقل از 
»مدیکال دیلی«، دمای ۱۰۱ درجه فارنهایت )۳۸ 
درجه سلســیوس( چندان جدی در نظر گرفته 
نمی شــود و بی نیاز از مراجعه به پزشک می توان 
با برخی اقدامات احتیاطی به آن رســیدگی کرد. 
تب معمولا در نتیجه یک عفونت زمینه ای شکل 

می گیرد. از علائم تب می توان به گرمای بدن، تعریق زیاد و احساس تشنگی اشاره کرد.
در صورت ابتلا به عفونت، فرد می تواند با علائم دیگری از جمله گلو درد، ناراحتی معده و گوش درد مواجه شود. زمانی که فرد تب دارد، 

حتی اگر میزان آن یک درجه است، کاهش دمای بدن بهتر است به صورت تدریجی و نه یکباره صورت بگیرد.
برای تسکین تب می توانید موارد زیر را مد نظر قرار دهید:

آبرسانی
مصرف مایعات در روند بهبود بیماری نقش دارد زیرا به دفع مواد زائد از بدن کمک می کند. از این رو، تامین آب مورد نیاز بدن می تواند 
به تسکین تب کمک کند. کارشناسان مصرف آب ساده یا آبمیوه های رقیق شده را برای کودکان توصیه می کنند زیرا قند زیاد می تواند 
به رشد و تکثیر باکتری ها کمک کند. بر همین اساس، فردی که تب دارد باید از مصرف نوشیدنی های شیرین پرهیز کند. آب نارگیل 
یکی دیگر از گزینه های مفیدی است که می توان مد نظر قرار داد زیرا حاوی الکترولیت ها است. چای های گیاهی نیز گزینه ای خوبی 

برای مقابله با تب هستند.
خواب

استراحت به فعال شدن هورمون هایی کمک می کند که در بازسازی بافت های بدن نقش داشته و ایمنی بدن را تقویت می کنند. هفت تا 
نه ساعت خواب خوب شبانه می تواند به بدن در تولید گلبول های سفید کمک کند که برای مبارزه با عوامل بیماری زا به آنها نیاز دارد.

حمام آب گرم
حمام آب ســرد یا یخ می تواند تب را تشــدید کند. در مقابل، افزودن مقداری نمک فرنگی اصل و روغن های اساســی به آب ولرم وان 

می تواند به آرامش عضلات و تسکین درد بدن کمک کند.
پوشیدن لباس های سبک

خوابیدن زیر پتوهای ســنگین در شــرایطی که فرد لباس های گرم به تن دارد، تنها گرمای تب را حفظ کرده و آن را تشدید می کند. 
استفاده از پتوها و لباس های سبک در دمای اتاق گزینه های مفیدتری برای تسکین تب هستند.

مصرف پروبیوتیک ها
از آنجایی که بخش قابل توجهی از سیستم ایمنی بدن در روده قرار دارد، مصرف پروبیوتیک ها می تواند عملکرد سیستم ایمنی را تقویت 

کرده و به بدن در مبارزه با عفونت ها کمک کند.
مصرف غذاهای ساده

در زمان ابتلا به بیماری و هنگامی که فرد تب دارد، پرهیز از نوشیدنی ها و غذاهای فرآوری شده و شیرین و مصرف غذاهای ساده توصیه 
شده است که می تواند به کاهش التهاب، بهبود بی اشتهایی و توقف استفراغ، در صورتی که بیمار با این شرایط مواجه باشد، کمک کند.

دانستنیها

چرا سفارت های دیگر کشورها نسوخت؟
مصیب نعیمی *

شــرایط عراق در حال حاضر در وضعیت پیچیده ای به سر 
می بــرد و پیش بینی دقیق از آینده منوط به عملکرد فعلی 
دولت فعلی عراق است که نخست وزیر آن تصمیم به استعفا 
گرفت. متاسفانه نقش مخربین و آنهایی که نسبت به عراق 
حساسیت و یا دشمنی داشتند در وقایع اخیر کاملا مشهود 

است.
 در تحریکات تبلیغاتی و همچنین عملی، برنامه ریزی هایی 
نیز صورت گرفت و با پرداخت پول ســعی شــد تا تشنج و 
تخریب در سراســر عراق همه گیر شود. آخرین اقدامی که 
برای افزایش ناآرامی ها در عــراق صورت گرفت کنار رفتن 
عادل عبدالمهدی از پســت نخســت وزیری بود؛ علی رغم 
اینکه او برنامه های خوبی در راســتای رفع بیکاری و توسعه 
همه جانبه عراق اعلام کــرده بود که در نهایت مورد قبول 

معترضین قرار نگرفت. 
پیش بینی می شود که عراق در نهایت هزینه های نظامی و 
تدابیر امنیتی را برای برقراری مجدد آرامش در عراق افزایش 
دهــد. البته در این بین اختلاف نظرهایی در بین جناح ها و 
احزاب وجود دارد. آنهایی که در ابتدا می پنداشتند با تضعیف 
ایــن دولت فرصت خوبــی را در اختیار آنــان قرار می دهد 
همچنــان از وضعیــت اعتراض ها در عراق بهــره می برند. 
آنهایی که دلســوز و نگران وضعیت کشــور هستند دغدغه 
عدم درگیری و افزایش خشونت بین معترضین و نیروهای 
امنیتی را دارند. روسای عشایر جنوب عراق و ریش سفیدان 
با توجه به خواسته مرجعیت هر گونه خشونت در اعتراض ها 

را محکوم و بر روش های مسالمت آمیز تاکید کرده اند.
لازمــه کنونی عراق شــکل گیری وحدت بیــن  مقام های 
تصمیم گیر است. در چنین حالتی آشوب ها و اغتشاشات نیز 

به علاوه تدابیر امنیتی قابل کنترل خواهند بود.
مواضع رئیس جمهور آمریکا در قبال عراق به خوبی نشــان 
می دهد که این کشور چه اهدافی را در عراق دنبال می کند. 
بیــش از ده هــا نیــروی آمریکایی که وابســته به هیلاری 
کلینتون و شخصیت های دیگر این کشور هستند و زیر نظر 
سازمان های اطلاعاتی آمریکا در عراق خودنمایی می کنند. 
وقتی که آمریکا امارات و عربستان را از برقراری دموکراسی 
در عراق می ترســاند و این کشــورها نیز برای جلوگیری از 
این موضوع حاضر به پرداخت هزینه های سنگین هستند و 

آشوب را به عراق می کشانند. 
بررسی این موارد به نوعی حقایق را آشکار می کند. آمریکا با 
زیر پا گذاشتن قوانین بین المللی این بار در عراق نیز تلاش 
کرده تا روند برقراری دموکراســی در عراق را یا ناکام جلوه 
دهد و یا اگر این امر بخواهد تحقق یابد دولت آن کشور باید 
سرنگون شود. تحولات اخیر عراق را می توان دلیل در همین 

راستا تحلیل کرد.
طبق آخرین اخبار نیز گفته می شود امارات با صرف چندین 
هزار دلار در پشــت پرده اتفاقات آتش زدن کنســولگری 
ایران در نجف اشــرف قرار داشت که خود گویای آشوب ها 
و اهداف کشــورهای منطقه در این کشــور است. اما سوال 
اصلی اینجاست که چرا برای سفارت کشورهای دیگر اتفاقی 
نمی افتد و تنها کنسولگری ایران مورد هدف قرار می گیرد. 
در این قضایا طبق آخرین اخبار عوامل این حادثه شناسایی 
و دستگیری شده اند. اما نکته ای که باید بدان توجه داشت 
این است که این رویدادها در مناطقی رخ می دهد که امکان 
تشدید تنش و اختلافات بین شیعیان و همچنین اهل سنت 
را افزایش دهد و همچنین باعث بیشــتر نشان دادن هرج و 

مرج شود.
 بعد تبلیغاتی این مساله نیز به نوبه خود قابل بررسی است. 
ما در این حوادث شاهد هستیم که دوربین هایی که وابسته 
به تلویزیون ها و شبکه های حامی آمریکا هستند به صورت 
هدایت شده با مجموعه عوامل خرابکار برای انجام عملیات 
همراه هستند. متاسفانه دولت عراق در این زمینه نتوانسته 
از عملیات عناصر خرابــکار در این زمینه جلوگیری کند و 

اقدامات لازم را به عمل آورد.
انتخاب نخســت وزیری که بتواند نظر مخالفان را جلب و به 
اعتراض هــا پایان دهد دور از ذهن نیســت. از جمله عوامل 
دیگری که باعث آشــوب در عراق شــد یکــی پروژه 5۰۰ 
میلیارد دلاری عراق با چیــن،  انجام مذاکره دولت عراق با 
روسیه برای خرید سلاح و مشارکت کشورها برای بازسازی 
عراق بود که آمریکایی ها به صورت آشــکار مخالفت خود را 

با آن اعلام کردند. 
متوقف شــدن هزینه هایی که برای تخریــب عراق در نظر 
گرفته شده است به ســرعت می تواند وضعیت عراق عادی 

و به سمت آرامش هدایت کند.
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مومن پس از پرهیزکاری خدای عزوجل چیزی بهتر از 

زن پارسائی که فرمانش دهد اطاعت کند و اگر بدو نگرد 
مسرورش کند و اگر درباره او قسم خورد قسمش را 

رعایت کند و اگر از او غایب شود مال وی
 و عفت خویش حفظ کند، چیزی بهتر از این نیابد.

)نهج الفصاحه( جواد لگزیان


